
کارشناس اداره کل هواشناسی قم گفت: در ساعتهای 
اولیه صبح امروز تا پایان هفته دمای قم به منهای هفت یا 

8 درجه سانتیگراد می رسد.
محمد رضا قاضی اظهار داشت: بارش برف از بامداد 
امروز دراین استان آغاز شده و تاکنون شش سانتی متر 
برف از ایستگاه شکوهیه که ایستگاه رسمی هواشناسی 

شهر قم می باشد، گزارش شده است.
وی افزود: مجموع آبی که از بارش برف و باران تاکنون 

استحصال شده است رقمی بالغ بر 9 میلیمتر می باشد.
وی بیان داشت: در ایستگاه سلفچگان پنج سانتی 
متر، در ایستگاه دستجرد هشت سانتی متر و در ایستگاه 
کهک نیز یک سانتی متر بارش برف گزارش شده و پیش 

بینی می شود بارش ادامه یابد...

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم در پی بازدید 
سرزده تیم نظارتی دانشگاه از برخی درمانگاه های شبانه 
روزی قم و تعطیلی شبانه برخی از آنها گفت: این درمانگاه 
ها باید در تمام ساعات به مردم ارائه خدمت نمایند و در 

صورت تعطیلی مطابق قانون برخورد صورت می گیرد. 
محمد رضا مظفری روز دوشنبه با اعلام این خبر افزود: 
در پی بازرسی شبانه ای که توسط اداره نظارت بر درمان 
دانشگاه علوم پزشکی قم بین ساعت های 12 نیمه شب تا 

4 بامداد امروز از درمانگاه های شبانه روزی ...

حضرت امام خمینی)ره(، 26 آذرماه 1358 در جمع مسئولان و فرماندهان سپاه پاسداران انقلاب اسلامی،  در سخنانی در 
مقابل خودسری های برخی به اسم کمیته و پاسدار واکنش نشان دادند.

حضرت امام خمینی)ره(، در این سخنرانی فرمودند: »... آنهایی که به اسم اسلام مشغول شده اند به اعمال سرخودی؛ اینها 
کرم هایی هستند که باطن این نهضت را به فساد خواهند کشید. و من نمی دانم باید چه بکنیم. سر خود همین طوری یک 
دسته ای، هر کس در هر جا، یک تفنگی داشته دست خودش گرفته، و به اسم »کمیته« و به اسم »پاسدار« و به اسم ]بسیج [، 
هر که هر چه دلش می خواهد، هر کاری دلش می خواهد می کند. با هر که بد است می ریزند منزلش بازرسی  می کنند. با هر که 
یک غرضی دارند می ریزند منزلش، خانه اش را غارت  می کنند. و این یک خطر بزرگی است که برای اسلام در زمان ما پیش 

آمده، و شاید خطرش بیشتر از خطری باشد که اسلام از رژیم سابق داشت...

به  اشاره  با  ایران  مخابرات  شرکت  سرپرست   
زیرساخت های مناسب قم در بخش مخابرات گفت: قم جزء 
5 استان بر تر کشور در زمینه زیرساخت های مخابراتی است. 
سید اسدالله دهناد در دیدار با استاندار قم با ارائه گزارشی 
از وضعیت زیرساخت های قم در زمینه ارتباطات و مخابرات 

اظهارداشت: شرکت مخابرات ایران نگاه ویژه ای به استان 
محتوا  افزود:  ایران  مخابرات  شرکت  دارد.سرپرست  قم 
اصلی ترین نیاز فناوری اطلاعات است و معتقدم قم به دلیل 
ویژگی های خاص خود می تواند پایلوت خوبی برای هوشمند 

سازی شهری در کشور باشد...

سه شنبه - هفدهم آذرماه  1394 - بیست و ششم صفر  1437 -  سال هجدهم - شماره  3885 - قیمت 500 تومان

اینها کرم هایی هستند که باطن این نهضت را به فساد خواهند کشید

موضع گیری امام 
در مقابل عوامل خودسر

)ره(

دو نماینده مجلس پاسخ دادند: 

آیا وزرای سه کارته لزوما استیضاح می شوند؟ 

چگونه 48 گروگان ایرانی در سوریه از اعدام نجات پیدا کردند؟

ماجرای تماس سردار سلیمانی با صالحی

سرپرست شرکت مخابرات ایران در دیدار با استاندار  عنوان کرد :

قم جزء 5 استان بر تر کشور 
از نظر زیرساخت های مخابراتی 

دبیر شورای عالی امنیت ملی مطرح کرد:

اعتراف آژانس به حقانیت ایران

2

2

7

7

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: 

تعطیلی درمانگاه های 
شبانه روزی ممنوع 

7

 وزیر اسبق علوم، تحقیقات و فناوری آرمانخواهی را در راس راهبردهای اصلاح طلبی دانست و گفت: 
ظلم ستیزی و حمایت از مظلوم جزءآرمان های اصلاح طلبی است. 

دکتر مصطفی معین در گردهمایی دانشجو، انتخابات و سرنوشت که به همت مجمع دانش آموختگان 
استان مرکزی برگزار شد با اشاره به ماهیت و هویت اصلاح طلبی گفت: اصلاح طلبی ابداع یک شخص یا 

گروه نیست. مبانی آن در دین اسلام ذکر شده و دارای مبنای علمی، اخلاقی و سیاسی است.
معین با بیان اینکه مبانی اصلاح طلبی در تاریج جهان نیز دیده می شود ، با تاکید براینکه فرهنگ 
دینی و قرآنی ما اصلاح طلبی را تایید می کند، افزود: امام حسین)ع( نیز فلسفه قیام خود را اصلاح 

عنوان کرده است.
وی اظهار کرد: متاسفانه برخوردهای نامناسبی با این برنامه توسط برخی افراد صورت گرفت، اما 
همین برخوردها باعث گسترش خبر برگزاری این مراسم در سطح ملی و بین المللی شد و ابعادی در 

این حد پیدا کرد.
معین بر لزوم بررسی راهبردهای اصلاح طلبانه که باید جامه عمل پوشانده شوند، تاکید کرد و افزود: 
راهبردهای اصلاح طلبی هنوز تدوین نشده اند تا براساس آنها اهداف و اولویت ها مشخص شوند و بتوانیم 

با محوریت آنها به سمت آرمان ها حرکت کنیم...

مصطفی معین: 

آرمانخواهی در راس راهبردهای اصلاح طلبی است 

سرمقاله:  مقصود رنجبر

اوج  در  و   1982 سال  در 
آندروپوف  ایران  و  عراق  جنگ 
که از ریاست سازمان ک.گ ب 
کمونیست  حزب  کلی  دبیر  به 
اتحاد شوروی ارتقاءیافته بود در 
اظهارنظری صریح اعلام کرد که 
ایران ضعیف به نفع شوروی است. 
این سیاست دائمی روسیه تزاری...

کنکاشی در روابط
ایران و روسیه

دکتر روحانی در مراسم بزرگداشت روز دانشجو:

8

7

روزنامه

با پیش بینی دمای منهای 8 درجه برای امروز:

قـــم 
یخ می بندد

2

2

فضای امن می خواهیم نه امنیتی



اخبار سه شنبه - هفدهم آذرماه 1394 - سال هجدهم - شماره 23885

کنکاشی در روابط
ایران و روسیه

ایران  و  عراق  جنگ  اوج  در  و  سال 1982  در   -  1
آندروپوف که از ریاست سازمان ک.گ ب به دبیر کلی حزب 
کمونیست اتحاد شوروی ارتقاءیافته بود در اظهارنظری صریح 
اعلام کرد که ایران ضعیف به نفع شوروی است. این سیاست 

دائمی روسیه تزاری و شوروی سابق در قبال ایران بوده است وبر اساس منطق قدرت در 
روابط بین الملل هم کاملًا قابل توجیه است. چه دلایلی برای تغییر این سیاست وجود دارد 
یا چه شواهدی تغییر آن را نشان می دهد؟ آیا اینکه ایران قدرتمند به نفع روسیه هست؟ 

چنین دلایل و شواهدی وجود ندارد.
2 - پوتین نیز یکی از سیاستمدارانی است که هم چون آندره پف از ریاست ک.گ.ب 
به ریاست فدراسیون روسیه رسیده است و دقیقاً شاگرد مکتب ک.گ.ب وآندروپف است. 
آیا می توان به فردی باسابقه اطلاعاتی وامنیتی اعتماد کرد؟ به ویژه زمانی که این فرد پوتین 
باشد که آرزو و رویای احیای روسیه تزاری و اتحاد شوروی را توأمان دارد، هم میراث تزار را 
می خواهد که بر تخت آن تکیه زند وهم میراث اتحاد شوروی را که قلمرو نامحدودی داشته 
باشد. آیزایا برلین به خوبی و البته به طور غیرمستقیم در کتاب ذهن روسی در نظام شوروی 

نشان داده است که در سراسر اتحاد شوروی ذهنیت تزاری حاکم بوده است.
3 - روسیه و ایران به لحاظ تولید و فروش نفت و گاز و قیمت آن در بازارهای جهانی 
منافع مشترک دارند، ولی روسیه در این زمینه با کشورهای عربی هم منافع مشترک دارد و 
اتفاقاً منافع مشترکش با آنها بیشتر هم هست. این جمله پوتین که اگر اعراب در سوریه کنار 
بیایند نقش ایران را در سوریه کم می کنیم دال بر همین معناست. درعین حال مشکلاتی که 
دراین ارتباط با ایران دارد با کشورهای عربی ندارد، برای مثال ایران برای فروش گاز به اروپا 
مقاومت روسیه را در برابر خود می بیند وانگهی هرگونه برنامه ایران برای فروش و صادرات 
گاز مستلزم سرمایه گذاری عظیمی است که روسیه در این زمینه اگر مانع تراشی هم نکند 
نمی تواند کمکی بکند و تنها شرکت ها، سرمایه و تکنولوژی و بازار کشورهای غربی است که 

می تواند نیاز ایران را در ورود قدرتمند به بازار جهانی گاز تأمین کند.
4 - ائتلاف ایران با روسیه در موضوع سوریه، علاوه بر مسائل بسیار، از این حیث 
نمی تواند بلندمدت باشد که به سادگی اهداف این دو در سوریه یکسان نیست به ویژه در 
خصوص اسرائیل. ایران مدعی است که حمایتش از دولت بشار اسد در راستای حفظ محور 

مقاومت است، چنین امری برای روسیه بی معناست.
5 - هرگونه ائتلاف ایران و روسیه اگر در برابر ائتلاف غربی –عربی –ترکی باشد 
نمی تواند نتیجه ای در برداشته باشد، حداکثر، می تواند منجر به تأخیر در حل منازعه و 
یا حتی گسترش منازعه شود. هرگونه راه حلی برای منازعه در منطقه خاورمیانه و به طور 
خاص سوریه متکی برتز مصالحه می باشد. بهترین سیاست در سوریه مبتنی بر راه حل زیر 
است: ائتلاف جهانی علیه دانش؛ حفظ تمامیت ارضی سوریه به هر نحو ممکن و درنهایت 
تشکیل دولت جدید در سوریه از میان مخالفان میانه رو. در این تز هریک از طرفین درگیری 
برخی از خواسته های خود را ازدست داده و به برخی دیگر می رسند. در غیر این صورت 
منازعه در سوریه می تواند تا مدت های نامعلومی تداوم داشته باشد در بدترین حالت حتی 
به تجزیه سوریه منجر شود که برای منطقه بدترین سناریو و برای اسرائیل بهترین سناریو 
است. تجزیه سوریه خاورمیانه را درگیر منازعه ای خواهد کرد که پایانی حداقل کوتاه مدت 

برای آن متصور نیست و چشم انداز آن بسیار تیره وتار است.
*  استاد دانشگاه و تحلیل گر مسائل سیاسی

مهمترین شاخص های 
جنبش دانشجویی

مطالبه گری، پرسش گری و پیشگام بودن در تحولات 
برای نیل به توسعه واقعی، استکبارستیزی، استقلال خواهی، 
استعمارستیزی، عدالت خواهی و حق طلبی از مهمترین 

شاخصه های جنبش دانشجویی به شمار می رود.
یکی از رسالت های جنبش دانشجویی فراهم ساختن بینش اصولی واقعی در کنار دانش 

در اندیشه دانشجو است که این امر، کاری مقدس به شمار می رود.
از سوی دیگر نشاط، بینش و دانش سیاسی برای دشمن شناسی به وسیله بصیرت 
واقعی دانشجویی بسیار مهم است و باید جنبش های دانشجویی نقش آفرینی معقولانه و 

راهبردی اصولی برای آن داشته باشند.
دانشجویان یک ظرفیت و سرمایه عظیم برای کشور به شمار می روند که با علم و ایمان 

می توانند این نظام را به سر منزل مقصود برسانند.
دانشجو عنصر متفکری است که با تلاش و کوشش و با روحیه مطالبه گری و پرسشگری 

در جهت اعتلای این کشور و نظام و انقلاب اسلامی گام بر می دارد.
یکی از ظرفیت های مهم، حضور دانشجویان در عرصه های پژوهشی است که باید در 
این باره با پیوند دانشگاه و حوزه در جهت کاربردی سازی پژوهش ها و جهت مندی آن در 

جهت حل مشکلات و مسائل گام برداشت.
دانشگاه نیز فضای مقدسی است که با رویکرد اسلامی در جهت تربیت دانشجویان 
متدین و دارای اخلاق می تواند بسترهای لازم در جهت توسعه و رشد و پویایی در جامعه 

فراهم کند.
 روحیه پرسشگری دانشجویان نیز اگر با تدین و اعتقادات دینی و ولایت مداری همراه 

باشد کارساز است و توطئه های استکبار و دشمنان را خنثی سازد.
مهم ترین رسالت دانشجو نیز پیشرفت و تعالی جامعه اسلامی است که با استناد بر 

عقلانیت و منطق و دیانت می تواند اثر گذار باشد.
تحصیل دانشجو نباید او را از حضور در عرصه های اجتماعی و مسائل مهم سیاسی و 
عقیدتی در کشور غافل کند اما این بدان معنا نیست که دانشجو در انحصار یک جریان و 

حزب قرار بگیرد و توان تفکر را از دست بدهد و در جریان های سیاسی غرق شود.
دانشجویان علم و اخلاق را با هم در آمیزند و در جامعه اسلامی الگوی مهمی برای دیگر 

اقشار جامعه باشند و با بصیرت گام بردارند.
علم زمانی ارزشمند است که با اخلاق عجین باشد، چه بسا علم منهای اخلاق بر ضد 

بشریت گام بردارد و جوامع را به نابودی کشاند. 
* استاد حوزه و دانشگاه

دبیر شورای عالی امنیت ملی مطرح کرد:

اعتراف آژانس به حقانیت ایران
دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: با انتشار گزارش آژانس هیچ دلیل حقوقی، فنی 
و قانونی برای بسته نشدن مسایل گذشته مربوط به برنامه صلح آمیز هسته ای جمهوری 

اسلامی ایران وجود ندارد.
علی شمخانی در دیدار پیش از ظهر دوشنبه با علی حسن خلیل وزیر دارایی لبنان این 
مطلب را بیان کرد. وی افزود: اگرچه این گزارش در پاره ای موارد ناقص، غیر قابل قبول و 
مردود است، لیکن بندهایی از آن ضمن تایید عدم انحراف در برنامه صلح آمیز هسته ای 
جمهوری اسلامی به صورت صریح نشان دهنده باطل بودن ادعاها و اتهاماتی است که طی 

11 سال گذشته از سوی برخی کشورها در این زمینه مطرح می شد.
نماینده مقام معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی، اعتراف آژانس به حقانیت 
جمهوری اسلامی را دیرهنگام و فاصله گرفتن از رویکرد سیاسی عنوان کرد و اظهار داشت: 
با انتشار این گزارش، هیچ دلیل حقوقی، فنی و قانونی برای بسته نشدن مسایل گذشته 

مربوط به برنامه صلح آمیز هسته ای جمهوری اسلامی ایران وجود ندارد.
شمخانی همچنین با اشاره به رشد نگران کننده تهدیدات تروریستی در جهان گفت: 
این مسئله ضرورت توجه به ریشه های شکل گیری و توسعه این پدیده شوم و همکاری 

صادقانه جامعه بین الملل برای مقابله با تروریسم را اجتناب ناپذیر کرده است.
های  عملیات  در  لبنان  شهروندان  از  زیادی  شمار  شهادت  از  تاثر  ابراز  با  وی 
تروریستی خاطر نشان کرد: تا زمانی که حمایت مالی سازمان یافته از گروه های 
تکفیری پایان نیابد و مرزها برای ارسال سلاح برای آنها باز باشد، همچنان غیرنظامیان 

قربانی خواهند شد.
دریابان شمخانی نقش ارتش و نیروهای حزب الله لبنان را در تامین امنیت برای لبنان 
به ویژه در برابر تهدید اصلی منطقه که رژیم صهیونیستی است، ممتاز دانست و تاکید کرد: 
رویکرد صحیح مقاومت لبنان در مقابله با جریان های تکفیری در خاک سوریه موجب 
کاهش زمینه های نفوذ و عملیات جریان های افراطی در لبنان شده و امیدواریم ادامه این 

روند باعث امنیت آفرینی بیشتر برای لبنان شود.
شمخانی افزود: امروز درستی و حقانیت محور مقاومت که از ابتدا مقابل این فتنه ایستاد 
و ماهیت خبیث گروه های تروریستی را که به اسم مقابله با دولت سوریه در حال قتل عام 

مردم بودند، افشا کرد، بیش از پیش آشکار شده است.
وی با محکوم کردن قطع شبکه های ماهواره ای المنار و المیادین لبنان را که اقدام به 
افشای ماهیت تروریسم و ترسیم حقایق می کرد، گفت: ایجاد مانع برای آزادی بیان در 

تناقض با ادعاهای کشورهای مدعی حقوق بشر است.
نماینده مقام معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه خلأ سیاسی در 
لبنان وضعیت شکننده ای را پیش روی این کشور قرار داده است،ابراز امیدواری کرد:با 
وحدت و درایت سران گروه های سیاسی فردی مناسب که منافع ملی لبنان و جبهه 

مقاومت را تامین کند برای عبور از این بحران انتخاب شود.
دبیر شورای عالی امنیت ملی در ادامه گسترش همکاری های تجاری و اقتصادی میان 

دو کشور را با توجه به فراهم بودن زمینه ها و ظرفیت های گسترده موجود خواستار شد.
علی حسن خلیل وزیر دارایی لبنان نیز در این دیدار با اشاره به فرصت های همکاری 
اقتصادی میان دو کشور تصریح کرد:جمهوری اسلامی ایران شریک راهبردی ماست و ما 

علاقه مند به گسترش سطح روابط هستیم.
وی افزود: قطع مسیرهای حمایت مالی از گروه های تروریستی برای مقابله با آنان 

ضروری است و این مسئله با همکاری میان همه کشورها امکان پذیر است.

سرمقاله

یادداشت

خبر

مقصود   رنجبر *

محسن غرویان *

اخبار
آیت الله موسوی اردبیلی عنوان کردند:

لزوم استفاده از ظرفیت مساجد 
برای گسترش فعالیت های قرآنی 

آیت الله موسوی اردبیلی  گفت :اجرای طرح های مختلف قرآنی موجب اهتمام بیشتر 
به کتاب خدا و جذب جوانان به مساجد می شود.

آیت الله موسوی اردبیلی پیش از ظهر دیروز در دیدار اعضای ستاد برگزاری جشنواره 
مدهامتان که در دفتر این مرجع تقلید برگزار شد، با اشاره به استقبال جوانان از مفاهیم 
دینی، مذهبی و قرآنی، اظهار داشت: باید مجموعه فعالیت ها را براساس برنامه ریزی اثرگذار 

تدوین کرد. 
وی همچنین به جایگاه والای مسجد در دین مبین اسلام اشاره کردند و گفت: باید از 

ظرفیت مساجد برای اجرای فعالیت های قرآنی بهره گیری کرد.
این مرجع تقلید با بیان اینکه ائمه جماعات مساجد نقش موثری در جذب جوانان و نشر 
برنامه های قرآنی دارند، افزود: از ظرفیت ائمه جماعات به عنوان عاملان کار خیر و نیک 

استفاده کنید؛ چرا که مقبول و مورد اعتماد مردم هستند. 
آیت الله موسوی اردبیلی همچنین با قدردانی از دست اندرکاران جشنواره قرآنی 
مدهامتان، گفت: اجرای این طرح ها موجب گسترش اهتمام به قرآن و جذب جوانان به 

مساجد می شود.
این مرجع تقلید در پایان خاطرنشان کرد: در اجرای برنامه های قرآنی به مسئله مفاهیم 

قرآن اهتمام بیشتری داشته باشید.     

مطهری در دانشگاه بهشتی:

پاک ترین سیاستمداران هم 
نباید بدون نظارت باشند

یک نماینده اصولگرای مجلس نهم اظهار داشت: پاک ترین سیاستمداران نیز نباید در 
قدرت بدون نظارت باشند.

علی مطهری که در مراسم روز دانشجو در دانشگاه شهید بهشتی حضور یافته بود،گفت: 
شهید مطهری معتقد بود همانطور که حتی پاکترین مردان و زنان نا محرم نباید در یک اتاق 
تنها باشند و مسلمانان به این رفتار اعتراض می کنند، پاک ترین سیاستمداران نیز نباید در 

قدرت بدون نظارت باشند.
وی با آسیب شناسی جریان جنبش دانشجویی مورد سوءاستفاده جریان های سیاسی 
قرار گرفتن و احساساتی شدن را از آسیب های جنبش دانشجویی خواند و تاکید کرد 

دانشجو ناظر جامعه است.
نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: شهید مطهری با اشاره به انحراف های 
صورت گرفته در اسلام گفته که اینطور نیست خدا یک عنایت ویژه به انقلاب ما داشته 
باشد و هر کاری که انجام شود انقلاب منحرف نشودف لذا همه ما وظیفه داریم مواظب 

انقلاب باشیم
مطهری تاکید کرد: ولایت فقیه،ولایت مکتب و ولایت فرد نیست،اما ما با کاسه های 

داغ تر از آشی مواجه هستیم که اجازه صحبت در مورد رهبری را نمی دهند.
این نماینده مجلس نهم گفت: متاسفانه در کشور مسئولان قوه قضاییه درباره پنج به 

علاوه یک صحبت می کنند،اما درباره حوزه مسئولیت خود حاضر به پاسخگویی نیستند.

تابش نماینده مجلس:

وزارت کشور پای تامین امنیت 
مراسمی که مجوزش را داده بایستد

نماینده اصلاح طلب مجلس نهم گفت: اگر وزارت کشور برای برگزاری یک نشست 
مجوزی صادر می کند،باید پای تامین امنیت آن بایستد.

مجوز  دارای  انتخاباتی  میتینگ های  هم خوردن  بر  از  انتقاد  با  تابش  محمدرضا 
اصلاح طلبان در هفته های اخیر و تداوم این اتفاق اظهار داشت: در جریان برهم خوردن این 
جلسات و میتینگ های انتخاباتی که قرار بود با مجوز رسمی وزارت کشور برگزار شود، هم 

از قوه قضاییه و هم از وزارت کشور گلایه مندیم.
وی افزود: نکته اینجاست که اگر وزارت کشور برای برگزاری یک نشست مجوزی صادر 
می کند،باید پای تامین امنیت آن بایستد و از تمامی ابزار ها و دستگاه هایی که در اختیار دارد 
استفاده کند و حتی اگر لازم به ورود نیروی انتظامی و وزارت اطلاعات و حتی بسیج برای 

برقراری امنیت باشد، باید این مهم صورت بگیرد.
نماینده مردم اردکان در مجلس نهم اضافه کرد: به هر حال مجوزی که از وزارت کشور 
صادر شده، مجوز حاکمیت است و این گلایه وجود دارد که چگونه مجوز می دهند اما در 
راستای برقراری امنیت اقدامی انجام نمی دهند و با بر هم زنندگان این جلسات برخورد 

نمی کنند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ادامه داد: قوه قضاییه نیز باید با قدرت و قاطعیت 
در این مسائل ورود کند و با افراد متخلفی که مانع برگزاری تجمعات قانونی می شوند 
برخورد کرده و مورد پیگرد قانونی قرار دهد چراکه نقش این دو دستگاه مکمل و لازم و 

ملزوم یکدیگر است.
تابش همچنین در پاسخ به این سوال که آیا اعلام وزارت کشور در خصوص در اختیار 
داشتن اسامی و آدرس تمامی متخلفان می تواند جایگزین برخورد قانونی شود، گفت: به 

هیچ عنوان این اقدام ها نمی توانند خلاء برخورد قانونی با متخلفان را پر کنند.
تابش در پایان تصریح کرد: وزارت کشور و قوه قضاییه باید با قاطعیت با متخلفان برخورد 
کنند و اینکه تنها به اعلام اسامی آنها بسنده کنیم و بیاییم بگوییم این اسامی را در اختیار 

داریم راه به جایی نمی برد.

خاتمی در دانشگاه شهید بهشتی:

جنبش دانشجویی هنوز 
جانش را برای آرمان های مردم می دهد

نایب رییس مجلس ششم گفت: دانشگاه هنوز پاک مانده است و هنوز هم جنبش 
دانشجویی جانش را برای آرمان های مردم می دهد.

محمدرضا خاتمی که برای سخنرانی در مراسم روز دانشجو در دانشگاه شهید بهشتی 
حضور یافته بود،پس از سخنرانی دبیر انجمن اسلامی دانشگاه بهشتی  با اشاره به تاریخچه 
جنبش دانشجویی گفت: بالندگی و پویایی جنبش دانشجویی نسل به نسل ادامه پیدا 

می کند و همین اسباب وحشت و حیرت برخی افراد شده است
این نماینده اصلاح طلب مجلس ششم،ویژگی مهم دانشگاه را پیوستگی سه عنصر 
مهم علم و آزادی و توسعه خواند و گفت: اگر هرسه اینها اتفاق نیافتد،جامعه پیشرفت 

نخواهد کرد. 
وی تاکید کرد: علم و دانش بدون آزادی امکان خلاقیت و پیشرفت ندارد و تاریخ اسلام 
نیز مملو از تاکید بر علم و آزادی بیان است. آنچه زمان امام صادق موجب پیشرفت علم 
شد، ارزشگذاری عالمان فارغ از اندیشه و مذهب آنان بود و همزیستی مسالمت آمیز با غیر 

مسلمانان و مراوده با کشورهای دیگر بود.
نایب رییس مجلس ششم گفت: باید به نسل جدید بگوییم چه می خواستیم. آنچه که 

امروز انجام می شود با آنچه می خواستیم فاصله گرفته است.
خاتمی با اشاره به فرازهای صحبت های رهبر انقلاب در سال هشتاد و یک گفت: اخلاق 
و انصاف و نقد و آزادی در بیانات ایشان وجود داشته است و شهید مطهری نیز گفته است 

هر مکتبی که اعتقادی به خود نداشته باشد،جلوی آزادی فکر و اندیشه را می گیرد.
وی با بیان اینکه امروز وضع سانسور در کشورهای اسلامی وجود دارد،تصریح کرد: ما در 

عمل به خیلی شعار ها عمل نکرده ایم.
نایب رییس مجلس ششم با انتقاد از رسانه های پر شماری که توهین می کنند و تهمت 

می زنند،گفت: کسانی که دروغ می گویند،بهره ای از دروغ ها نبرده اند.
وی همچنین با انتقاد از برخی مشکلات که برای ابراز عقیده به وجود می آید،حضور یک 
نابغه فیزیک اتمی در زندان را نادرست خواند و گفت: اگر آنها جاسوسند،باید در یک دادگاه 

علنی محاکمه شوند تا همه جاسوسان را بشناسند.
خاتمی گفت: اگر توان مقابله با افکار منحرف وجود دارد،باید اجازه داد آن ها هم 

صحبت کنند.
وی با طرح این پرسش که آیا اجازه می دهند درباره مسائل روز کشور، در یک فضای آزاد 
بحث شود،به نامه 135 نماینده مجلس ششم،گفت: آن افراد برای همیشه مطرود شدند. 

آنقدر دانشگاه محدود شده که رئیس دانشگاه هم توسط دانشگاهیان انتخاب نمی شود.
خاتمی افزود: سی و هفت سال بعد انقلاب قابل قبول نیست علمای ما که تفکری 

انتقادی به وضع موجود دارند را به خیانت متهم کنیم.
این عضو اصلاح طلب مجلس اسبق با انتقاد از کسانی که دانشگاه را فاسد می خوانند،گفت: 
با وجود اینکه فساد در بسیاری دستگاه ها نفوذ کرده است،اما دانشگاه هنوز پاک مانده است 

و هنوز هم جنبش دانشجویی جانش را برای آرمان های مردم می دهد.

 سخنگوی هیات رئیسه مجلس گفت: با سه 
بار قانع نشدن نمایندگان مجلس از توضیحات 
یک وزیر هرچند که زمینه درخواست استیضاح 
نمایندگان برای به جریان انداختن استیضاح به 
وجود می آید اما استیضاح به خودی خود به 

جریان نمی افتد.
عبدالرضا مصری گفت: یک طرح استیضاح 
برابر قانون و آیین نامه داخلی مجلس باید 
توسط 15 نماینده و با محورهای مشخص 
شده تقدیم هیات رئیسه مجلس شود اما این 
طور نیست که با سه بار قانع نشدن نمایندگان ، 

استیضاح به خودی خود به جریان بیفتد.
نماینده مردم کرمانشاه افزود: با این قانون 
چه بسا یک وزیر که حتی مورد سوال هم قرار 

نگرفته باشد با درخواست 15 نماینده ، استیضاح شود، البته 
تنها موضوعی که در سه بار قانع نشدن نمایندگان از پاسخ 
های یک وزیر وجود دارد این است که تشریفات قانونی این 

مساله با سومین قانع نشدن به سهولت برای نمایندگان فراهم 
می شود، بنابراین در مجلس چیزی به نام استیضاح خود به 

خودی پس از سومین قانع نشدن نمایندگان وجود ندارد.
همچنین یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 

در این زمینه گفت:  طبق سوالی که از نایب 
رئیس مجلس پرسیده شد ایشان اعلام کرد 
پس از سه کارته شدن وزرا به صورت اتوماتیک 

استیضاح آن ها به جریان نمی افتد.
سید محمد بیاتیان در گفت وگو با خبرنگار 
ایسنا گفت: بعد از آنکه برای تعداد زیادی از 
نمایندگان سوال شد که آیا پس از سه کارته 
شدن وزرا ، استیضاح آنان به صورت اتوماتیک 
نزد حجت  یا خیر؟  افتاد  به جریان خواهد 
الاسلام و المسلمین ابوترابی رفتیم و از ایشان 

سوال کردیم.
نماینده مردم بیجار در مجلس ادامه داد: 
آقای ابوترابی گفت تشخیص و استنباط هیأت 
رئیسه بر اساس نظر معاونت تقنینی مجلس 
این است که دریافت سه کارته زرد توسط یک نماینده دلیل 
بر به جریان افتادن استیضاح وزرای سه کارته نیست. بنابراین 

نعمت زاده استیضاح نمی شود. 

دو نماینده مجلس پاسخ دادند: 

آیا وزرای سه کارته لزوما استیضاح می شوند؟ 

 سرپرست شرکت مخابرات ایران با 
در  قم  مناسب  زیرساخت های  به  اشاره 
بخش مخابرات گفت: قم جزء 5 استان 
زیرساخت های  زمینه  در  کشور  بر تر 

مخابراتی است. 
با  دیدار  در  دهناد  اسدالله  سید 
از وضعیت  ارائه گزارشی  با  قم  استاندار 
زیرساخت های قم در زمینه ارتباطات و 
مخابرات  شرکت  اظهارداشت:  مخابرات 

ایران نگاه ویژه ای به استان قم دارد.
سرپرست شرکت مخابرات ایران افزود: 
اطلاعات  فناوری  نیاز  اصلی ترین  محتوا 
است و معتقدم قم به دلیل ویژگی های 
خاص خود می تواند پایلوت خوبی برای 

هوشمند سازی شهری در کشور باشد.
مناسب  ظرفیت  به  اشاره  با  وی 
زیرساختی استان قم، کاهش هزینه های 
عمومی، افزایش ضریب امنیت، افزایش 
از  را  شهری  خدمات  کیفیت  و  کارایی 
عنوان  قم  شهر  سازی  هوشمند  فواید 
کرد و گفت: افزایش قدرت تصمیم گیری 
براساس داده های جمع آوری شده، تعریف 
کسب و کارهای جدید و توسعه اقتصادی 
و اجتماعی و همچنین مدیریت صحیح 

منابع زیرساختی در شهر از اهداف مهم 
هوشمند سازی شهر ها است.

دهناد عنوان کرد: به دلیل پیشرفت 
فناوری اطلاعات و تجهیز زیرساخت ها، 
هوشمندسازی در اکثر بخش ها قابل پیاده 
سازی است و می توان هم از نظر کمی 
و هم از نظر کیفی، فناوری های ارزان را 
به سادگی بکار گرفت. سرپرست شرکت 
مخابرات ایران گفت: قم جزء 5 استان بر تر 
کشور در زمینه دارا بودن زیرساخت های 
مخابراتی است و دارای ظرفیت خوبی برای 

تبدیل شدن به شهر هوشمند است.
وی به آمادگی شرکت مخابرات ایران 
برای انتخاب قم به عنوان پایلوت شهر 
هوشمند کشور اشاره کرد و حمایت ویژه 
حاکمیتی از جمله استاندار را در اجرای این 

پروژه خواستار شد.
مهدی صادقی استاندار قم در این دیدار 
انتخاب شهر قم به عنوان  از  با استقبال 
هوشمندسازی  برای  کشوری  پایلوت 
دستور داد تا کارگروه ویژه ای برای پیگیری 

سریع تحقق این طرح تشکیل شود.
روزافزون  توسعه  به  اشاره  با  وی 
قم  هوشمندسازی  ارتباطی،  شبکه های 

آسایش  و  رفاه  افزایش  برای  اقدامی  را 
مردم دانست و افزود: تمامی دستگاه های 
به  باید  دولتی  ادارات  و  رسان  خدمات 
نقطه ای برسند که خدمات خود را بصورت 
آنلاین و مکانیزه و از راه دور در اختیار 

شهروندان قرار دهند.
دهناد در دیدار شهردار قم:

ضریب نفوذ تلفن همراه و ثابت 
استان قم بالاتر از میانگین کشوری 

ایران  مخابرات  شرکت  سرپرست 
همچنین در دیدار شهردار قم از آمادگی 
این شرکت جهت هوشمندسازی شهر قم 

در آینده ای نزدیک خبرداد. 
دهناد افزود: با تمامی ظرفیت و امکانات 
در خدمت شهر کریمه اهل بیت هستیم 
و آمادگی داریم تا شهر قم را به سمت 

هوشمند سازی سوق دهیم. 
ارائه  در  قم  استان  کرد:  تصریح  وی 
خدمات و وجود زیرساخت ها جزو پنج 
با هموار  باید  استان برتر کشور است و 
کردن مسیر و استفاده از تمامی ظرفیت ها 
شهر قم را به سمت هوشمند سازی سوق 
دهیم. وی در ادامه گفت: ضریب نفوذ تلفن 
همراه و ثابت استان قم بالاتر از میانگین 

کشوری است. وی با اشاره به ظرفیت تلفن 
ثابت در کشور گفت: تاکنون بیش از 34 
میلیون اشتراک در کشور ظرفیت ایجاد 
شده که از این تعداد حدود 30 میلیون 
اشتراک واگذارشده و بیش از چهار میلیون 

خط آماده واگذاری به متقاضیان است. 
دهناد ادامه داد: با توجه به شاخص 
های جهانی ضریب نفوذ، میانگین این 
و  است  درصد   38 کشور  در  شاخص 
از  عدد  این  قم  استان  در  خوشبختانه 

میانگین کشوری بالاتر است. 
وی با اشاره به وضعیت خطوط همراه 
در کشور گفت: از ابتدای تاسیس شرکت 
میلیون   64 حدود  تاکنون  مخابرات 
اشتراک واگذارشده و ضریب نفوذ همراه 
اول در کشور 82 درصد است و در این 
شاخص نیز استان قم با رقم 103 بیشتر 
از میانگین کشوری اشتراک همراه اول 

واگذارشده است. 
شهردار  نژاد  سقاییان  مرتضی  سید 
قم نیز در این دیدار ضمن اعلام رضایت 
ابراز  از وجود زیرساخت ها در شهر قم 
امیدواری کرد تا مقدمات هوشمندسازی 

شهر قم هر چه زودتر مهیا شود.

سرپرست شرکت مخابرات ایران در دیدار با استاندار عنوان کرد :

قم جزء 5 استان بر تر کشور از نظر زیرساخت های مخابراتی

 وزیر اسبق علوم، تحقیقات و فناوری آرمانخواهی را در راس راهبردهای اصلاح طلبی 
دانست و گفت: ظلم ستیزی و حمایت از مظلوم جزءآرمان های اصلاح طلبی است. 

دکتر مصطفی معین در گردهمایی دانشجو، انتخابات و سرنوشت که به همت مجمع 
دانش آموختگان استان مرکزی برگزار شد با اشاره به ماهیت و هویت اصلاح طلبی گفت: 
اصلاح طلبی ابداع یک شخص یا گروه نیست. مبانی آن در دین اسلام ذکر شده و دارای مبنای 

علمی، اخلاقی و سیاسی است.
معین با بیان اینکه مبانی اصلاح طلبی در تاریج جهان نیز دیده می شود ، با تاکید براینکه 
فرهنگ دینی و قرآنی ما اصلاح طلبی را تایید می کند، افزود: امام حسین)ع( نیز فلسفه قیام 

خود را اصلاح عنوان کرده است.
وی اظهار کرد: متاسفانه برخوردهای نامناسبی با این برنامه توسط برخی افراد صورت 
گرفت، اما همین برخوردها باعث گسترش خبر برگزاری این مراسم در سطح ملی و بین المللی 

شد و ابعادی در این حد پیدا کرد.
معین بر لزوم بررسی راهبردهای اصلاح طلبانه که باید جامه عمل پوشانده شوند، تاکید 
کرد و افزود: راهبردهای اصلاح طلبی هنوز تدوین نشده اند تا براساس آنها اهداف و اولویت ها 

مشخص شوند و بتوانیم با محوریت آنها به سمت آرمان ها حرکت کنیم.
وی یکی از راهبردهای اصلاح طلبی را آرمان طلبی عنوان کرد و افزود: کرامت انسانی و 
آزادیخواهی، عدالت جویی و عزت نفس عناصر مهمی هستند که خداوند در انسان ها به ودیعه 
نهاده است و براین اساس این گرایش ها فطری بوده و در زمره حقوق اساسی انسان ها قرار 
دارند. معین افزود: اسلام برخلاف چهره ای که توسط جریان هایی همچون داعش از آن به 
نمایش گذاشته شده است، دین جنگ و ستیزه نیست. اسلام دین رحمت است و نباید به 

آن منفی نگاه کرد.
وی آگاهی بخشی به جامعه را از دیگر راهبردهای اصلاح طلبی عنوان کرد و گفت: 

اصلاح طلبان باید با آحاد مردم ارتباط داشته و الگوهای مختلف را به جامعه عرضه کنند.
معین با بیان اینکه تا وقتی توده مردم آگاه نباشند، کشور به پیشرفت دست پیدا نمی کند، 
افزود: ارائه آموزش عملی و آگاهی به مردم از وظایف اصلاح طلبان است تا آحاد مردم به 

شهروند به عنوان کسی که حق خود را مطالبه می کند، تبدیل شوند.

وی افزود: هیچ حکومتی نمی تواند شهروندان را از حقوق شان محروم کند و اگر مطالبه 
حقوق شکل بگیرد در واقع خواست عمومی برای پیشرفت شکل گرفته است و نکته اول در 

تحقق این مهم آگاهی است.
معین ایجاد امید، انگیزه و نشاط را از دیگر راهبردهای اصلاح طلبی دانست و با بیان اینکه 
یک جامعه سرخورده نمی تواند رو به پیشرفت حرکت کند، افزود: براساس یک پیمایش 
80 درصد مردم ما نسبت به یکدیگر بی اعتمادند و اعتماد عمومی و به دنبال آن سرمایه 
اجتماعی در کشور ما در سطح پایینی قرار دارد و با توجه به اینکه نازل بودن سرمایه اجتماعی 
از مهمترین موانع توسعه است، وظیفه نخبگان برای از بین بردن شکاف حاصل از این 

بی اعتمادی بین اقشار مختلف مردم و مردم با دولت، بسیار سنگین است.
وی با بیان اینکه اصلاح طلب باید در راستای رفع سوء تفاهم حرکت کند تا این شکاف ها 
برطرف شوند، سازماندهی و کار تشکیلاتی در راستای پیشرفت جامعه را از دیگر راهبردهای 
اصلاح طلبی عنوان کرد و افزود: در این راستا نیازمند احزاب سیاسی، نهادهای غیردولتی و 

تشکل های صنفی و مردمی هستیم.
معین بر لزوم ایجاد و سازماندهی نهادهای مردمی در راستای دستیابی به اهداف تاکید کرد 
و افزود: این مهم باید پیگیری شود. در کشورهای پیشرفته همچون کشورهای اسکاندیناوی 
به طور میانگین هر شهروند عضو فعال چهار تشکل مردمی است و در این تشکل ها عضویت 

افتخاری و فعالانه دارد.
وی تاکید کرد: تشکل های غیردولتی می توانند راهگشای کشور در شرایط بحران سیاسی، 

اخلاقی، اجتماعی و فرهنگی باشند.
باید  از دیگر راهبردها عنوان کرد و گفت:  معین تدبیر، برنامه ریزی و ایستادگی را 
این نگرش ها را علیرغم سختی شرایط ترویج دهیم. اگر خلوص نیت وجود داشته باشد، 
اصلاح طلب اصیل با اصولگرای اصیل تفاوتی ندارد و همه در راستای دستیابی به یک هدف 

هرچند با روش های مختلف یا متفاوت، حرکت می کنند.
وی با تاکید براینکه در این مسیر نباید خود را از خرد جهانی محروم کنیم، گفت: 
کاندیداهای انتخابات در چارچوب اساسنامه باید برنامه های سنجیده و قانونی ارائه کنند تا 

مردم نسبت به انتخاب اصلح اقدام کنند، در این شرایط رشد اتفاق می افتد.

مصطفی معین: 

آرمانخواهی در راس راهبردهای اصلاح طلبی است 

و  اجتماع عظیم  قضاییه  قوه  رییس   
میلیونی شیعیان در مراسم اربعین حسینی 
را نشانه ای از شور عقلانی و معنوی مذهب 
شیعه در مقابل مذاهب افراطی و تروریست 
پرور ساخته استعمار و استکبار دانست و 
گفت: حقانیت و مظلومیت مذهب شیعه 
آرام آرام بر همه جهانیان آشکار خواهد شد.

در  لاریجانی  آملی  صادق  الله  آیت   
با  قضایی  عالی  مسئولان  دیروز  جلسه 
تسلیت رحلت پیامبر اکرم )ص( و شهادت 
امام حسن مجتبی )ع( و امام رضا )ع( و 
با قدردانی از حضور میلیونی مردم ایران و 
اربعین  مراسم  شیعیان سایر کشور ها در 
حسینی تاکید کرد: جهان امروز بیش از هر 
زمان دیگری نیازمند تعالیم متعالی انبیاء 
عظام الهی به ویژه نبی مکرم اسلام )ص( و 

ائمه اطهار )ع( است.
بحران معنویت در غرب

اینکه  به  اشاره  با  قضاییه  قوه  رییس 
»متاسفانه در دنیایی زندگی می کنیم که 
نوعی جاهلیت و بربریت جدید بر بخش 
گفت:  می کند«  حکومت  آن  از  عمده ای 
اینجاهلیت نوین با استفاده از فریبکاری های 
عظیم  ابزارهای  از  بردن  بهره  و  رسانه ای 
فناوری، سرمایه های کشورهای مستضعف را 
به یغما می برد و سیاست های دوگانه خود را 

بر جهان تحمیل می کند.
آملی لاریجانی افزود: بحران معنویت به 
ویژه در مغرب زمین بحرانی واقعی است و 
جهان در پس این بحران تشنه معارف ناب 
الهی است که در تعالیم انبیاء الهی به ویژه 

پیامبر اسلام )ص( تجلی پیدا کرده است.

اینکه  بر  تاکید  با  قضاییه  قوه  رییس 
معارف الهی اسلام باید مبتنی بر تفسیر 
مفسران واقعی دین یعنی ائمه اطهار )ع( به 
دنیا عرصه شود، اظهار کرد: مذهب شیعه 
اثنی عشری، مذهبی عقلانی و منطقی و 
برخاسته از منشا وحی الهی و بطن دین 
البته مظلومیتی در  و  مبین اسلام است 
آن نهفته است که اینک بیش از هر زمان 

دیگری در جهان آشکار خواهد شد.
مظلومیت  شیعه 

در مقابل گروه های افراطی
رییس دستگاه قضا مظلومیت و حقانیت 
افراطی گری  مقابل  در  را  شیعه  مذهب 
مذاهب ساختگی استعمار، برجسته و قابل 
محرکه  قوه  گفت:  و  کرد  توصیف  لمس 
گروه های تکفیری و تروریستی، گرایش های 
افراطی وهابی است که به دست استعمار 

ساخته و پرداخته شده است.
آملی لاریجانی با اشاره به اینکه جهان 
نیازمند  دیگری  زمان  هر  از  بیش  امروز 
معنویت و شناخت ماهیت انسان و هدف و 
غایت او از زندگی است تصریح کرد: ادیان 
الهی به ویژه دین اسلام پاسخ های واقعی و 
عقلانی به پرسش های انسان درباره هدف 
و غایت زندگی انسانی و شرایط تعالی او و 

معنادار شدن زندگی عرضه کرده اند.
رییس قوه قضاییه افزود: مشکل دنیای 
غرب بی معنایی زندگی است. زندگی فردی 
و اجتماعی آنان از معنا تهی شده است، اما 
دین مبین اسلام این معنا و هویت را به 
خوبی فراهم و معرفی کرده است و معنویت، 
اخلاق، اعتدال و عقلانیت را ارزش های لازم 

برای زندگی انسانی می داند و همانگونه که 
مقام معظم رهبری در نامه اخیر خود عنوان 
کرده اند قطعاً چنین دینی هرگز به دنبال 

تروریسم نیست.
رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: اسلام 
واقعی که اساس آن بر معنویت، اخلاق و 
ارزشهای الهی است امکان ندارد که مولد 

زباله هایی مثل داعش باشد.
آملی لاریجانی با اعلام اینکه گروه های 
تروریستی مانند داعش به صورت مستقیم 
و غیرمستقیم مخلوق و مورد حمایت آمریکا 
هستند، گفت: پیوند استعمار و استکبار با 
عقب افتاده ترین جوامعی که بویی از مردم 
سالاری و حکومت های حقیقی و اسلامی 
نداشتند موجب خلق گرایش های افراطی 

شده است.
همایش اربعین، معجزه بزرگ شیعیان

رییس قوه قضاییه در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به برگزاری همایش 
عظیم اربعین حسینی افزود: تنها شعاعی از 
اشعه ولایت ابا عبدالله)ع( به قلوب مومنان 
و شیعیان می افتد و آن گاه است که چنین 
حرکت عظیم میلیونی به سوی آن قطب و 
قبله ارزش های الهی حرکت می کنند و این 
چیزی جز حقانیت شیعه و تعالیم معنوی 

عظیم آن نیست.
آملی لاریجانی حضور میلیونی، آرام و 
توام با امنیت کامل مردم و عاشقان ابا عبدالله 
)ع( را در مراسم اربعین آن هم در کشوری 
که خود درگیر گروه های تروریستی است 
معجزه ای بزرگ توصیف کرد و گفت: از همه 
زوار محترم، دولت محترم، نیروهای انتظامی 

و امنیتی و همه دست اندرکاران برگزاری 
این مراسم و همچنین از دولت و ملت عراق 
که پذیرای خیل عظیم زائران بودند٬ تشکر 

می کنیم.
تامین امکانات دانشجویی

رییس دستگاه قضا در ادامه سخنان خود 
با گرامیداشت 16 آذر روز دانشجو بر نقش 
بسیار برجسته دانشجویان در تعالی علمی 
و مدیریت آینده کشور تاکید کرد و گفت: 
دانشجویان سرمایه های این کشور هستند و 
باید هرگونه امکاناتی که به تقویت علمی و 
نیز رشد اخلاقی آنان کمک می کند برایشان 

فراهم کرد.
به  توجه  ضرورت  بر  لاریجانی  آملی 
کردن  منحرف  در  دشمنان  دسیسه های 
تاکید  و جوانان کشور  دانشجویان  اذهان 
فعالیت های تخریبی  برخی  افزود:  و  کرد 
کانال های  طریق  از  دشمنان  تحریفی  و 
ماهواره ای و رسانه ها علیه جوانان، اسباب 
نگرانی است و همه مسئولان و دلسوزان 
نظام و کشور باید برای تبیین واقعیات و 
اهداف نظام اسلامی میان جوانان و خصوصاً 

دانشجویان عزیز تلاش کنند.
رییس قوه قضاییه ابراز اطمینان کرد با 
وجود و حضور جوانان با انگیزه و علاقه مند به 
کشور و نظام، آینده جمهوری اسلامی ایران 

آینده ای متعالی و رو به رشد خواهد شد.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی 
قوه قضاییه، در جلسه دیروز مسئولان عالی 
قضایی بحث و بررسی درباره دستورالعمل 
جمعیت  کاهش  و  زندانیان  ساماندهی 

کیفری زندان ها ادامه یافت.

 آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی:

دانشجویان سرمایه های کشور هستند 



3 آگهی

رقم دقیق تعرفه اینترنت موبایل در کشور
برای  دولت  سوی  از  که  تعرفه ای  سقف 
مصرف هر کیلوبایت داده همراه تعیین شده 
معادل نیم ریال است و در حال حاضر تمام 
اپراتورهای تلفن همراه، رقم حداکثری مذکور 

را اعمال می کنند .
بر اساس مصوبات کمیسیون تنظیم مقررات 
ارتباطات از دی ماه سال قبل اینگونه مقرر 
داده  خدمات  تعرفه  سقف  که  است  شده 
همراه برای سیم کارت های دائمی به ازای 
باشد،  ریال  نیم  معادل  داده  کیلوبایت  هر 
البته اپراتورها براساس اصول مندرج در پروانه 

مجازند در سیم کارت های اعتباری این رقم را تا 50 درصد افزایش دهند.  همچنین اعلام 
شده است که اپراتورهای تلفن همراه می توانند با رعایت شرایط رقابتی و بازه تعرفه ای تعیین 
شده در مصوبه، ضمن فروش خدمات دیتا براساس کیلوبایت بسته های مختلف تعرفه ای را 
نیز متناسب با نیاز مشترکان ارائه کنند.  بر این اساس اپراتورهای مختلف تلفن همراه بر اساس 
سقف تعرفه اعلام شده رقم های مختلفی را برای مصرف دیتای خود اعلام کرده اند و با ارائه 
بسته های متنوع، رقم هایی به مراتب پایین تر را برای دسترسی به اینترنت همراه فراهم کرده 
اند. در نهایت نیز مشترک می تواند تصمیم گیری کند که با توجه به پوشش دهی اپراتورهای 
مختلف در محل سکونت او و البته هزینه های مربوط به هر یک از اپراتورها و بسته های 
آنها، استفاده از اینترنت کدام یک از اپراتورها برای او مقرون به صرفه تر است.  اکنون اگرچه 
اپراتورهای اینترنت هر یک چندین بسته تشویقی طراحی و ارائه کرده و در قالب این بسته ها 
تعرفه های پائین تری را برای مشترکان خود در نظر گرفته اند اما در نهایت تعرفه هر کیلوبایت 
داده آزاد در اپراتورهای مختلف نرخ تقریبا یکسانی دارد.  طبق اعلام اپراتورهای مختلف تلفن 
همراه در حال حاضر اپراتور اول یا همراه اول، اپراتور دوم یا ایرانسل و اپراتور سوم یعنی رایتل 
همه در سیم کارت های دائمی، برای مصرف هر کیلوبایت داده آزاد تعرفه ای معادل نیم ریال 
در نظر گرفته اند و بدین ترتیب جدا از بحث کیفیت خدمات و پوشش شبکه، تعرفه پایه 
هر سه اپراتور در خصوص اینترنت سیم کارت های دائمی مشابه بوده و یکسان است.  اما 
درخصوص تعرفه اینترنت در سیم کارت های اعتباری، اپراتور سوم قیمت متفاوتی در نظر 
گرفته و تعرفه خاص خود را اعمال می کند. بدین ترتیب در شرایطی که تعرفه اینترنت همراه 
در سیم کارت های اعتباری اپراتورهای اول و دوم 0.75 ریال است رایتل برای این سیم کارت 
ها هم مانند سیم کارت های دائمی تعرفه نیم ریالی در نظر گرفته است.  حال اگرچه بخش 
عمده ای از مشترکان اینترنت همراه به فعال سازی بسته های تشویقی اقدام می کنند اما اطلاع 
از رقم دقیق تعرفه ها برای کاربران امری ضروری به نظر می رسد تا بدین ترتیب با توجه به 
سرعت به نسبت بالایی که 3G و 4G در اختیار کاربران قرار می دهد فرد بداند که استفاده 

آزاد اینترنت برای او چه هزینه هایی به دنبال خواهد داشت. 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,065,000یک مثقال طلا

938,410یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,180,000سکه بهار آزاد ی

9,190,000سکه امامی

4,660,000نیم سکه

2,580,000ربع  سکه

1,680,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015055 شماره  رأی   -1
1391114430001009792آقای/ خانمجعفر عزتی پرور  فرزند تقی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 124 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 43فرعی از 1الی 
7و 17الی 29فرعی از 10493 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016072 شماره  رأی   -2  
فرزند حسن   یعقوبی  حسین  محمد  خانم  آقای/   1391114430001003415
6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

4096 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001005875 شماره  رأی   -3  
1391114430001006056 آقای / خانم محمد علی صائبی فرزند مسیب6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 111/65 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
باقیمانده 11240 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سید احمد رضوی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001011502 شماره  رأی   -4  
1391114430001005253 آقای / خانم ابراهیم صائبی فرزند مسیب6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 118/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11239/4 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم زهرا محمدی 

صرمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014996 شماره  رأی   -5  
1391114430001005690 آقای / خانم اقدس برقعی فرزند هدایت 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 104/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10824 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم فاطمه حسین 

زاده طاهری احدی از وراث فتح اله وحیدی اربابی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015498 شماره  رأی   -6
1391114430001008374 آقای / خانم ابراهیم صادقی فرزند عباس6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11043 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید ناصر میری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014984 شماره  رأی   -7  
1391114430001010040 آقای / خانم روح اله توکلی فرزند اسماعیل 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 153/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10914 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001010531 شماره  رأی   -8  
سید  فرزند  طاهری  مجید  سید  خانم   / آقای   1391114430001004707
خدارحم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 102/28 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10616 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015082 شماره  رأی   -9
1391114430001008632 آقای / خانم فرهاد ابراهیمی راد فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 75/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11525 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015522 شماره  رأی   -10
1391114430001006431 آقای / خانم امیر حسین ابراهیمی فر فرزند غلامرضا 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 135/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11200/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015419 شماره  رأی   -11  
1391114430001004253 آقای / خانم علی نادعلی زاده فرزند حسن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 139/50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث علی پیوسته پور . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015420 شماره  رأی   -12
1393114430001000796 آقای / خانم مرضیه تقی ملایی فرزند حسین3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 139/50 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11045 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث علی پیوسته پور .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015913 شماره  13-رأی   
1391114430001009027 آقای / خانم محمد حسین ابتهاج فرزند حبیب اله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 115/67 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1/40الی 7و17الی 10493/29 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015734 شماره  رأی    -14  
1391114430001003491 آقای / خانم سعید کریمیان فرزند محمد حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 143/68 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11227 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015519 شماره  رأی   -15  
1391114430001007109 آقای / خانم معصومه علی بیکی فرزند ابراهیم2دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 171 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015520 شماره  16-رأی   
فرزند  سیروئی  نعیمی  اسماعیل  خانم   / آقای   1391114430001007110
ابوالفضل4دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 171 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10626 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015549 شماره  رأی   -17  
1391114430001007045 آقای / خانم حیدر هدایتی پور فرزند محمد مهدی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 253 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1/431/3361 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015660 شماره  رأی   -18  
1391114430001007455 آقای / خانم روح اله قاسم پور فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 140 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015377 شماره  19-رأی 
فرزند  منش  ابراهیمی  غلامرضا  خانم   / آقای   1391114430001006543
رمضان6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/20 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015329 شماره  رأی   -20  
1391114430001002111 آقای / خانم عبدالصمد مناقبیان فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 122/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
از رحیم  10538/40و10539 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

اسماعیلی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015421 شماره  رأی   -21
1391114430001003355 آقای / خانم علی پایاب فرزند غلامحسین 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/700 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی اصغر بکائی مهر . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015452 شماره  رأی   -22
1391114430001006397 آقای / خانم مجتبی رضوانی فرزند فریدون 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10254 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015601 شماره  رأی   -23
1391114430001007057 آقای / خانم غلامعلی علی مددی ورزنه فرزند هاشم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 253/28 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11201/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ناصر فاضل. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015684 شماره  رأی   -24
1391114430002005847 آقای / خانم علیرضا حسین زاده جلودار فرزند حیدر 
علی 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/85 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015685 شماره  رأی   -25 
رحمت  فرزند  جلودار  آهی  فاطمه  خانم   / آقای   1393114430001001186
اله3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 147/85 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10273 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 
علیرضا حسین زاده جلودار .  26- رأی شماره 139460330001015602 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430001007129 آقای / خانم محمد باقر هاشمی فرزند 
محمد ابراهیم6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 111/45 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11005 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

علی جندقی مطلق .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017299 شماره  رأی   -27  
فرزند  بیدگلی  باف  پارچه  مهدی  خانم   / آقای   1391114430001008045
محمود6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 62/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10829 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

علی رضوانی کاشانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017374 شماره  رأی   -28  
1391114430001004303 آقای / خانم ولی ربانی افرمجانی فرزند عیسی 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/70 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10473/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 
از وراث اشرف روحانی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017375 شماره  رأی   -29  
علی  فرزند  افرمجانی  رضائی  زینب  خانم   / آقای   1392114430001002296
محمد3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 77/70 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10473/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از وراث اشرف روحانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016793 شماره  رأی   -30  
1391114430001007323 آقای / خانم ابوالفضل دهاقین فرزند علی آقا 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 77 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 3فرعی از 
11013و باقیمانده 11014و11018 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از ربابه توانائی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017116 شماره  رأی   -31  
1391114430001007867 آقای / خانم محسن ساری مقدم فرزند محمد3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 117 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017117 شماره  رأی   -32  
1394114430001000531 آقای / خانم حمیده حسینی فرد فرزند سید مصطفی 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 117 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015319 شماره  رأی   -33  
1391114430001005723 آقای / خانم جلیل یکتا فرزند علی اکبر 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 288/53 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11200/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از جواد اسحاق مقدم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016122 شماره  رأی   -34  
حبیب  فرزند  البرز  طالبی  الله  روح  خانم   / آقای   1391114430001003703
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/22 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11512/561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از مهدی رحیمی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015715 شماره  رأی   -35
1391114430001007387 آقای / خانم حسین رمضانی فرزند اکبر6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 95/14 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9450/5 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001006409 شماره  رأی   -36
1391114430001007290 آقای / خانم جواد کوهستانی فردوئی فرزند ابوالقاسم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 204 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10852 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017020 شماره  رأی   -37  
1391114430001005981 آقای / خانم سید مجید طاهری رهقی  فرزند سید 
ابوالقاسم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100/80 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10366/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از عباس 

آمدی احدی از وراث خانم وجیهه خانم اصفهانیان .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017303 شماره  رأی   -38 
1391114430001007473 آقای / خانم خانم جان نیکخوی فرزند غلام6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 149/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11395/92 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از معصومه 

عباسی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016184 شماره  رأی   -39  
محمد  فرزند  نسب  فاطمی  عباس  خانم   / آقای   1391114430001003541
علی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 81/90 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10475/55 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از وراث علی محمد بیگدلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016185 شماره  رأی   -40  
1394114430001001000118 آقای / خانم زهرا کرمانی فرزند حسین3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 81/90 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10475/55 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث علی محمد بیگدلی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016188 شماره  رأی   -41
1391114430002018373 آقای / خانم مصطفی نذیرا فرزند غلامرضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 118 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10451 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین نادری قمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013950 شماره  رأی   -42  
1391114430001003771 آقای / خانم اقدس جعفر بیکی فرزند جعفر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 92/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11134/2/105 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

حسین ولی الهی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017162 شماره  رأی   -43  
1391114430001006921 آقای / خانم علی قاسمی فرزند حیدر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 115/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از عابدین رئیس ابراهیمی از وراث اسماعیل 

رئیس ابراهیمی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001013957 شماره  رأی   -44  
غلامحسین  فرزند  کاشی  فاطمه  خانم   / آقای   1391114430001004098
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 148 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10529/8/232 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از حبیب اله دادو 

محمود اله داد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016156 شماره  رأی   -45  
فرزند  خبری  خوش  غلامرضا  خانم   / آقای   1391114430001006893
اسمعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 97/46 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11012 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از علی بشری . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015109 شماره  رأی   -46
1391114430001006933 آقای / خانم ایوب علی الهی فرزند کمند علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 71/98 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11042 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از جواد زاهدی و علی 

اصغر زاهدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001014081 شماره  رأی   -47  
1391114430001004391 آقای / خانم حسین محمدی فرزند سلطانعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 120/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10875 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017028 شماره  رأی   -48  
1391114430001003879 آقای / خانم یوسفعلی حبیبی فرزند مرشد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 132 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11578/118 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد تقی ادیبی 

گرکانی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016877 شماره  رأی   -49
1391114430001004309 آقای / خانم رفعت علی بختیاری راد فرزند علی محمد 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 67/15 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی مجیدی 

موحدی  .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015448 شماره  رأی   -50  
1391114430001007577 آقای / خانم زهره عزیزی فرزند محمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 131/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121مکرر 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016119 شماره  رأی    -51
1391114430001006903 آقای / خانم ناصر جراح فرزند محمد جواد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 67/90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10425 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی احدی 

از وراث مصطفی عباسی.
اصلاحی  139460330001015725ورای  شماره  رأی   -52  
139460330001018269 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007881 
آقای / خانم محمد علی امیدواریان فرزند حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 
124 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11099مکرر -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017306 شماره  رأی   -53  
1391114430001006694 آقای / خانم تقی سعیدی سپهر فرزند قاسم 5دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 142/74 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 4698 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی نسبت به 
106سهم و طی اظهارنامه 837مورخ 45/1/30نسبت به 63سهم و خریداری عادی از 

زهرا پژند نسبت به 30سهم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017307 شماره  رأی   -54  
1394114430001000143 آقای / خانم زهرا جواد زاده فرزند نادعلی 1دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 142/74 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 4698 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری طی اضهارنامه ثبتی به شماره 

837مورخ 45/1/30.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016827 شماره  رأی   -55  
1391114430001010100 آقای / خانم جواد قربانی کیا فرزند غلامحسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 96 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11518 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از فاطمه چاوشی زاده احدی از وراث 

سید حسین چاوشی زاده.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016106 شماره  رأی   -56  
حسین6دانگ  فرزند  حسینی  محمد  خانم   / آقای   139111443000106673
یک باب ساختمان بمساحت 75/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10933/210و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث محمد صابری قمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016299 شماره  رأی   -57  
1391114430001003049 آقای / خانم جواد پاک دامن مقدم فرزند عبداله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10434/2 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد 

بیگی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017228 شماره  رأی   -58
1391114430001009540 آقای / خانم داود اعتدالی فرزند اکبر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 12 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9527 -اصلی واقع در 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از احمد عباسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016812 شماره  رأی   -59  
فرزند  قلعه   ملک  رشیدی  اله  فتح  خانم   / آقای   1391114430001010286
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 48/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10473/10 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

اشرف روحانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015656 شماره  رأی   -60  
1391114430001008019 آقای / خانم قربانعلی شفیعی فرزند اوسط 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 130 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11242 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع االواسطه از حیدر اصفهانی نژاد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015736 شماره  رأی   -61  
1391114430001007247 آقای / خانم علی محمدی زاده فرزند کرمعلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 127/31 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد حسن 

تقوی آزاد و بهرام پیر نظر .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016843 شماره  رأی   -62  
1391114430001009486 آقای / خانم فهیمه افسری فرزند غلامحسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 105/31 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016082 شماره  رأی   -63
1391114430001005113 آقای / خانم فاطمه نادی قمی فرزند مصطفی3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 186/13 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016081 شماره  رأی   -64
1393114430001001093 آقای / خانم حسین کلهریفرزند علی3دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 186/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10455 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016308 شماره  رأی   -65
1391114430001009117 آقای / خانم سید حسین موسوی فرزند رحیم 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11010 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015617 شماره  رأی   -66
1391114430001006533 آقای / خانم حسین ده دئی فرزند ابراهیم6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 81 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 6469 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سهم الارث متقاضی از مالکیت ابراهیم ده دئی و 

بتول نادی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017180 شماره  رأی   -67  
1391114430001005802 آقای / خانم اشرف خوش گفتار بلبل فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 220/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10863 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015204 شماره  رأی   -68  
1391114430001006906 آقای / خانم محمد رضا طیاری آشتیانی فرزند محمد 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 64/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11012 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

راضیه رئیس علی اکبری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017151 شماره  رأی   -69  
1391114430001002055 آقای / خانم مهدی صادقی فرزند حسن6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 198/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10921 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016307 شماره  رأی   -70  
1391114430001008005 آقای / خانم محمد رضا اسماعیلی فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 25/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 7659 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از جواد فرنام . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017152 شماره  رأی   -71
1391114430001007133 آقای / خانم محمد محمد تقی فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 60/04 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10425 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017121 شماره  رأی   -72  
1391114430001003539 آقای / خانم اعظم اصفهانی زاد فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 105/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/478 
-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرتضی صادقی احدی 

از وراث بیگم صادقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016925 شماره  رأی   -73  
1391114430001003537 آقای / خانم سمیه اصفهانی زاد فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 49/45 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/478 
-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرتضی صادقی احدی 

از وراث بیگم صادقی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016302 شماره  رأی   -74  
علی  فرزند  زاده  یعقوب  محمود  خانم   / آقای   1391114430001005993
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 9526و9527 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

حسین رضائی قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016516 شماره  رأی   -75  
1391114430001008184 آقای / خانم علیرضا رضوانی فرزند مهدی2دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی باقیمانده 10810 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016517 شماره  رأی   -76
1391114430001008186 آقای / خانم منیره غلامی قمی  فرزند حسین4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126/20 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی باقیمانده 10810 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016822 شماره  رأی   -77  
1391114430001008850 آقای / خانم معصومه سهرابی زاده فرزند حسن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 8758 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016823 شماره  رأی   -78  
1391114430001008854 آقای / خانم صدیقه سهرابی زاده فرزند حسن3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 44 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 8758 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016878 شماره  رأی   -79
1391114430001004661 آقای / خانم محسن شریعتی دهاقان فرزند محمد 
باقر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 109/96 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/09/17
تاریخ انتشار دوم: 1394/10/02
  جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان  های فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی 44

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
 به موجب اجراییه صادره از شعبه 114 دادگاه عمومی جزایی قم که در اجرای احکام 
5 قم به شماره 5/93ج/1735- ثبت گردیده له آقای احمد احمدی جو علیه آقای روح 
اله عباسی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 470/689/014 ریال در حق 
محکوم له  و مبلغ 23/534/450 ریال به عنوان نیم  عشر دولتی در حق صندوق دولت 
محکوم علیه در قبال بدهی خود یک قطعه زمین معرفی کرده که کارشناس به شرح 

ذیل ارزیابی کرده است.
قطعه زمینی به متراژ 1247 متر مربع از پلاک ثبتی 437 بخش قنوات قم به نشانی 
قنوات قریه حاجی آباد با حدود اربعه شرقا به جاده چهار متری و شمالا به جاده شش 
متری و غربا به زمین کربلایی یداله سعادتمانی و جنوبا به جوی شش دانگی با حریم 
1/5 متر که مشاعا به آقای روح اله عباسی انتقال یافته است مورد بررسی مجدد قرار 
گرفت و با مراجعه به معتمدین محلی و شورای شهر قنوات اثبات مالکیت . موقعیت 

زمین مورد تایید قرار گرفت.
با توجه به موقعیت ملک مورد اشاره و جمیع جهات کارشناسی قیمت ملک هر متر 

مربع 50000 تومان و قیمت کل عرصه 62/350/000 تومان ارزیابی می گردد.
لذا مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 94/10/14 ساعت 9/30 الی 10 صبح به 
آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید 
ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده 
بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی 
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محمد  پنجعلی:

می خواهند مهدی طارمی را خراب کنند

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه فشار زیادی روی بازیکنان این تیم است، 
گفت:حضور بازیکنی مثل مهدی طارمی در پرسپولیس، طی چند سال گذشته، واقعا کم 

نظیر بوده، به همین دلیل می خواهند او را خراب کنند.
 محمد پنجعلی در رابطه با شرایط فعلی تیم فوتبال پرسپولیس، ضمن بیان مطلب فوق 
گفت: به نظرم بازیکنان تحت فشار روحی و روانی هستند و یکسری هم به این مساله 
دامن می زنند و بازیکنان تحت تاثیر این فشار تمرکز و دقت لازم را برای بهره برداری از 
توانایی های فنی فردی و تیمی ندارند. هم بازیکنان تیم و هم هواداران باید حواسشان به 
این مساله باشد، چون حرکت در این مسیر و افزایش این فشارها نتیجه عکس داده و نه 

تنها اوضاع را بهتر نمی کند بلکه کار را سخت تر خواهد کرد.
وی ادامه داد: به عقیده من، بعضی هم از روی عمد و با علم نسبت به مساله ای که گفتم 
فشار را زیاد می کنند و اتفاقا روی نفرات خاصی هم زوم می کنند، مثلا سراغ مهدی طارمی 
می روند که هم جوان است و هم گلزن برتر تیم به حساب می آید یا سراغ سوشا مکانی 
می روند که دروازه بان اول تیم به حساب می آید و می دانند احساسی است. روی بازیکنان 
خاص زوم می شوند تا آرامش را از آنها و از تیم بگیرند. پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در 
پاسخ به این پرسش که حداقل در این فصل هواداران فراتر از همه پیش بینی ها صبوری 
و با تیم همراهی کرده اند و به جهت حمایتی که داشتند کمترین فشار وارد شده است؟، 
خاطرنشان کرد: نمی توان منکر این مساله شد که هواداران امسال بیش از همیشه از تیم 
حمایت کرده اند ولی با این وجود، بزرگی پرسپولیس و احساسی که بازیکنان برای جبران 
نتایج دارند، این فشار را ایجاد می کند. وی ادامه داد: از سوی دیگر هر مشکل کوچکی در 
پرسپولیس بزرگ می شود وگرنه در تمام تیم های دیگر خیلی از بازیکنان چه در تیم و 
چه خارج از آن خیلی مسائل دارند ولی هیچ انعکاسی ندارد و حالا اگر فشار بیشتر شود، 
نتیجه ای هم نمی گیریم. چند روز پیش جمله ای می خواندم که منسوب به فرگوسن 
بود. او گفته بود؛ »تیم روز بد هم دارد و در اینجا است که هوادار باید حمایت کند و 
تیم را برگرداند«. پنجعلی تاکید کرد: الان هم پرسپولیس از نظر فنی خوب کار می کند 
ولی بازیکنان حساس تیم مورد هدف هستند. حضور بازیکنی مثل مهدی طارمی در 
پرسپولیس، طی چند سال گذشته، واقعا کم نظیر بوده است، به همین دلیل می خواهند 
او را خراب کنند. اینکه بازیکنی با این قد و قواره و توانایی بدنی، آن جلو بازی کند. با این 
فیزیک، سرعت داشته باشد و در کورس ها دفاع را جا بگذارد و تکنیک هم داشته باشد، 

کمتر اتفاق می افتد.
وی در ادامه یادآور شد: معلوم نیست، چند سال باید بگذرد تا بازیکنی مثل او دوباره 
به پرسپولیس بیاید و سوال من این است که چرا او در تیم ملی آنقدر راحت تر و مثبت تر 
کار می کند؟ به نظرم دلیلش به خاطر مسائل روحی و روانی است. اینکه حتی در تیم 
ملی کشور هم این قدر که در پرسپولیس فشار و توجه وجود دارد، دیده نمی شود. همه 
ما می بینیم که وقتی طارمی توپی را خراب می کند، چقدر عصبی می شود و معلوم است 
خودش را مواخذه می کند. این به خاطر مسئولیت و فشاری است که روی دوش خودش 
احساس می کند. پیشکسوت باشگاه پرسپولیس با اشاره به پنالتی که مهدی طارمی در 
دیدار قبلی سرخ پوشان برابر نفت تهران خراب کرد، تصریح کرد: به نظرم از چهره طارمی و 
جوی که وجود داشت هم معلوم بود که او نباید پشت آن ضربه می ایستاد. البته خدا وکیلی 
ضربه را هم خوب و محکم زد ولی بیرانوند قبل از ضربه او در پیش بینی 50-50 در جهت 
درست شیرجه رفته بود که به توپ رسید. وی ادامه داد: البته سرمربی با توجه به شرایطی 
که ما از آن بی خبریم تصمیم گیری می کند و این حرف من یک نظر شخصی است که اگر 
من بودم با فشاری که روی طارمی بود، پنالتی را به او نمی دادم، چون احتمال خراب شدن 

پنالتی همیشه وجود دارد و در این مواقع اگر پنالتی خراب شود، فشار بیشتر می شود.
پنجعلی با بیان اینکه وقتی تصمیم آقای برانکو آن بود، طارمی باید اجرا می کرد، تاکید 
کرد: البته پنالتی زدن به ظاهر آسان است. من خودم پنالتی خراب کرده ام، آن هم زمانی 
که کلی تجربه داشتم و کاپیتان بودم. یکی از پنالتی هایی که خراب کردم جلوی عربستان 
بود. آن روز وقتی پشت توپ ایستادم، یکدفعه با خودم گفتم چرا دروازه اینقدر کوچک شد، 
چرا دست های الدعایه اینقدر دراز شده است، فیلمش وجود دارد. حتی یک لحظه برگشتم 
به دروازه خودمان نگاه کردم ببینیم چرا ابعاد دروازه اینطور شده است! تاثیر فشار روانی 
خیلی زیاد است و حتی با تجربه ها را می تواند اسیر خود کند. وی همچنین اظهار کرد: در 
شرایط فعلی ما پیشکسوتان و هواداران فقط باید از تیم حمایت کنیم. بویژه که می دانیم 
یکسری باخت ها هم چطور به تیم تحمیل شد و من نمی خواهم دوباره آن مسائل را مطرح 
کنم. فاصله امتیازی در جدول خیلی زیاد نیست. پرسپولیس باید امتیازات را جمع کند و 
بعد منتظر نتایج حریفان بمانیم. پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره ارزیابی خود از 
دلیل آمار بالای کارت های زرد دریافتی توسط بازیکنان گفت: دلیل این امر همان فشار 
روانی و عصبیت است. خیلی از این اخطارها به خاطر اعتراض یا خطاهایی دریافت شد 
که هیچ ثمری نداشته است. فکر نمی کنم در این موضوع بتوان از برانکو هم توقع خاصی 
داشت، چون خود او الان بیشتر از همه تحت فشار است و خیلی خودش را کنترل می کند 
تا با اخطار و اخراج روبرو نشود. در این شرایط ما پرسپولیسی ها باید تلاش کنیم و در حد 

توانمان آرامش را به تیم برگردانیم.

شکایت کرمانشاهی از استقلال اهواز و حنطه به 
دلیل چاقوکشی و ۱۵۰ کیلو وزن!

داور دیدار استقلال اهواز و فولادخوزستان از باشگاه استقلال اهواز و سرمربی این تیم 
به کمیته انضباطی شکایت کرد.

پس از پایان دیدار تیم های فوتبال استقلال اهواز - فولادخوزستان در چارچوب هفته 
سیزدهم لیگ برتر، تعدادی افراد ناشناس به خودروی داورانی که قصد رفتن به سمت 
فرودگاه را داشتند، حمله کرده و با چاقو به جان آنها افتادند. رضا کرمانشاهی داور این دیدار 
در گفت وگو با تسنیم در رابطه با حوادث پس از پایان دیدار استقلال اهواز - فولادخوزستان 
اظهار داشت: ما حق صحبت کردن در مورد مسائل داوری را نداریم اما باید اشاره ای به 
اتفاقات پس از پایان بازی داشته باشم. یکی از افرادی که با خودرو به دنبال ما آمده بود، 
اعلام کرد که مسیری که پلیس اسکورت کرده را طی نخواهد کرد و از مسیری می رود که 
خلوت تر بوده تا زودتر به فرودگاه برسیم. وی افزود: از راننده خودرو تشکر کردیم که زودتر 
ما را به فرودگاه می رساند اما هنوز چند دقیقه نگذشته بود که 2 خودرو سد راه خودروی ما 
شدند و به یک باره با چاقو حمله کردند. ناظر داوری جلو نشسته بود و افراد خاطی به خیال 
اینکه داور بازی بوده، قصد داشتند او را از خودرو بیرون بکشند که به زور اجازه ندادیم او را 
خارج کنند. مشخص نبود که اگر در ماشین را قفل نمی کردیم، چه اتفاقی برای ما می افتاد. 
داور دیدار استقلال اهواز - فولادخوزستان ادامه داد: ما به راننده  خودمان مشکوک هستیم، 
چرا که او ابتدا قصد داشت با خاطیان درگیر شود. پس از آن دوباره به ورزشگاه برگشتیم، 
کاشف به عمل آمد که او لیدر استقلال اهواز است. این فرد ادعا می کرد که هیچ کاری 
از پیش هماهنگ شده نبوده و افراد خاطی را نمی شناسد اما ما به این اتفاقات مشکوک 
هستیم. کرمانشاهی با انتقاد از باشگاه استقلال اهواز گفت: باور کنید اگر ما را از خودرو 
بیرون می کشیدند، با خاک و خون یکسان مان می کردند. روز شنبه به دیدار علیرضا اسدی 
رفتم و گزارشی از اتفاقات پس از بازی را به او و کمیته انضباطی تحویل دادم. همچنین 
شکایتی از باشگاه استقلال اهواز و علی حنطه سرمربی این تیم به دلیل اهانت به اسدی و 
کمیته انضباطی ارائه کردم. در صورتی که اقدامی برای اتفاقات پس از بازی صورت نگیرد 
به مراجع قضایی نیز شکایت خواهم کرد. وی تصریح کرد: حنطه ادعا کرده که من 150 
کیلو وزن داشته ام. خودم را لخت کردم و گفتم چطور ممکن است من 150 کیلو وزن 
داشته باشم؟ اگر این وزن را داشتم چطور یک اوت دستی این ور و آن ور نشد؟ متاسفانه 

مدتی بود که جو داوری آرام شده بود که این بلا را سر ما آوردند.

بیرانوند : 

می خواهم در بازی های بین المللی با دست 
پاس گل بدهم

دروازه بان ملی پوش نفت تهران می گوید دوست دارد در بازی های بین المللی با دست 
پاس گل بدهد.

علیرضا بیرانوند  با اشاره به پاس گل با دست در بازی با تراکتورسازی تبریز که به عنوان 
یکی از بهترین پاس گل های سال 2015 انتخاب شد، اظهار کرد: از این انتخاب خیلی 
خوشحال شدم و همین کارم را سخت تر می کند. وی ادامه داد: خداوند یک نعمت به من 
داده که باید از آن استفاده کنم و در هر تمرین حدود نیم ساعت روی شروع مجدد کار 
می کنم. بیرانوند بیان کرد: خیلی دوست داشتم پاس گلی که به ارسلان مطهری در بازی 
با السد قطر در لیگ قهرمانان آسیا دادم به گل تبدیل می شد، چون آن بازی بین المللی بود.

این دروازه بان با اشاره به اینکه تاکنون چندین پاس گل با دست در تیم امید نفت و 
بازی های دوستانه بزرگسالان این تیم داده است، افزود: تلاشم را بیشتر می کنم که باز هم 
شروع مجددهای خوبی با دست داشته باشم. خیلی از دروازه بان های بزرگ دنیا در این 

مورد ضعف دارند اما خدا را شکر یکی از نقاط قوت من پرتاب دست است. 

بهرام افشارزاده:
مظلومی درخواستی برای جذب قطری ها نداشته

سرپرست باشگاه استقلال ضمن رد مذاکره با لژیونرهای شاغل در لیگ قطر گفت: البته 
شخصا از بازگشت آنها استقبال می کنم. وی همچنین صحبت های رحمتی برای عقد 

قرارداد سه ساله را نه تایید کرد و نه تکذیب.
 آبی پوشان که روزهای صدرنشینی در لیگ برتر را سپری می کنند، به شدت پیگیر 
تقویب ترکیب خود برای نیم فصل دوم مسابقات هستند تا علاوه بر حفظ جایگاه فعلی 
شان بتوانند رضایت کامل هواداران شان را هم بابت نمایش و بازی خوب جلب کنند. در 
همین زمینه صحبت هایی مبنی بر مذاکره با برخی لژیونرهای شاغل در قطر که تجربه 

حضور در ترکیب استقلال را دارند و بازگشت آنها به این تیم مطرح شده است.
پیگیری این موضوع در کنار پرداختن به مهمترین مسائل مربوط به این روزهای 
استقلال مانند شرطی که مهدی رحمتی برای تمدید قرارداد سه ساله با استقلال گذاشته، 
معرفی حسن روشن به عنوان مدیر آکادمی فوتبال استقلال و تسویه حساب امیر قلعه 
نویی با این تیم باعث شد تا گفتگویی کوتاه داشته باشیم با بهرام افشارزاده، سرپرست 

باشگاه استقلال.
* در راستای صحبت های مطرح شده برای جذب بازیکن جهت تقویت 
ترکیب تیم برای نیم فصل دوم مسابقات، گفته شده رایزنی هایی هم برای 
بازگشت برخی بازیکنان پیشین استقلال که در حال حاضر در لیگ قطر پا 
به توپ هستند مانند آندرانیک تیموریان و مجتبی جباری انجام شده و حتی 
پرویز مظلومی هم درخواست خود در این زمینه را مطرح کرده است. این 

موضوع راتایید می کنید؟
- با سرمربی تیم در مورد گزینه های مورد نظر برای اضافه شدن به ترکیب تیم 
صحبت های حضوری داشته ایم اما آقای مظلومی هیچ درخواست مکتوبی در مورد به 
خدمت گرفتن بازیکنان شاغل در لیگ قطر نداده اند. گذشته از این فکر هم نمی کنم 
اصلا انجام چنین کاری شدنی باشد به هر حال این بازیکنان قراردادی دارند و باید به آن و 

تعهدات مالی شان پایبند باشند و بنابراین فکر نمی کنم این کار درست باشد. 
* یعنی اصلا در این مورد، سرمربی تیم هیچ درخواستی حتی به صورت 

شفاهی نداده است؟ اصلا نظر شخص شما در این مورد چیست؟
- آقای مظلومی نه نامه ای بابت مذاکره با این بازیکنان و در اختیار گرفتن شان داده و 
نه صحبت به صورت شفاهی مطرح کرده است، اما من هم شخصا از بازگشت این بازیکنان 
و حضور دوباره آنها در ترکیب استقلال، استقبال می کنم اما بازهم تاکید می کنم تا به 

امروز هیچ صحبت و مذاکره ای در این زمینه انجام نشده است. 
* بعد از دربی و درخشش مهدی رحمتی در این دیدار، شما اعلام کردید 
که حاضر هستید با این دروازه بان قرارداد سه ساله ببندید؛ البته خود مهدی 
رحمتی هم از این موضوع استقبال کرده اما ظاهرا شرطی گذاشته مبنی بر 
اینکه اگر چنین قراردادی را امضا کرد و روزی امیرقلعه نویی به کادر فنی 
استقلال بازگشت بتواند بدون هیچ مشکلی قراردادش را فسخ کند. نظر شما 

در این زمینه چیست؟
- والا چه بگویم؛ من این صحبت رحمتی را نه تایید می کنم و نه تکذیب. اصلا از 
زبان خود مهدی رحمتی چنین حرفی را نشنیده ام اما در مجموع ورزش باید جای صلح 
و دوستی و همکاری باشد. به هر حال معولا جنگ و دعواها حتی وقتی بین دو کشور 
باشد به صلح منجر می شود، در ورزش هم همین است. باید صبر کرد و به یکدیگر 

احترام گذاشت.
* همچنان پیگیر انعقاد چنین قراردادی با مهدی رحمتی هستید؟

- من که این موضوع را دنبال می کنم اما از صحبت هایی که به آن اشاره داشتید مطلع 
نیستم. به هرحال باید با مهدی رحمتی صحبت داشته باشم. 

* این روزها صحبت هایی مبنی بر نزدیک تر شدن امیر قلعه نویی به نیمکت 
باشگاه تراکتورسازی مطرح شده است در حالیکه این مربی بابت سال های 

پیش طلب هایی از استقلال دارد. آیا با وی تسویه مالی شده است؟
- ببینید نمی توان اسم این موضوع را طلبکاری گذاشت، آقای قلعه نویی مدتی در تیم 
استقلال بود و روزی هم از تیم رفت. بابت این حضور باشگاه بدهی هایی به جا مانده و 
باشگاه هم متعهد شده در صورت کسب درآمد آن را پرداخت کند. نباید اسم این کار را 

تسویه مالی گذاشت. 
* ظاهرا حسن روشن هم به عنوان مدیر آکادمی استقلال انتخاب شده اند؟

- برای معرفی مدیر آکادمی استقلال با خیلی از مربیان و بازیکنانی که نماد و اسوه 
باشگاه هستند، صحبت داشتیم و از جمله حسن روشن؛ البته انتخاب وی هم هنوز به 
طور صد در صد نهایی و قطعی نشده است. جلسه دوباره ای برای تصمیم گیری نهایی در 
این زمینه خواهیم داشت چون به دنبال این هستیم که مجموعه ای به صورت کمیته، 
هیات مدیره یا هیات عامل برای مدیریت آکادمی داشته باشیم و به این منظور باید نعداد 
6 - 5 نفر را انتخاب کنیم. ضمن اینکه از باید از آقای صادق پور که تا پیش از این مدیریت 
آکادمی را بر عهده داشتند، تشکر کنم. به هر حال مدیریت وی به گونه ای بود که محیطی 

با صفا برای پذیرفتن اعضای آکادمی ایجاد شده بود. 

تیم ایران که بیشترین شانس را در بین کشورها برای 
کسب چهار سهمیه مردان در المپیک داشت، با سه نماینده 
راهی ریودوژانیرو می شود که تنها ایران و کره جنوبی در 

بخش مردان موفق به کسب سه سهمیه شدند.
 بعد از رقابت های المپیک لندن و با اعلام فدراسیون جهانی 
تکواندو، شکل توزیع سهمیه تکواندو تغییراتی پیدا کرد. به 
غیر از شیوه قدیمی مسابقات بین قاره ای، فدراسیون جهانی 
سیستم رنکینگ را برای اولین بار جلوی پای تکواندوکاران 

گذاشت. 
در سال های گذشته، هر کشور فقط می توانست دو نماینده 
در المپیک داشته باشد اما در شیوه جدید، کشورها توانستند 
شانس شان را برای گرفتن چهار سهمیه امتحان کنند. بدین 
ترتیب در ماراتنی چند ساله، کشورها باید نمایندگان خود 
را در کورس نگه دارند و هر تکواندوکاری که بعد از فینال 
گرند پری 2015 در بین 6 نفر اول رنکینگ جای داشته 

باشد، جواز حضور در المپیک ریودوژانیرو را به دست می آورد. 
در این میان، تیم ایران در بیست رقابت جهت کسب امتیاز 
شرکت کرد. هشت مرحله گرند پری، سه مسابقه رسمی و 
9 تورنمنت، رقابت هایی بود که تیم تکواندو ایران در آنها 

حاضر بود. 
در بازی های ریو 2016، در مجموع 128 تکواندوکار زن 
و مرد مجوز حضور دارند که در هر وزن )4 وزن زنان و 
4 وزن مردان(، 16 تکواندوکار بر روی شیاپ چانگ خواهند 
رفت. بدین ترتیب مشخص خواهد شد که 6 ورزشکار از 
طریق رنکینگ و 9 ورزشکار از طریق مسابقات قاره ای )مدال 
طلا و نقره قاره آسیا، اروپا، آفریقا، آمریکا و مدال طلا قاره 
اقیانوسیه( راهی برزیل می شوند و یک سهمیه هم به کشور 
میزبان و یا سهمیه آزاد تعلق می گیرد. البته کشورهایی که 
از طریق سیستم رنکینگ، دو سهمیه یا بیشتر از آن بگیرند، 
مجوز حضور در رقابت های بین قاره ای را ندارند. تیم هایی که 

یک سهمیه از طریق رنکینگ می گیرند، تنها می توانند یک 
سهمیه دیگر در رقابت بین قاره ای کسب کنند.

از طریق سیستم رنکینگ، سهمیه به فرد می رسد و در 
صورت مصدومیت تکواندوکار، تیمی که به سهمیه رسیده 
است اگر در بین 20 نفر اول نماینده داشته باشد، می تواند 
نماینده دوم را جایگزین کند. در غیر این صورت سهمیه را از 
دست داده است. این مساله در حالیست که سهمیه از طریق 

رقابت های بین قاره ای به یک کشور می رسد.
تیم ایران که با هدایت بیژن مقانلو بیشترین شانس را 
در بین تیم ها برای کسب چهار سهمیه داشت، به کسب 
سه سهمیه اکتفا کرد. فرزان عاشورزاده، مهدی خدابخشی، 
مسعود حجی زواره و سجاد مردانی با حضور در بین نفرات 
اول تا ششم اوزان خود، موفق به کسب چهار سهمیه در سه 
وزن شدند اما با توجه به اینکه هر کشور مجاز به استفاده از 
یک نفر در هر وزن بود و ایران در وزن سوم دو نماینده داشت 
)خدابخشی و حجی زواره(، مهدی خدابخشی با رنکینگ 
نخست، سهمیه بازی های ریو را به دست آورد. در وزن سوم 
نیز بهنام اسبقی با قرار گرفتن در جایگاه هفتم رنکینگ، 
شانس اول ایران برای کسب سهمیه بود که سهمیه نگرفت. 
اسبقی به دلیل مصدومیت، ماه ها از شیاپ چانگ دور بود و 
نتوانست امتیازی ذخیره کند و به نوعی سهمیه چهارم با 
بدشانسی از دست رفت زیرا او پیش از مصدومیت در جایگاه 
سوم رنکینگ بود.  رقابت های فینال گرندپری که آخرین 
رقابت تکواندوکاران رنکینگ دار بود، به مدت دو روز با حضور 
هشت تکواندوکار برتر رنکینگ المپیکی در چهار وزن 49-، 
57-، 67- و 67+ کیلوگرم زنان و 58-، 68-، 80- و 80+ 
کیلوگرم مردان برگزار شد. در هر دو بخش زنان مردان، هیچ 
کشوری نتوانست به سهمیه کامل )چهار سهمیه( برسد. در 
گروه مردان، 24 سهمیه المپیک توزیع شد و 16 کشور 
موفق به کسب مجوز حضور در بازی های ریو شدند که 
تیم های ایران و کره جنوبی هر کدام سه سهمیه را به دست 
آوردند. کشورهای آلمان، مکزیک، بلژیک و روسیه دو سهمیه 
دشت کردند و 10 کشور انگلیس، ازبکستان، پرتغال، اسپانیا، 
مولداوی، فرانسه، گابن، آذربایجان، ترکیه و ساحل عاج نیز 
هرکدام موفق به کسب یک سهمیه المپیک شدند. در گروه 
زنان نیز فرانسه با گرفتن سه سهمیه، بیشترین سهمیه را از 

آن خود کرد. 

پایان ماراتن کسب سهمیه از طریق رنکینگ

 3 تکواندوکار ایران در المپیک 

ملی پوش تنیس روی میز ایران می گوید که عدم حضور در رقابت های بین المللی و اردوهای 
طولانی مدت تا پیش از رقابت های جهانی و انتخابی المپیک می تواند سبب اخلال در عملکرد 

ملی پوشان شود.
نیما عالمیان به شرایط آمادگی خود برای حضور در رقابت های جهانی مالزی و انتخابی 
المپیک در هنگ کنگ اشاره کرد و گفت: تمرینات خوبی را همراه با نوشاد دنبال می کنم و 
البته در رقابت های لیگ نیز به سطح خوبی از آمادگی تا پیش از این رقابت ها دست پیدا خواهم 
کرد اما با این حال اگر در رقابت های بین المللی و اردوهای بلندمدت حضور پیدا نکنیم قطعا از 

شرایط ایده آل دور خواهیم بود.
او ادامه داد: برای آنکه بتوانیم نتایج خوبی را کسب کنیم باید در کوران رقابت های مختلف 
قرار بگیریم و اردوهای طولانی مدتی را برگزار کنیم. البته رقابت های لیگ کمک خوبی به 
ملی پوشان می کند. با این حال سطح بازی کردن در لیگ ایران شاید چندان قابل مقایسه با 

تورنمنت های بین المللی نباشد.
ملی پوش تنیس روی میز ایران با اشاره به اینکه امیدوار است هر چه زودتر حکم ریاست 
جدید فدراسیون ابلاغ شود، گفت: امیدوارم با حضور ریاست آینده فدراسیون امور به خوبی پیش 

برود و بتوانیم هر چه بیشتر خود را برای رسیدن به این دو رویداد مهم آماده کنیم.
عالمیان خاطرنشان کرد: خوشبختانه در سال 2015 شرایط خوبی را داشتم و در نهایت 
نیز در آخرین رنکینگ امسال عنوان برترین بازیکن ایران را کسب کردم. البته هنوز می خواهم 
تلاش کنم تا جایگاه بالاتری را به دست بیاورم و به هیچ عنوان به جایگاه کنونی ام راضی نیستم.

او با بیان اینکه تلاش بسیاری برای کسب سهمیه المپیک خواهد کرد، گفت: بسیار امیدوارم 
که بتوانم سهمیه المپیک 2016 را به دست بیاورم. شانس اصلی ایران برای رسیدن به المپیک، 

موفقیت در رقابت های آسیای میانه در کشور هنگ کنگ است.
عالمیان افزود: اگر بتوانم همراه با نوشاد در المپیک 2016 حضور پیدا کنم شرایط بسیار 

ایده آلی برایم رقم خورده است. برادرم این روزها شرایط خوبی دارد و امیدوارم بتوانیم با یکدیگر 
در المپیک حضور پیدا کنیم. البته افشین نوروزی نیز شرایط بسیار خوبی از نظر آمادگی دارد و او 
هم لیاقت حضور در المپیک را دارد. ملی پوش تنیس روی میز ایران خاطرنشان کرد: البته کسب 
سهمیه در رقابت های آسیای میانه به سادگی نخواهد بود. حضور یک بازیکن بسیار جوان از 
قزاقستان که تمرینات خود را به صورت مداوم در اروپا دنبال می کند کار را برای ما دشوار خواهد 
کرد. با این حال تمام تلاش خودم را به کار می گیرم تا بتوانم در المپیک 2016 حضور پیدا کنم.

او به شرایط نوشاد عالمیان نیز اشاره کرد و گفت: نوشاد همواره ثابت کرده که ستاره تنیس 
روی میز ایران است. تجربه بالای او در رقابت های بین المللی نقطه قوتی را برایش رقم زده که 

می تواند باز هم سهمیه المپیک را کسب کند.

رئیس هیئت کشتی استان قم از برگزاری رقابت های 
بین المللی کشتی فرنگی جام یادگار امام به میزبانی قم در 

صورت تامین منابع مالی خبر داد.
محسن حلوایی  اظهار کرد: ما برای میزبانی رقابت هایی که 
سال ها سابقه برگزاری آن و پذیرایی از تیم ها و کشتی گیران 
مطرح داخلی و خارجی را داشته ایم، مشتاقیم اما برای قطعی 

شدن این موضوع باید تامین منابع مالی نیز قطعی شود.
وی ادامه داد: موضوع میزبانی مسابقات بین المللی کشتی 
فرنگی جام یادگار امام در سال 2016 را با اداره کل ورزش و 
جوانان استان قم در میان گذاشته ایم، ضمن اینکه به حمایت 
فدراسیون کشتی هم نیاز داریم تا بتوانیم به بهترین نحو این 

رقابت ها را در قم برگزار کنیم.

رئیس هیئت کشتی استان قم بیان کرد: ما آمادگی خود را 
برای میزبانی رقابت های کشتی فرنگی بین المللی جام یادگار 
امام به فدراسیون کشتی اعلام کرده ایم اما به شرط تامین 
منابع مالی این اتفاق صورت می گیرد و ما تمام تمهیدات را 

در خواهیم اندیشید.
وی با بیان اینکه این رقابت ها ویژه کشتی گیران رده سنی 
نوجوانان به انجام می رسد، اضافه کرد: این رقابت ها روزهای 
سیزدهم و چهاردهم اسفند ماه سال جاری در رشته های 
آزاد و فرنگی برگزار می شود و شهر قم سابقه چندین دوره 

میزبانی این مسابقات را دارد.
اینکه در  از  بیان کرد: کشتی گیران قم پیش  حلوایی 
رقابت های بین المللی جام یادگار امام حضور یابند، در هر 

دو رده سنی نوجوانان و جوانان سابقه حضور در رقابت های 
بین المللی جام شاهد و همچنین جام بین المللی کودک را 
نیز دارند و مدال های ارزشمند از این دو جام مهم و معتبر 

به دست آورده اند.
وی خاطرنشان کرد: رقابت های جام بین المللی یادگار امام 
در رده سنی نوجوانان به احتمال فراوان همانند رقابت های 
جام شاهد و جام کودک، به صورت تیم به تیم به انجام 
خواهد رسید و تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی نوجوانان 

ایران با حریفان خود رقابت می کنند.
رقابت  ای  کرد:  ابراز  قم  استان  کشتی  هیئت  رئیس 
حضور  با  اینکه  واسطه  به  امام  یادگار  جام  بین المللی 
رقابتی  میدان  یک  می شود  برگزار  خارجی  فرنگی کاران 
بسیار مهم و ارزشمند برای کشتی گیران قم به شمار می رود 
و کشتی گیران مستعد و آینده دار قم همانند دوره قبل به 

دنبال کسب مدال این رقابت ها خواهند بود.
وی تصریح کرد: مسابقات کشتی فرنگی و آزاد بین المللی 
جام یادگار امام در هر جا که برگزار شود، در نظر داریم 
استعدادهای ناب این رشته در رده سنی نوجوانان را به میدان 
بفرستیم تا در آستانه پیکارهای جهانی و آسیایی سال 2016 

بر تجربه آنها افزوده شود.
حلوایی با اشاره به برگزاری رقابت های بین المللی جام 
یادگار امام به صورت تیم به تیم، عنوان کرد: همچنین 
نماینده اتحادیه جهانی بر این رقابت ها نظارت می کند و 
برترین و مستعدترین فرنگی کاران داخلی و خارجی در هفته 
دوم اسفند ماه در تلاش برای کسب مدال از این جام معتبر 

بین المللی با یکدیگر سرشاخ می شوند.

رویای المپیکی برادران عالیمان

رئیس هیئت کشتی استان قم خبر داد؛

برگزاری رقابت های کشتی فرنگی بین المللی جام یادگار امام در قم

سرگرمی های متعددی در دنیا وجود دارد اما کمتر موردی مانند 
هیجان  آنقدر  که  هنری  ورزش  دارد؛  عاشق  و  دلباخته  فوتبال 
دوستدارانش را بالا می برد که گاهی صندلی ورزشگاه را به محل 
وداع با زندگی تبدیل می کند. اینگونه است که فوتبال چیزی است 

فراتر از زندگی.
 هفته گذشته در جریان دیدار تیم های پرسپولیس و نفت تهران در 
لیگ برتر فوتبال ایران، یک هوادار در ورزشگاه جان باخت. نجی الله 
حسینی، مرد 69 ساله ای که به عشق تیم محبوبش به ورزشگاه رفته 
بود، قلبش از شدت هیجان ایستاد. شنبه شب هم در اسپانیا و در 
ورزشگاه مستایا وقتی والنسیا گل تساوی را به بارسلونا زد یک هوادار 

این تیم دچار ایست قلبی شد و از دنیا رفت.
فوتبال این دلمشغولی دوست داشتنی تاکنون جان های زیادی را 
اینگونه گرفته است. شماتت نمی توان کرد آنهایی را که به عشق 
فوتبال جان می دهند. هر چه نباشد آنها به پای عشق خود صادقانه 

ایستاده اند و پاک باخته در محضرش نشسته اند.
ذات فوتبال این جذابیت را دارد که حس و روح و قلب مردم را به 
سمت خود بکشاند اما آنهایی که فوتبال را در دست دارند برای آن 
چه کرده اند؟ آیا فوتبال ایران آنقدر می ارزد که جانی برایش فدا شود؟

گاهی مرگ آغازگر حیات یک تفکر است. در گذشت هوادار سرخ ها 
در ورزشگاه تختی ما را به این فکر می اندازد که آیا فوتبال ایران آنقدر 

جذاب و تماشایی است که بشود برایش جان داد؟
حساب عاشقان سینه چک فوتبال از همه علاقمندان آن جداست، 
این افراد تحت هر شرایطی به فوتبال عشق می ورزند اما اکثر قریب 
به اتفاق هواداران فوتبال در ایران آنقدر پای تیم خود می ایستند که یا 
خوب بازی کند یا خوب نتیجه بگیرد؛ غیر این باشد ترجیح می دهند 

ورزشگاه را خالی بگذارند.
فوتبال ایران که روزگاری به تعداد هوادارانش می بالید و ممکن 
بود در بازی دو تیم استقلال و پرسپولیس با تیم هایی چون شاهین، 
بهمن، پاس، سپاهان یا غیر آن ده ها هزار نفر راهی ورزشگاه شوند 

امروز با فقر هوادار روبروست.
آنچه امروز از خیل هوداران آن روزگار برای فوتبال ایران مانده 

معدود عاشقانی است که انگار برای ورزشگاه رفتن خلق شده اند؛ 
سرمای هوا و سردی بازی هیچ کدام آنها را از حمایت تیم خود منع 

نمی کند و همچنان صندلی های ورزشگاه از حضورشان گرم است.
در چنین فضایی است که موقعیت هدر دادن های اعصاب خردکن 
یک تیم پرهوادار قلبی را از کار می اندازد و عاشقی را می کشد. 
در طول یک هفته یک هوادار در ایران و یکی در اسپانیا آخرین 
نفس هایشان را در ورزشگاه کشیدند ولی آیا فوتبال، این افیون دوست 
داشتنی ارزششش را داشت؟ اگر ذره ای جنون عشق فوتبال ها را 

درک کرده باشید خواهید گفت که داشت.
و  فوتبالیست ها  چرا  نیست.  درک  قابل  هنوز  نکته  یک  اما 
دست اندرکاران فوتبال در ایران هنوز عمق علاقه مردم به این رشته 

را درک نکرده اند؟ چرا مسئولان ورزش و سایر مقامات و مسئولان 
مرتبط با امر کلان ورزش در کشور هنوز به قدرت وحدت آفرین 
فوتبال در ایران پی نبرده اند؟ چرا هنوز هم عده ای از درون و بیرون 
فوتبال می خواهند دیوارهای این بنای قدیمی را روی سر ساکنانش 

خراب کنند؟
وقتی »نجی الله« به دنیا آمد فوتبال در ایران هنوز عمومیت نیافته 
بود. شاهین تازه چهار سال بود که تاسیس شده بود. تیم ملی فوتبال 
ایران هنوز موجودیت نداشت و گاهی منتخب تهران به نام تیم ملی با 
برخی تیم های خارجی بازی دوستانه انجام می داد. رفته رفته فوتبال 

به میان مردم رفت و سرگرمی جدید و مدرن مردم آن روزگار شد.
»نجی الله« بزرگ می شد و رشد روزافزون فوتبال ایران را می دید. 

او قهرمانی های ایران در جام ملت های آسیا را به خاطر داشت، صعود 
تیم ملی به جام جهانی 1978 آرژانتین جزو بهترین خاطراتش بود. 
شاهین که پرسپولیس شد، او هم پیراهن سرخ به تن کرد. شاید 
»نجی الله« در بازی معروف »شش تایی ها« هم در ورزشگاه آزادی 

بوده است.
پرسپولیس شانه به شانه سایر تیم های فوتبال رشد می کرد و به 
فوتبال فارسی رنگ و جلا می داد. فوتبال ایران در برهه ای از زمان 
خیلی دوست داشتنی شده بود؛ جام جهانی 98 را تجربه کرده بود و 
امیدوار بود در جام 2002 هم حضور داشته باشد. بازیکنان زیادی در 
تیم های اروپایی داشت و تا رده پانزدهم رنکینگ فیفا هم رسیده بود. 
آن روزها نجی الله هم خوشحال بود و از اینکه به ورزشگاه می رفت تا 

فوتبال ببینند لذت می برد.
امروز اما فوتبال باشگاهی ایران چندان چننگی به دل نمی زند. جز 
چند تیم که نمایش تماشاگرپسندی دارند دیگران فقط دنبال توپ 
می دوند. فوتبالی که امروز در لیگ برتر ایران نمایش داده می شود 
آنقدر زیبا نیست که ورزشگاه ها را از تماشاگر پر کند. تنها عده ای 
عشق فوتبال همچنان به استادیوم می روند. »نجی الله« 69 ساله هم 
یکی از این عاشقان بود که شعله زندگی اش در سرمای ورزشگاه 

تختی و هنگام تماشای دیدار نفت و پرسپولیس خاموش شد.
فوتبال ایران به یک جنبش نیاز دارد؛ جنبشی از جنس حرکت های 
تاریخی و انقلاب گونه، تا کیفیت از نو در آن متولد شود. اکنون که 
روح جوانی در فوتبال ایران دمیده شد و تیم ملی هم مجال مناسبی 
برای جوان ترها فراهم کرد، وقتش رسیده که از سیستم های قدیمی 
دل کند و کمی جرات به خرج داد. باید اسم های تکراری را کنار 
گذاشت رابط ها را کم کرد و از بین برد و ضابط را جایگزین اش کرد.

امکانات استاندارد فراهم کرد، ورزشگاه ها را مدرن ساخت و به 
حضور هواداران متعصب و پرشور و وجود آنها احترام گذاشت و 

شرایط خوبی را برای آنها فراهم کرد.
 باید کاری کرد که باز هم فوتبال دلچسب ترین سرگرمی مردم 
باشد. عشق به فوتبال در ورزشگاه ها فوران کند. هیجان به اوج برسد و 
آن وقت می شود با خیال راحت فوتبال تماشا کرد و برایش جان داد.

وقتی فوتبال ایران »رسم عاشق کشی« می آموزد



علمی و سلامت

عامل مهم در شیوع سرطان 
یک فوق تخصص بیماری های خون و سرطان گفت: افزایش استفاده از مواد شیمیایی و 
شوینده، آلودگی ناشی از دود خودروها، سم پاشی درختان و دود ناشی از سوزاندن چوب 
آن، همچنین استفاده از سبزیجاتی که با آب فاضلاب تغذیه می شوند همگی می توانند 

علتی برای شیوع سرطان به شمار آیند. 
دکتر حسین اصفهانی تصریح کرد: گاهی نوساناتی در ارسال داروهای شیمی درمانی 
ایجاد و باعث می شود درمان به موقع انجام نشود. نوسان در تامین داروهای شیمی درمانی 

کودکان سرطانی را آزار می دهد. 
وی با بیان اینکه شیوع سرطان در استان همدان افزایش نداشته بلکه تشخیص های 
سرطان بهتر شده، تاکید کرد: در گذشته اگر فردی مبتلا به سرطان بود، بیماری اش بسیار 
دیر تشخیص داده می شد و در اغلب موارد هم بیمار سرطانی بر اثر عدم درمان فوت می کرد 

بدون اینکه بداند علت آن سرطان بوده است. 
این فوق تخصص خون و سرطان افزود: امروزه سبک زندگی در شهرها و حتی روستاها 
بسیار نامناسب شده؛ به طوری که غذای نامناسب، استفاده از مواد شیمیایی و شوینده ها 
افزایش یافته، بیشتر خودروها تک سرنشین شده و آلودگی ناشی از دود خودروها عاملی 

برای ایجاد سرطان شده است. 
اصفهانی، شایع ترین نوع سرطان در بین کودکان را سرطان خون و مغز دانست و 
تصریح کرد: در بیشتر موارد با استفاده از روش جراحی می توان سرطان مغز را در کودکان 
درمان کرد.  وی افزود: سرطان خون نیز دومین سرطان شایع در بین کودکان است که 
خوشبختانه در 70 درصد موارد کودکان درمان خوبی را می پذیرند. بیشترین اقدامات 
پیشگیری از سرطان در دست خود افراد است و با سبک زندگی مطلوب، عدم مصرف 
آفت کش ها و شوینده های شیمیایی و دوری از عوامل خطر به راحتی می توان از ایجاد و 

عوارض آن پیشگیری کرد. 
وی در پایان توصیه کرد: خانواده ها در صورت مشاهده علائم اولیه ای مانند خستگی 
مفرط، بزرگی کبد و طحال، کم خونی غیرقابل توجیه، کبودی و ورم غدد لنفاوی حتما 

به پزشک مراجعه کنند. 

وقتی علاقه به قهوه تبدیل به اعتیاد می شود 
علاقه به نوشیدن قهوه در برخی افراد شکل افراطی به خود می گیرد و به نوعی اعتیاد 

بسیار مقاوم به درمان تبدیل می شود.
کارشناسان از وقوع نوع جدیدی از اعتیاد به مواد غذایی در جهان امروزی خبر داده اند و 

آن اعتیاد به قهوه است.
 گفتنی است، بسیاری از افراد در جهان امروزی به خوردن قهوه روی آورده اند و برای رفع 

خستگی، افزایش انرژی و لاغری از انواع قهوه ها استفاده می کنند.
 بررسی ها نشان می دهند، قهوه به دلیل دارا بودن کافئین خاصیت اعتیاد آوری دارد و 
می تواند سبب وابستگی روانی و فیزیکی در افراد شود.  کارشناسان اثر اعتیاد به قهوه را با 
اثر مواد مخدر بر بدن یکسان دانسته اند.  تیمی از پژوهشگران در دانشگاه جان هاپکینزو  
واشنگتن  دی سی با تحقیق بر روی داوطلبان دریافته اند افراد مبتلا به اعتیاد به قهوه از 
علائمی چون اضطراب، عصبانیت، ناراحتی معده، پرخاشگری، کاهش زمان خواب، سردرد، 
خستگی و علائمی شبیه به سرماخوردگی رنج می برند.  کارشناسان هشدار می دهند افراد 
مبتلا به اعتیاد به قهوه در روز بیشتر از 400 میلی لیتر از این نوشیدنی استفاده می کنند در 
صورتی که میزان استاندارد مصرف قهوه در روز کمتر از 200 میلی لیتر است.  کارشناسان 
در شیوه درمان معتادان به قهوه از روشهای گفتار درمانی، جلسات مشاوره و کاهش دادن 
حجم مصرف قهوه و جایگزین کردن آن با سایر نوشیدنی ها استفاده می کنند.  مصرف بیش 

از حد قهوه علاوه بر تغییر رنگ دندان ها می تواند سبب بروز سرطان در افراد شود.

بعد از خوردن غذاهای تند 
مصرف این نوشیدنی اکیداً ممنوع 

یکی از نوشیدنی های بسیار محبوب می تواند اثری مخرب بر زبان پس از خوردن غذاهای 
تند از خود بر جای گذارد. کارشناسان علت سوزش زبان پس از مصرف غذاهای تند را 

وجود گیرنده هایی در زبان می دانند که برای محافظت بدن از گرما یا اسید وجود دارند. 
گفتنی است، براساس تحقیقات انجمن شیمی ایالات متحده در فلفل ماده ای شیمیایی 
به نام کپسایسین وجود دارد که سبب تحریک گیرنده های درد به نام TRPVI بر روی 
زبان و بروز احساس سوزش در زبان می شود.  کارشناسان اعتقاد دارند خوردن آب پس 
از غذاهای تند و انواع فلفل باعث افزایش سوزش زبان می شود و در عوض نوشیدن شیر 
به دلیل خواص موجود در عناصر مولکولی شیر می تواند سبب شسته شدن کپسایسین 
از زبان و احساس خنکی در آن شود.  کپسایسین نوعی ماده بدون رنگ و بی بو است که 
دریافت فلفل به وفور یافت می شود. هنگامی که فردی فلفل می خورد سیگنال های عصبی 
به مغز ارسال می شود و بدن شروع به واکنش محافظتی در برابر آن می کند. کارشناسان 
همچنین دریافته اند مصرف فلفل باعث بالا رفتن درجه حرارت زبان می شود. این افزایش 
درجه حرارت زمان در اثر خوردن سایر مواد غذایی چون سس خردل و سس گوجه فرنگی 
تند نیز رخ می دهد.  کارشناسان بر این اساس به افرادی که دچار حساسیت به فلفل هستند 
و یا دچار سوختگی زبان پس از مصرف غذاهای تند شده اند توصیه می کنند با نوشیدنی 

شیر می توانند اثرات سوختگی با فلفل را تسکین دهند.

وعده غذایی که موجب افزایش هوش می شود 
صبحانه مقوی و سالم اصلی ترین وعده غذایی به شمار می آید زیرا این وعده سبب افزایش 

هوش، کنترل وزن و تقویت پردازش مغز می شود.
دکتر بسکی متخصص تغذیه با اشاره به صبحانه مقوی و سالم اظهار داشت: صبحانه 
مقوی و سالم اصلی ترین وعده غذایی به شمار می آید زیرا این وعده سبب افزایش هوش، 
کنترل وزن و تقویت پردازش مغز می شود و نشاط و شادابی افراد را برای فعالیت های 
مختلف فکری و بدنی در طول روز افزایش می دهد و این صبحانه باید حاوی موادی 
چون پروتئین، غلات، میوه ها و سبزیجات باشد.  وی بیان کرد: برای صبحانه کامل باید از 
نوشیدنی هایی شامل شیر، آب میوه و دمنوش استفاده کرد و در کنار این ها باید از کره 
بادام زمینی که مملو از پروتئین و کلسیم است برای سنین بالای 60 سال بسیار مفید و 
سودمند است.  این متخصص تغذیه افزود: بهتر است برای داشتن صبحانه سالم و مقوی 
زرده تخم مرغ فراموش نشود، زیرا این ماده غذایی، کلسترول بد خون را پایین می آورد و 

در حدود 70 کالری انرژی بیشتر ندارد و زرده تخم مرغ سرشار از ویتامین لوتئین است. 
بسکی ابزار داشت: از موادی همچون حلیم، حلوا ارده، املت با روغن حیوانی، خرما و شیر 
عسل می توان برای یک وعده صبحانه کامل استفاده کرد زیرا این مواد سبب تقویت حافظه 

و قوای بدنی برای فعالیت در طول روز می شود. 
وی ادامه داد: در صبحانه برای کسب انرژی خوب بهتر است از نان غلات و سبوسدار 
استفاده شود زیرا سبوس موجود در آن سرشار از کلسیم و ویتامین های مختلف بوده که 
برای پردازش مغز و کاهش ریزش مو بسیار مفید و مؤثر است.  بسکی اضافه کرد: در 
خوردن صبحانه نباید از لبنیات که غنی از پتاسیم و کلسیم است غفلت ورزید و خوردن 
شیر را جزو برنامه روزانه خود قرار باید داد.  وی با بیان این که از خوردن میوه در صبحانه 
نباید غافل شد، تصریح کرد: میوه هایی چون توت فرنگی، طالبی، موز و بلوبری که سرشار 
از آنتی اکسیدان ها و ویتامین ها است باید در وعده صبحانه گنجاند زیرا این مواد هم انرژی زا 
بوده و هم خاصیت ضد سرطانی دارد.  بسکی در پایان یادآور شد: برای داشتن روزی 
بانشاط  قبل از خوردن یک صبحانه مقوی باید یک نرمش سبک در منزل یا هوای آزاد 

انجام داد تا بدن آمادگی کامل جهت کارهای روزمره داشته باشد.

با این ورزش ساده دستگاه لنفاوی خود را 
پاکسازی و تقویت کنید 

در اینجا ورزشی بسیار ساده که باعث پاک سازی و تقویت دستگاه لنفاوی می شود را به 
شما معرفی می کنیم.

غدد لنفاوی مایعی بیرنگ در بدن انسان است که شامل گلبولهای سفید خون میشود 
که بافت های بدن را می پوشاند و از طریق رگ هایی که دستگاه لنفاوی را تشکیل می دهند 
وارد جریان خون می شود. پاک سازی و تقویت دستگاه لنفاوی بسیار مهم است زیرا این 
دستگاه که بخشی از دستگاه ایمنی بدن به حساب می آید به از بین بردن سموم بدن کمک 
می کند. برای پا سازی و تقویت دستگاه لنفاوی لازم نیست ورزش پیچیده ای انجام دهید یا 
هزینه زیادی صرف کنید. تنها با 20 تا 30 دقیقه پیاده روی تند می توانید به راحتی سیستم 
لنفاوی خود را پاک سازی کنید.  همان طور که سیستم گردش خون برای پمپ خون به 
کل بدن در طول روز به قلب نیاز دارد، دستگاه لنفاوی هم برای این که بتواند وظیفه خود را 
به درستی در بدن انجام دهد به فعالیت و حرکات ورزشی در سراسر بدن نیاز دارد. 30دقیقه 
پیاده روی هوازی باعث گردش خون کامل برای سیستم لنفاوی بدن وتقویت آن می شود. 

فراموش نکنید محیطی که در آن پیاده روی می کنید نیز بسیار مهم است. 
پیاده روی در هوای تازه و پاکیزه به پاک ساری دستگاه لنفاوی بسیار کمک می کند. هوای 
کنار دریا و کوه ها حاوی ده ها هزار تن یون منفی است که گفته می شود باعث واکنش های 
بیوشیمیای در بدن شده و سطح سروتین خون را افزایش می دهد و در نتیجه باعث کاهش 
افسردگی و استرس و افزایش انرژی می شود. علاوه بر این، این یون های منفی باعث افزایش 
جریان اکسیژن به مغز می شود که خود باعث هوشیاری بیشتر و خواب الودگی کمتر شده و 
در نهایت انرژی ذهنی را افزایش می دهد. پیاده روی در هوای اطراف منابع و مناظر طبیعی 

برای بدن بسیار سودمند از هوای شهر ها و حومه شهرها است. 
قدم های ثابت و سریع به عمکرد دستگاه لنفاوی بسیار کمک می کند. پیاده روی سریع  

همراه با حرکت دادن دست ها نتایج بهتری دارد.
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یک شرکت دانش بنیان موفق به طراحی و ساخت پهپادهای سم پاش شد که می تواند یک 
هکتار زمین کشاورزی را طی 15 دقیقه سم پاشی کند.

علیرضا منصورآبادی، مدیرکارگاه یک شرکت دانش بنیان در شیراز با بیان اینکه دستگاهی که 
در این شرکت تولید شده مولتی روتور 18 موتوره است، اظهار داشت: زمانی که از  سوی وزارت 
جهاد کشاورزی سم پاشی به وسیله هواپیما به دلیل مصرف سوخت فراوان کنسل شد، به فکر 
این افتادیم تا به واسطه مولتی روتور سم پاشی مزارع را انجام دهیم. این پژوهشگر ادامه داد: در 
این مولتی روتور از تکنولوژی میکرونر استفاده شده که براین اساس یک لیتر سم را در 9 لیتر آب 
مخلوط می کنیم و غلظت سم را بالا می بریم اما این قطرات سم با این میکرونر به اندازه میکرون 
تبدیل می شوند تا علاوه بر کاهش میزان پاشش سم، گیاه از بین نرود. به گفته وی در سم پاشی 
هایی که اکنون توسط تراکتور انجام می شود، یک لیتر سم را با هزار لیتر آب مخلوط می کنند. 
این سم غلظت بالایی دارد که موجب سوختن و از بین رفتن گیاه می شود. منصورآبادی تاکید 
داشت: این روش از لحاظ اقتصادی مقرون به صرفه است چراکه در 15 دقیقه می توانیم یک 
هکتار زمین را سمپاشی کنیم در صورتیکه توسط تراکتور یک تا دو روز زمان نیاز است که یک 
هکتار سم پاشی شود. وی با بیان اینکه این شرکت، اولین و تنها ارائه دهنده خدمات سم پاشی 
هوایی است، گفت: سم پاشی به این روش مورد تایید جهاد کشاورزی نیز قرار گرفته است. این 
پژوهشگر در خصوص مزایای این پهپادها گفت: سرعت عمل بالا تا 60 هکتار در روز، قابلیت 
اجرای عملیات سم پاشی در زمین های صعب العبور، بهره وری بالا، کاهش 90درصدی مصرف 
آب، دقت بالا و کنترل تمام خودکار توسط سامانه کنترل زمینی از مزایای این پهپادها به شمار 
می روند. وی گفت: این پهپاد تاییدیه جهاد کشاورزی استان فارس را دریافت کرده است و اکنون 

نیز از این فناوری در شهرهای کرمان، بوشهر، اهواز و شیراز استفاده می شود.

کشف راه حلی برای پایان دردهای جسمانی

استفاده از نانومواد جهت بهبود فرایند تولید هیدروژن به عنوان سوخت پیل های سوختی در کشور
به  خود  تحقیقات  در  مازندران  دانشگاه  پژوهشگران 
بررسی آزمایشگاهی استفاده از نانومواد جهت بهبود و 
تسریع فرایند تولید گاز هیدروژن به عنوان سوخت مورد 
نیاز پیل های سوختی پرداختند. این مطالعات حاکی از اثر 
مثبت نانومواد بکار گرفته شده است. با این نتایج می توان 
گام مثبتی در تولید انرژی های پاک و کاهش هزینه های 

مربوط به ساخت پیل های سوختی برداشت.
 با توجه به نیاز روزافزون بشر به استفاده از یک منبع 
انرژی جایگزین سوخت های فسیلی، پیل های سوختی 
سوختی،  پیل  یک  در  هستند.  مناسبی  بسیار  گزینه  
انرژی شیمیایی موجود در سوخت به انرژی الکتریکی 
تبدیل می شود. مولکول هیدروژن به علت داشتن دانسیته  
انرژی زیاد و همچنین به عنوان یک سوخت پاک، یکی 
از سوخت های مناسب برای پیل های سوختی هیدروژن- 

اکسی ژن به شمار می رود.
به گفته  پرفسور جهانبخش رئوف مجری این طرح، 
مشکل استفاده از گاز هیدروژن در این زمینه، بحث ذخیره 
سازی این گاز در کپسول های تحت فشار است. یک راه 
حل پیشنهادی برای این معضل، تولید الکتروشیمیایی 
هیدروژن در محل ورودی سوخت در یک پیل سوختی 
است. اما این فرایند از سینتیک انتقال الکترون کندی 
است.  برخوردار  برهنه  متداول  الکترودهای  سطح  در 
هدف این کار تحقیقاتی، اصلاح سطح الکترود با استفاده 
از نانومواد، به منظور افزایش سینتیک واکنش رهاسازی 

هیدروژن)HER( بوده است.
وی در ادامه افزود: »در واقع با اصلاح مناسب سطح 

الکترود، می توان سرعت انتقال الکترون را در سطح آن 
نانو چندسازه   از  استفاده  با  این طرح،  در  تسریع کرد. 
مس/نانو متخلخل کربنی مشتق شده از شبکه آلی فلزی 

MOF-199، این هدف محقق شده است.« 
طبق نتایج بدست آمده، حضور این نانو چندسازه در 
سطح الکترود اصلاح شده موجب بهبود فرایند انتقال 
این  به عبارتی،  برای واکنش HER می شود.  الکترون 
الکترود اصلاح شده امکان تهیه  الکتروشیمیایی سریعتر و 
راحت تر گاز هیدروژن به عنوان سوخت پاک برای پیل های 
سوختی هیدروژن- اکسیژن را فراهم می کند. همچنین، به 
دلیل عدم به کارگیری فلز گران قیمت پلاتین در ساختار 
الکترود، موجب کاهش قیمت و صرفه  اقتصادی برای تولید 

گاز هیدروژن خواهد شد.
 لازم به ذکر است که تولید انرژی الکتریکی از پیل های 
سوختی، نظیر پیل سوختی هیدروژن- اکسیژن که منجر 
به تولید آب به عنوان محصول نهایی این فرآیند می شود به 
عنوان انرژی پاک، هیچ گونه آلودگی زیست محیطی ندارد.

 رئوف روند انجام مطالعات صورت گرفته را بدین شرح 
بیان کرد: »برای این منظور، از چندسازه  مس/ نانو متخلخل 
کربنی مشتق شده از شبکه آلی فلزی مس- بنزن تری 
-MOF 2، با نام دیگر)BTC(Cu3 کربوکسیلیک اسید

199 به عنوان کاتالیزور غیر پلاتینی استفاده شد. در این 
فلزی،  آلی  راستا، روش کربونیزاسیون مستقیم شبکه 
بدون اضافه کردن منبع کربنی خارجی برای تهیه  این 
نانو چندسازه به کار رفته است. پس از مشخصه یابی نانو 
چندسازه مس/نانو متخلخل کربنی تهیه شده، آن را به 

روش فراصوت در حلال اتانول پخش کرده و سوسپانسیون 
یکنواختی تهیه شد و بر روی سطح الکترود کربن شیشه ای 
بدون هیچ عامل اتصال دهنده ای، قطره گذاری شد. در 
موجود  چندسازه   نانو  الکتروکاتالیزوری  عملکرد  ادامه، 
بر سطح الکترود کربن شیشه ای برای فرایند HER در 
محلول سولفوریک اسید به روش ولتامتری روبش خطی 

)LSV( بررسی شد.« 
نتایج الکتروشیمیایی، تسهیل انتقال الکترون در فرایند 
کاهش یون هیدروژن در محیط اسید سولفوریک را در 
گستره  پتانسیل های مثبت تر با دانسیته  جریان بیشتر 

نسبت به الکترودهای اصلاح نشده، نشان داده است. 

پرواز با خودروی پرنده الکتریکی 
در آینده نزدیک

تیمی از دانشجویان مهندسی دانشگاه ملی سنگاپور نخستین خودروی پرنده شخصی را 
ساخته اند که می تواند وزن یک انسان 70 کیلوگرمی را برای پنج دقیقه پرواز تحمل کند.

 هواپیمای الکتریکی "کولاک" )Snowstorm( شامل یک طراحی پیچیده از موتور و 
ارابه فرود بادی در داخل یک قاب شش ضلعی است و می تواند برخاست و فرود عمودی را 

انجام دهد که توسط سرنشین آن قابل کنترل است.
محققان به جای یک وسیله حمل ونقل، این فناوری را بیشتر یک هواپیمای الکتریکی برای 

تفریح شخصی در فضای خارجی بزرگ می دانند.
این خودروی پروازی الکتریکی از 24 موتور برخوردار بوده که هر کدام یک پروانه به قطر 
76 سانتیمتر را با 2.2 کیلوولت نیرو می چرخانند. قاب شش ضلعی این خودرو از تیر آهن های 

آلومینیومی، صفحات و لوله های فیبر کربن با طناب کولار ساخته شده است.
صندلی خلبان در مرکز خودرو قرار داشته و وزن آن با شش پایه ارابه فرود پشتیبانی 
می شود که در انتهای هر کدام یک توپ بادی برای جذب شوک در زمان فرود قرار داده 
شده است. سه مجموعه باتری لیتیومی مجزای قابل شارژ مجدد در کل، نیرویی برابر با 
52.8 کیلووات را ارائه می کنند. سیستم کنترل پرواز به خلبان اجازه می دهد تا فشار موتور، 
اوج گیری، چرخش و انحراف هواپیما را تنظیم کند. علاوه بر آن، هواپیمای کولاک به ارائه 
انواع حالت پرواز خودکار می پردازد. محققان برای امنیت بیشتر همچنین بر روی یک سوئیچ 
جداگانه کار کرده اند که از روی زمین کنترل شده و می تواند هواپیما را فرود بیاورد. آن ها 

امیدوارند اصلاحات بیشتر در سال آینده بتواند کولاک را به بازار تجاری نزدیک کند.

پهپاد سم پاش ساخته شد

محققان انگلیسی موفق به ارائه راهکار جدیدی شده اند 
که می تواند پایانی برای دردهای جسمانی و فیزیکی باشد.

 برخی از افراد در طول عمرشان هیچ درد جسمی یا فیزیکی 
را احساس نمی کنند که بخواهند برای تسکین دردهایشان 
به مصرف داروها پناه ببرند اما برعکس افراد دیگری هستند 
که حداقل ماهی یک بار با دردهای جسمانی در نقاط مختلف 
بدن شان مواجه می شوند. به همین دلیل محققان مطالعات 
جدیدی را برای مبارزه با احساس درد فیزیکی و جسمانی 
آغاز کردند. گروهی از محققان انگلیسی موفق به کشف علت 
دردهای جسمانی و فیزیکی شده اند که می تواند راه حلی 
برای پایان دادن به این دردها باشد. راه حل قدیمی که برای 

پاسخ به یک سوال از روش انتها به ابتدا استفاده می شد.
پرفسور John Wood نویسنده این مقاله می گوید: 
» بعد از یک دهه بررسی داروهای مختلف اکنون به این 
نتیجه رسیده ایم که کانال یونی  Nav1.7 عنصری حیاتی 
و  وود  پرفسور  شود.«  می  محسوب  انسانی  دردهای  در 
همکارانش در این مطالعه افرادی را مورد بررسی قرار دادند 

که دچار جهش ژنتیکی خاصی بوده و تحت هیچ شرایطی 
درد را احساس نمی کردند. مطالعات محققان در سال 2006 
میلادی نشان داده بود، Nav1.7 کانال سدیمی در انسان 
های معمولی است که نقش بسیار مهمی را در ارسال سیگنال 
های درد ایفا می کند. کانال Nav1.7 در افرادی که دردی 
احساس نمی کنند، غیرفعال است. اما محققان انگلیسی یک 
گام فراتر رفته و به این نتیجه رسیدند، انسان هایی که کانال 
سدیم Nav1.7 در آنها غیرفعال است و همچنین موش های 
آزمایشگاهی که در این تحقیق مورد مطالعه قرار گرفته بودند، 
ترکیبات مخدر طبیعی بیشتر از سطح معمولی تولید می 
کنند و این ترکیبات حلقه گمشده زندگی بدون درد هستند.

محققان با استفاده از این روش دریافتند، راز زندگی بدون 
درد در ترکیبات مخدر نهفته و این تیم معتقد است ترکیب 
مخدرهای با دوز پایین و Nav1.7  می تواند زندگی بدون 
درد در افرادی که با جهش های نادر مواجه بودند را شبیه 
سازی کند. نتایج این بررسی با موفقیت بر موش های اصلاح 

نشده مورد آزمایش قرار گرفت.

نشانه های شپش سر در بچه ها
شپش موی سر بین بچه های 3 تا 12 ساله رایج است، بخصوص اینکه در مدرسه یا 
مهدکودک در تماس با بچه های دیگر هستند و این شپش ها به راحتی بین آنها منتقل می 

شوند. شپش ها خیلی زود سرایت می کنند و به سختی از بین می روند.
 فرقی نمی کند والدین در چه سن و سالی یا چه طبقه ی اجتماعی و تحصیلی باشند. 
دیدن شپش در سر بچه ها یک تراژدی واقعی را برای والدین رقم می زند.  همه ی افرادی 
که درگیر این موجودات ریز بی بال و پر می شوند که در بین موهای انسان پنهان می شود و 
کم کم خون وی را از طریق پوست سر می مکند، یک آرزوی مشترک دارند: اینکه هیچ وقت 
دیگر با این کابوس هولناک مواجه نشوند.  درست است که حتی شنیدن اسم شپش ترس 
آور است اما واقعیت این است که در صورت تشخیص به موقع، این جانوران ریز، خطرناک 
و آسیب رسان نیستند.  شپش موی سر بین بچه های 3 تا 12 ساله رایج است، بخصوص 
اینکه در مدرسه یا مهدکودک در تماس با بچه های دیگر هستند و این شپش ها به راحتی 
بین آنها منتقل می شوند.  مشکل زمانی آغاز می شود که پای یکی از این موجودات به خانه 
ی شما باز می شود. شپش ها خیلی زود سرایت می کنند و به سختی از بین می روند.  
اگرچه نیش آنها بیماری زا نیست، اما می تواند باعث بروز حساسیت و خارش شده و پوست 
سر کودکان را ملتهب کند. البته اگر شپش ها درمان نشوند، ممکن است با خاراندن زیاد و 
مداوم پوست سر، عفونت های جدی بروز کند.  در این مطلب 9 علامت رایج وجود شپش 

موی سر را عنوان می کنیم.
خارش مداوم پوست سر: خارش بی وقفه ی پوست سر که در اثر واکنش آلرژیک 
نسبت به نیش شپش ها بروز می کند، یکی از علائم رایج وجود شپش موی سر است. در 
واقع بزاق یا فضولات این انگل های مزاحم باعث بروز این احساس ناخوشایند می شود. بروز 
خارش بستگی به حساسیت پوست بچه ها نسبت به شپش دارد. در برخی موارد بعد از چند 

هفته ابتلا به شپش، کودک شروع به خارش سر می کند.
تحریک و سوزش پوست سر: گفتیم که بزاق یا فضولات شپش ها باعث بروز احساس 
خارش می شود. این خارش مداوم نیز باعث بروز تحریکاتی در پوست سر شده و ایجاد 

سوزش، التهاب و در موارد شدیدتر عفونت می کند.
لارو و تخم شپش: شپش ها نیز مانند هر نوع انگل دیگر از تخم در می آیند. تخم شپش 
در بین موها همانند نقطه های قهوه ای یا زرد خودنمایی می کنند. شپش های بزرگ روی 
ریشه ی موها و نزدیک پوست تخم ریزی می کنند. جایی که دمای مناسبی دارد و به آنها 
اجازه می دهد به مدت حداقل یک تا دو هفته تخم ها را مخفی کنند. اگر شما نقاط کوچکی 
لابلای موهای فرزندتان مشاهده کردید که شبیه به شوره ی سر هستند، ابتدا موهای آنها 
را شانه کنید. اگر به شانه چسبیدند به این معنی است که فرزندتان دچار شپش موی سر 

شده است.
زخم و عفونت: اگر پس از باز شدن تخم ها، لاروها آزاد شوند، شروع به خزیدن در بین 
موها کرده و پوست سر بچه ها را گاز می گیرند. در این مرحله جوش های ریز قرمز یا زخم 
هایی روی سر ایجاد می شوند. اگر این جوش ها یا زخم ها عفونی شوند، دردناک شده و 

پوسته پوسته می شوند.
تحریک پذیری بچه ها: بدون شک زمانی که سر بچه پر از شپش می شود، پوست سر 
شروع به خارش می کند و وقتی مشکلات اینچنینی رخ می دهد باعث می شود که بچه 

تحریک پذیر شده و رفتارهای غیرعادی نشان دهد.
دعوت به جلسه ی مدرسه: اگر از طرف مدرسه یا مهدکودک دعوت به جلسه ای در 
خصوص هشدار نسبت به اعلام ابتلا به شپش شدید، احتمال اینکه فرزند شما نیز دچار این 
مشکل شده باشد زیاد است. بنابراین لازم است پوست سر فرزندتان را بررسی کنید تا از 
وجود هر نوع شپش مطمئن شوید. در غیر این صورت امکان اینکه این موجودات ریز در 

تمام منزل تان پخش شوند زیاد است.
ورم غدد لنفاوی: موارد شدیدتر و جدی تر شپش ها ممکن است باعث بروز واکنش های 
ایمنی شوند که با تورم غدد لنفاوی در گردن همراه است. این مشکل زمانی بروز می کند 
که نیش های درمان نشده باعث بروز عفونت استافیلوکوکی شود. در این صورت گلبول های 
سفید که در غدد لنفاوی هستند زیاد شده و غدد متورم می شوند. خوشبختانه این مشکل 

با مصرف آنتی بیوتیک به سرعت برطرف می شود.
اختلالات خواب: شپش ها مانند اکثر انگل های دیگر در تاریکی فعال تر هستند. به 
همین دلیل شب ها جنب و جوش بیشتری دارند و باعث بروز مشکلاتی در خواب بچه ها می 
شوند. ابتلای یکی از اعضای خانواده یا دوستان به شپش: اگر یکی از اعضای خانواده 
دچار مشکل شپش شده باشد، امکان اینکه کودکان نیز دچار این مشکل شوند زیاد است. 
لازم است که سر تمام اعضای خانواده بررسی شود. با مشاهده ی کوچک ترین علامتی از این 
موجودات ریز دست به کار شوید. امروزه شامپوهای ویژه ای برای رفع شپش در داروخانه ها 

وجود دارند که مشکل را برطرف می کنند.

خوردن خوراکی های نامناسب باعث اضافه وزن و اختلال در تغذیه کودکان می شود
 شک نکنید بهترین غذا و میوه دنیا را هم که برای کودکان مهیا کنید، هیچ وقت نمی توانید 
چشم و دل شان را سیر کرده، آنها را از خوردن خوراکی هایی مانند سیب زمینی سرخ کرده، 
چیپس و پفک و نوشیدنی های رنگارنگ و... منع کنید. کاملا هم طبیعی است؛ به این دلیل 

که خوراکی های سالم هیچ کدام رنگ و لعاب و طعم خوراکی های ناسالم را ندارند.
به همین دلیل هم نظر کودکان را جلب نمی کنند، اما والدین به این موضوع واقف هستند 
که خوردن خوراکی های نامناسب نه تنها نیاز کودکان به انواع املاح و ویتامین ها را فراهم 
نمی کند بلکه باعث اضافه وزن، اختلال در تغذیه و تغییرات نامناسب ثانویه مانند اختلال در 

ترشح هورمون ها و... در کودکان می شود.
 بر همین اساس مرکز تحقیقات تغذیه ای کودکان آمریکا و سایت مطالعاتی سلامت کودکان 
پژوهش مشترکی درباره وضعیت چاقی کودکان انجام دادند و مدتی قبل آن را منتشر کردند 
که بخشی از این پژوهش به بررسی تغییر در عادت های غذایی کودکان و اثرهای نامطلوب 
و بخش دیگر به معرفی 20 غذای نامناسب برای کودکان و ارایه جایگزین مناسب برای آنها 

اختصاص دارد. آنچه در پی می خوانید، نتایج همین بررسی است.
فرض کنید پدر و مادر کودکی هستید که دوست دارید فرزندتان زندگی سالمی داشته و 
با تغذیه مناسب و تحرک بدنی کافی، دچار اضافه وزن نشود. به این ترتیب عقیده دارید کدم 
از این گزینه ها سلامت او را بیشتر تهدید می کند؟ یک جا نشستن و مطالعه بیش از حالت 
عادی، تماشای تلویزیون و بازی با انواع بازی های کامپیوتری، انجام بازی های نشستنی و کم 

تحرک یا مصرف فست فودها؟
شاید همه این گزینه ها به شکلی زمینه ساز به هم خوردن تعادل تغذیه ای و سلامت 
فرزندتان باشد، اما آنچه بیش از گزینه دیگری زمینه ساز آسیب به سلامت کودکان است، 

»تغذیه نامناسب« به ویژه مصرف انواع فست فودهاست.
یک حساب سرانگشتی ساده

اگر وضعیت تهیه غذاها در رستوران های حال حاضر با سال 1970 میلادی را مقایسه کنید، 
خواهید دید هر عدد ساندویچ همبرگر تهیه شده از مخلوط گوشت و سویا، همراه با کمی 

سیب زمینی و یک عدد نوشابه، 214 کیلوکالری انرژی بیشتر وارد بدن فرزندتان می کند.
به این دلیل که در حال حاضر شیوه تهیه این مواد و طبخ آنها نسبت به گذشته فرق کرده و 
به سمت سلامت پیش نرفته است. به فرض آنکه فرزند شما فقط هفته ای یک بار به رستوران 
رفته و فقط همان خوراکی هایی را که به آن اشاره شد، میل کند؛ او سالانه دچار اضافه وزن، 

بین 6 تا 7 کیلوگرم خواهدشد.
یکی از علت های اضافه وزن در کودکان، تغذیه نادرست است

 چند درصد چاق هستند؟
آمارها نشان می دهد افزایش وزن بین کودکان سراسر جهان به ویژه آمریکا از سال 1980 
رو به رشد بوده و آمار سه برابری را نشان می دهد. این آمار بیشتر مختص کودکان و نوجوانان 
بین 6 تا 19 سال بوده و کودکان زیر این سن نیز 15 درصد بیش از سال 1980 میلادی در 

معرض ابتلا به اضافه وزن قرار دارند.
نکته مهم تر اینکه 17 درصد از افرادی که در بزرگسالی دچار اضافه وزن شده اند، آن را از 
کودکی با خود به دوره بزرگسالی منتقل کرده اند و چاقی آنها نتیجه عادت های غذایی بد 

اضافه و سبک زندگی نادرست در دوره کودکی  به  ابتلا  اثر  افراد در  این  بوده است. 
حمله  دچار  مفرط  چاقی  و  قلبی- عروقی، مرگ زودرس و دیگر وزن 

وزن  اضافه  از  ناشی  شده اند.عوارض 
این فهرست را با اصلاحیه 

بخوانید
تا این جای کار درباره علت ابتلا به 

اضافه وزن در کودکان و نوجوانان صحبت 
کردیم و همان طور که در ابتدای مطلب 
های  علت  از  یکی  شد،  اشاره  آن  به  هم 
اضافه وزن، تغذیه نادرست است. در این 
بخش به خوراکی هایی اشاره می کنیم که 
مصرف آنها برای کودکان مضر است، اما به 
دلیل آنکه کودکان ذاتا به سمت مصرف 
آنها کشیده می شوند، جایگزین سالمی 
برای آنها پیشنهاد شده است؛ بنابراین در 
هر مورد ابتدا خوراکی نامناسب و سپس 

جایگزین مناسب آن معرفی شده است.
1- متهم ردیف اول: غلات آماده

اگر شما هم کودک بودید و در زمان کودکی 

تان از این بسته بندی های زیبا می دیدید واقعا می توانستید در مقابل این بسته ای رنگارنگ 
مقاومت کنید؟ مسلما نه؛ بنابراین به جای آنکه فقط به بچه ها خرده بگیرید، شرایطی فراهم 

کنید تا بتوانند خوراکی مورد علاقه شان را به شکل سالم میل کنند.
کالری بالا و شکر موجود در این خوراکی ها اصلی ترین عامل اضافه وزن در کودکان است.
مصرف زیاد چیپس. باعث گرفتگی رگ ها و بالارفتن فشار خون در دوره بزرگسالی میشود

  2- متهم ردیف دوم: چیپس
مگر می توان نوجوان بود و از لذت خوردن چیپس با سس کچاپ یا ماست و موسیر محروم 
شد؛ به ویژه اگر پای بازی تیم محبوبت هم به میان باشد. به این ترتیب علاقه به خوردن این 
خوراکی ها صد برابر خواهد شد. پس از آنها نخواهید که خوردن خوراکی مورد علاقه شان را 

بدون جایگزین مناسب متوقف کنند.
3- متهم ردیف سوم: نوشیدنی های صنعتی

فکر می کنید اگر شما به جای دختر یا پسر نوجوان تان بودید، آب، دوغ، انواع دمنوش و... 
را به نوشیدن یک لیوان لیموناد، آبمیوه یا نوشابه گازدار با یخ ترجیح می دادید؟ مسلما نه! 

بنابراین بهتر است در این مورد هم آستین بالا زده و جایگزین مناسب را پیدا کنید.
4- متهم ردیف چهارم: برتزل

این اسم عجیب متعلق به نوعی ساندویچ با عنوان برتزل مرغ و گوشت است. این ساندویچ 
که به شکل خاص و داخل نان خاص و بعد از کمی حرارت دادن نان و آب شدن پنیر پیتزا 
داخل آن، آماده می شود، یکی از ساندویچ های بی نظیر مورد علاقه کودکان و نوجوانان است، 

اما نکته اینجاست که هر خوراکی خوشمزه ای، کالری بالایی دارد!
هر عدد دسر شکلاتی بزرگ حاوی 860 کیلوکالری انرژی دارد

   5- متهم ردیف پنجم: دسر شکلاتی
شاید بچه ها در فصل تابستان هوس خوردن دسر شکلاتی نکنند؛ اما این دسر در دیگر 
فصل های سال به ویژه پاییز و شروع مدرسه، خیلی می چسبد. این خوراکی هم از نظر ظاهر 
و هم طعم بی نظیر بوده و همه افراد در هر سنی را به خوردن تشویق می کند؛ چه رسد به 

کودکان و نوجوانان.
 هر بشقاب پاستای آلفردو حاودی 890 کیلوکالری انرژی، 67 گرم چربی و 1480 گرم 

سدیم است
  6- متهم ردیف ششم: پاستای ویژه

باز هم می رسیم به همان حرف اول که هر خوراکی خوشمزه، پرکالری و خطرناک است! 
اما منع کامل کودکان و نوجوانان از خوردن خوراکی های خوشمزه آنها را به خوردن حریص 
کرده و اتفاقا باعث می شود در شرایطی به طور غیرعادی از این خوراکی مصرف کنند. پاستان 

یکی از غذاهای مورد علاقه همه به ویژه کودکان و نوجوانان است.
پیتزای سبزیجات یکی از جایگزین های مناسب برای پیتزا پپرونی است 

7- متهم ردیف هفتم: پیتزا پپرونی
کمتر بچه ای را می تان سراغ گرفت که پیتزا 
از  توان  می  اصلا چطور  باشد.  نداشته  دوست 
این خوراکی خوشمزه چشم پوشی کرد؟ پس 
باید به بچه ها هم حق بدهید. به نظر شما چرا 
این خوراکی مضر است و چه نوعی را می توان 

جایگزین آن کرد؟

روش جدیدی برای تولید سوخت  جایگزین از اتانول
محققان دانشگاه روچستر آمریکا یک روش کارآمدتر را برای تبدیل اتانول به یک سوخت 

جایگزین بهتر بدون تولید محصولات جانبی نامطلوب ارائه کرده اند.
 اتانول که از ذرت تولید می شود، معمولا به عنوان افزودنی به سوخت موتور برای کاهش 

انتشارات مضر استفاده می شود.
اما از آنجایی که اتانول یک سوخت دارای اکسیژن است، کاربرد آن منجر به خروجی انرژی 

پایین تر و همچنین افزایش آسیب به موتور از طریق خوردگی می شود.
محققان موفق به توسعه مجموعه ای از واکنش ها شده اند که منجر به تبدیل انتخابی اتانول به 

بوتانول بدون تولید محصولات جانبی نامطلوب شده اند.
بوتانول به عنوان سوخت جایگزین گازوئیل بسیار بهتر از اتانول عمل می کند زیرا انرژی 

بیشتری تولید کرده، کمتر فرار است و به موتور آسیب نمی رساند.
در حقیقت محققان توانستند میزان اتانول تبدیل شده به بوتانول را تا حدود 25 درصد بیشتر 

از روشهای کنونی افزایش دهند.
تبدیل اتانول به بوتانول شامل ایجاد یک مولکول شیمیایی بزرگتر با اتمهای کربن و هیدروژن 

بیشتر است. اگرچه هر دو مولکول دارای یک اتم منفرد اکسیژن هستند، نسبت بالاتر کربن به 
اکسیژن در بوتانول به آن میزان انرژی بیشتری داده و اندازه بزرگتر آن، باعث کمتر فرار شدن 

آن می شود.
یکی از روشهای تبدیل اتانول به بوتانول، واکنش سه مرحله ای Guerbet است که شامل از 
دست دادن اتمهای هیدروژن در یک مرحله میانی و افزودن مجدد آن ها برای ایجاد محصول 

نهایی است.
یکی از مشکلات روش Guerbet این است که محصول میانی )استالدهید( هم با خودش و 

هم محصول بوتانول برای ایجاد مولکول های نامطلوب واکنش نشان می دهد.
محققان این روش را با استفاده از ایریدیوم به عنوان کاتالیست اولیه و هیدروکسید نیکل یا مس 

بجای هیدروکسید پتاسیم در مرحله دوم اصلاح کردند.
این فرآیند در حال حاضر پس از یک روز منقضی می شود زیرا از یک یا چند ماده تجزیه 
شده اند. محققان با حل این مشکل، می توانند به دنبال راههایی برای اعمال فرآیند تبدیل در 

تولید سوختهای تجدیدپذیر بگردند. 

خوراکی هایی که مصرف آنها برای کودکان مضر است 



اجتماعی 6

به کودکانتان محبت کنید 
اما آنها را لوس نکنید! 

    هر انسانی در هر برهه از زندگی اش به محبت نیاز دارد و این نیاز در کودکی اهمیت 
ویژه ای دارد اما والدین باید ابتدا نحوه محبت کردن به فرزندشان را بدانند تا ناخواسته با 
رفتارهایشان که با عنوان رفتارهای محبت آمیز قلمداد می شود، به او آسیب نزنند. در 
حقیقت، محبت کردن اصولی دارد که دانستن آن به والدین کمک می کند به گونه ای با 
فرزندانشان رفتار کنند که آنها را مستقل بار بیاورند. در این مطلب با نکات کاربردی در این 
زمینه آشنا می شوید.  وظیفه شما به عنوان والدین دلسوز این است که به فرزندتان کمک 
کنید، توانایی های بالقوه اش را بشناسد و آنها را بالفعل کند تا در زندگی آینده اش فردی 
توانمند باشد و احساس خوشبختی کند.  گاهی اوقات والدین برخی رفتارها را انجام می 
دهند و آن را به حساب مهر پدر و مادر می گذارند در حالی که بیشتر به خودشان حس 
خوب می دهد و احساس می کنند چون فرزندمان راضی و خوشحال می شود پس ما را 
بیشتر دوست دارد و ما هم بدون حد و مرز به خواسته های او تن می دهیم. در صورتی که 
این کار باعث می شود استقلال بچه از بین برود.  توجه داشته باشید در اصول تربیتی گفته 
می شود بچه ها هر کاری که توانایی جسمی اش را دارند باید خودشان انجام دهند و اگر 
مهارتش را یاد نگرفته باشند والدین باید به آنها یاد بدهند و بچه ها نیز خودشان کارهایی که 

توانایی اش را دارند هرچند سخت باشد، انجام دهند. 
بچه ها باید تبعات رفتارشان را ببینند: به این مثال توجه کنید؛ شما به فرزندتان می 
گویید اتاقش که قلمرو شخصی اش است را بعد از بازی تمیز کند ولی او حرف شما را گوش 
نمی دهد و شما هم با این استدلال که اتاقش را جمع نکرد و بچه است و خودش نمی تواند، 

خودتان اتاق او را تمیز می کنید. در حالی که این کار اشتباه است. 
والدین باید بگذارند اتاق بچه نامرتب بماند و او سختی های بی نظمی را تحمل کند و 
وسایلش گم شود و در مجموع تبعات بی نظمی اش را ببیند و یاد بگیرد باید نظم داشته 
باشد. حتی این قضیه در مورد بچه های کوچک نیز مصداق دارد. مثلا بچه خردسال شما 
زمان غذاخوردن، اصلا غذا نمی خورد. شما نیز از روی محبت دنبال او راه می افتید و 
التماسش می کنید تا غذایش را بخورد در حالی که این کار نه تنها محبت نیست بلکه 
لوس کردن بچه است.  رفتار درست این است بگذارید بچه تا وعده بعدی غذا گرسنه بماند 
و سختی بکشد ولی در عوض یاد می گیرد زمان غذا خوردن باید بیاید و غذایش را بخورد. 
در حقیقت والدین با رفتارشان باعث می شوند شخصیت کودکشان راه تکامل را طی نکند 
و او یک فرد وابسته ضعیف بار بیاید و در سنین نوجوانی و جوانی نمی تواند زندگی اش را 

مدیریت کند. 
   محبت بی قید و شرط: شاید این سوال برایتان پیش بیاید که چگونه باید برای 
محبتمان قید و شرط بگذاریم؟ پاسخ این است که محبت شما به فرزندتان به قید و شرط 
نیاز ندارد و باید به فرزندتان بگویید او را به عنوان یک آفریده و هدیه خدا و یک موجود 
ارزشمند دوست دارید و هیچ قید و شرطی برای دوست داشتن این موجود ارزشمند وجود 
ندارد ولی این بدان معنا نیست که همه رفتارهای تو مورد تایید من است، درواقع، منظور این 
است که در مورد رفتارهای بد باید به او آموزش دهید و بعد از آموزش اگر فرزندتان خواسته 

نامعقولی داشت، نباید آن را بپذیرید.
 برای بچه ها وقت بگذارید: از آنجایی که والدین این روزها خیلی پرمشغله هستند، 
معمولا فرصت کافی برای وقت گذراندن با فرزندشان ندارند و به همین دلیل برای ابراز 
محبتشان به محبت های مالی روی می آورند. یعنی مدام برای کودک هدیه می خرند یا 
هرچه او طلب می کند برایش فراهم می کنند. این کار فقط یکی از روش های ابراز محبت 
است ولی کافی نیست و هدیه خریدن باید در حد تعادل باشد.  مهم ترین و ارزشمندترین 
پاداشی که می توانید به فرزندتان بدهید پاداش های اجتماعی است یعنی برای فرزندتان به 
گونه ای وقت بگذارید که او دوست دارد. مثلا با او کارتون ببینید یا با هم توپ بازی کنید. 
یا او را به شهربازی ببرید یا هر جایی که او دوست دارد. در آغوش گرفتن و بوسیدن بچه، 
نوازش کردن او و تعریف کردن از کارهای خوبش مقابل بقیه نیز خیلی تاثیرگذار است ولی 
گاهی والدین این محبت ها را رها می کنند و به جای آن برای کودک خود کادو می خرند. 

بنابراین وقت گذاشتن برای بچه ها از نمودهای محبت و ارزشمندترین نوع محبت است.
 مرزهای محبت: مرز محبت کردن و لوس کردن بچه ها یک مرز حقوقی و انسانی 
است. اگر کودک کارهای غیرانسانی کرد، مثلا شما را کتک زد یا به برادرش زور گفت 
یا مشق هایش را ننوشت، شما نباید در مقابل این رفتارها بی تفاوت باشید، بلکه باید به او 

بفهمانید نباید رفتارهای نامناسب انجام دهد و هر چه خواست نباید فراهم باشد.
 بچه ها باید بفهمند که همیشه خواسته هایشان عملی نمی شود؛ برخی با تلاش به دست 
می آید و برخی نیز اصلا به صلاحشان نیست که به دست آید. به عبارت دیگر، بچه ها 
باید بتوانند زندگی را با استرس های معمولش تجربه کنند تا مستقل بار بیایند. بعضی 
والدین اجازه نمی دهند بچه ها سختی های معمول زندگی را تجربه کنند یا تبعات رفتارهای 
زشتشان را بفهمند و این کار را محبت می دانند؛ مانند بچه ای که مشقش را نمی نویسد و 

مادرش به جای او تکالیفش را انجام می دهد.   
بچه ها باید بفهمند که همیشه خواسته هایشان عملی نمی شود:   از سوی دیگر، 
بد نیست بدانید هرچه فرزندتان را در آغوش بگیرید و ببوسید و حرف های محبت آمیز به 
او بزنید، لوس نمی شود ولی مشکل از آنجا شروع می شود که مقابل هر خواسته نامعقول او 
تن بدهید، مثلا در وقت ناهار فرزند شما با گریه و زاری از شما بخواهد به او بستنی بدهید. 
در حقیقت، آنچه در اصول تربیتی اهمیت دارد این است که به بهانه مهربانی کردن به هر 

نوع خواسته معقول و نامعقول فرزندتان تن بدهید.
 

افزایش جمعیت عامل تغییرات
 آب و هوا، کمبود غذا و ... 

در مدت کوتاهی، جمعیت جهان از 3 میلیارد نفر به 7 میلیارد رسیده است، این یعنی بیش 
از 2 برابر. توانایی غذا دادن به این جمعیت روبه رشد هیچ سهم کوچکی در انقلاب سبز )توسعه 

بی رویه و صنعتی شدن کشاورزی و افزایش تولید مواد غذایی( ندارد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین؛ استفان اموت، نویسنده کتاب 10 میلیارد از 11 سال پیش 
استاد دانشگاه کمبریج است. او در یادداشتی در گاردین خطاب به سران کشورهای شرکت 
کننده در کنفرانس اقلیم پاریس اعلام کرده تا زمانی که تاثیر افزایش جمعیت بر تغییرات آب 
و هوایی را در نظر نگیرند هیچ مشکلی حل نمی شود. فریادی ابدی؛ ما نیاز داریم تا در رابطه 
با تغییرات اقلیم صحبت کنیم، این هفته با حضور رهبران جهان در پاریس این اتفاق خواهد 
افتاد. اما تاثیر شدید افزایش جمعیت کاملا غایب است، نه فقط در بحث تغییرات آب و هوا 
بلکه در آب و غذا، بیماری، آلودگی و انرژی. بیایید به خودمان آمار جمعیت را در 50 سال 
اخیر یادآوری کنیم؛ در حدود نیمی از تمام زمان زندگی ام، جمعیت جهان از 3 میلیارد نفر به 
7 میلیارد رسیده است، این یعنی بیش از 2 برابر. توانایی غذا دادن به این جمعیت رو به رشد 
هیچ سهم کوچکی در انقلاب سبز )صنعتی شدن و افزایش کشاورزی و تمام صنعت تولید 
غذا( ندارد. تولید این مقدار غذا به آب زیادی احتیاج دارد، در واقع الان حدود 70 درصد آب 
قابل استفاده در جهان برای تولید مواد غذایی استفاده می شود و حدود 40 درصد کل سطح 
زمین به کشاورزی اختصاص داده شده است. انقلاب سبز، غذای زیادی تولید کرد و همین 
قیمت غذا را کاهش داد. در نتیجه این موضوع اروپا، آمریکا شمالی و ژاپن پول بسیار بیشتری 
برای مصرف کردن داشتند. پس تلاش بی سابقه ای در ساختن فرهنگ، لباس، تلویزیون، 
برق، موبایل، اتومبیل داشتیم. تمام غذا و هر چیزی که ما تولید و مصرف می کنیم نیاز به 
انرژی فراوانی دارد. در نتیجه ما از نفت، گاز و ذغال سنگ )که تاثیر شدیدی روی گرم شدن 
زمین دارد( استفاده بیشتری می کنیم.  الان ما اثراتی از این اتفاق را روی سیستم حمایت از 
زندگی مان، زمین، مشاهده می کنیم؛ افزایش کشاورزی منجر به تخریب خاک و کاهش آب 
در بسیاری از مناطق کشاورزی شده است، کشاورزی در خشکی ها منجر به تخریب زیستگاه 
های بسیاری از حیوانات شده. این فقط اکوسیستم های خاکی نیستند که آسیب دیده اند 
بسیاری از اکوسیستم های دریایی به علت ماهیگیری بی رویه، آلودگی و اسیدی شدن آب ها 
تخریب شده اند. نیاز ما به انرژی در 50 سال اخیر منجر به تجمع دی اکسیدکربن در اتمسفر 

شده است، این مقدار دی اکسیدکربن برای ده ها میلیون سال روی زمین دیده نشده است.
...و بله نتیجه این دس��ت درازی ها، تغییرات اقلیم کره زمین است که در حال ظهور است، 
تغییراتی که نتیجه آن افزایش دما زمین و پدیده های شدید آب و هوایی است؛ امواج گرمایی، 
سیل ها و خشکسالی ها. این تغییرات نتیجه فعالیت های حدود 3 میلیارد نفر است، نه 7 
میلیارد نفر اکنون.   علاوه بر این منتقدین کتاب من، 10 میلیارد، می خواهند به من یادآوری 
کنند که رشد در جمعیت از سال 1960 رو به کاهش است و اینکه ما با هر مشکلی که با آن 
روبرو می شویم خودمان را وفق دهیم. اما من به این علت در حال وحشت آفرینی هستم که 
تغییرات آب و هوایی در حال بدتر شدن است. من می دانم که زاد ولد روبه کاهش است، اما در 
50 سال اخیر جمعیت 2 برابر شده است و برنامه سازمان ملل این است که در چند دهه آینده 
جمعیت به 10 میلیارد نفر برسد. به علاوه، آمار تولد در بسیاری از کشورها روبه افزایش است؛ 
به گزارش سازمان ملل انتظار می رود جمعیت افغانستان تا 80 سال دیگر 242 درصد افزایش 
یابد، جمعیت عراق 344 درصد، نیجریه 400 درصد، مالی و نیجر هم بیش از 700 درصد. این 
فقط مشکل کشورهای در حال توسعه نیست انتظار می رود تا 80 سال دیگر جمعیت آمریکا 
هم 50 درصد افزایش یابد. به گزارش دفتر آمار ملی، انتظار می رود تا 80 سال دیگر جمعیت 
انگلیس از 64 میلیون به 85 میلیون نفر برسد، این مانند اصافه کردن 20 برابر ساکنان شهر 
بیرمنگام به انگلیس. با توجه به دفتر اطلاعات انرژی آمریکا، انتظار می رود نیاز به انرژی در پایان 
این قرن 3 برابر شود. با افزایش جمعیت و انرژی حتی با تحقق یافتن رویا استفاده از انرژی های 
تجدیدپذیر بازهم باید از سوخت های فسیلی استفاده شود. افزایش جمعیت مشکل دیگری 
هم دارد؛ تا سال 2050 میزان نیاز به غذا 2 برابر خواهد شد، بعضی از خوش بین ها بر این باورند 
که این نیاز به راحتی و با استفاده از "معجزه" انقلاب سبز انجام خواهد شد. این موضوع این 
واقعیت را که تخریب خاک روبه افزایش است را نادیده می گیرد، محصولات در خطر پاتوژن 
های قارچی هستند و پدیده های آب و هوایی روی مقدار محصولات تاثیر می گذارند. در واقع، 
دلایل فراوانی وجود دارد تا نگران این شویم که در دهه های آینده دچار بحران های غذایی 
زیادی خواهیم شد، نتیجه این بحران هم در خطر بودن سلامت صدها میلیون نفر و شاید 
میلیاردها نفر است. در مجموع، انگار ما می خواهیم همه اینها را تکذیب کنیم: اینکه ما عامل 
اصلی مشکلات هستیم و اینکه در حال ادامه دادن به بدتر کردن این مشکلاتیم. تغییرات اقلیم، 

پدیده های شدید آب و هوایی و ... به علت افزایش جمعیت ما است.

تلخی های ازدواج فامیلی
همه ما می خواهیم ازدواجی مناسب و مبتنی بر شناخت داشته باشیم. با این اوصاف، 
ازدواج فامیلی به عنوان یک گزینه قوی مطرح است. ازدواجی که در آن هم شناخت کافی 

وجود دارد و هم به احتمال زیاد تناسب های بیشتری برقرار است. 
 اما ازدواج فامیلی همیشه هم خالی از عیب نیست. این ازدواج ها گاهی می توانند از 
تصورات ایده آلی که درباره شان داریم فاصله بگیرند و تبدیل به یک ازدواج دشوار و پر از 

بحران شوند. چرا؟ به این دلایل:
نزدیکی خانواده ها

نزدیکی خانواده ها در ازدواج فامیلی باعث می شود، هر بحرانی در زندگی مشترک شما 
از مرزهای خانواده تان بیرون برود و دهان به دهان بچرخد. فرض کنید دختر خاله و 
پسرخاله ای با هم عقد کرده اند و در دوران عقد به مشکلی برمی خورند. در این صورت، نه 
تنها مادر عروس و داماد از ماجرا با خبر می شوند، بلکه ممکن است همین موضوع از زبان 
یکی از آنها بیرون بپرد و خاله سوم، از ماجرا با خبر شود. در نتیجه اقوام مشترک دو طرف 

همه در جریان اختلافات قرار خواهند گرفت و تنش ها اثری چند برابر پیدا می کنند.
کدورت فامیلی

به همان نسبت، وقتی اختلافی بین عروس و داماد پیش می  آید، زمینه دخالت 
فامیل هم بیشتر فراهم است. اگر هر کدام از خانواده ها در حمایت از فرزندشان شروع به 
جانبداری کنند و مقابل طرف دیگر قرار بگیرند، سابقه چندساله فامیلی و رفت و آمد و 
نان و نمکی که با هم خورده اند، خیلی راحت زیر سوال می رود. با یک اختلاف کوچک، 
در واقع عروس و داماد به جنگی پایان ناپذیر در فامیلشان پا می گذارند که بیرون آمدن 

از آن واقعا سخت تر از ازدواج های غیرفامیلی است.
دشواری در استقلال

در ازدواج های فامیلی، شبکه های خانوادگی قدرتمندتری زوج جوان را حمایت می 
کنند. ازدواج فامیلی معمولا در خانواده هایی اتفاق می افتد که به هم پیوسته ترند. این به 
طور بالقوه یک حسن است که خیلی جاها ممکن است باعث برتری ازدواج فامیلی نسبت 
به ازدواج غیر فامیلی شود. اما از سوی دیگر، نبودن حریم »غریبگی« و »تازه واردی« برای 
عروس و داماد و خودمانی بودنشان در خانواده طرف مقابل باعث می شود دامنه دخالت ها 
گسترده تر شده و استقلال پیدا کردن زوج از خانواده شان کار دشوارتری باشد. آنها دیرتر 
به رسمیت شناخته می شوند و همیشه کسانی هستند که به زندگی شان سرک بکشند.

تعریف نقش های جدید
اگر تا دیروز شما با مادر زنتان مثلا نسبت عمه و برادرزاده داشتید، از این به بعد باید 
نسبت داماد و مادرزنی را هم بپذیرید. این یعنی شما دیگر نمی توانید برادرزاده لوس و 
دوست داشتنی عمه جانتان باشید. بلکه باید در قامت یک داماد متشخص و محترم 
مرزهای جدیدی را برای رابطه تان تعیین کنید و احترام گذاشتنتان، مراوداتتان، رفت و 
آمدتان را به شیوه ای دیگر تنظیم کنید. شیوه ای که در آن نه سیخ بسوزد و نه کباب. 
نداشتن این مهارت باعث می شود که شما خیلی زود از داماد دوست داشتنی تبدیل به 

یک عنصر اختلاف برانگیز در خانواده شوید!
* اگر ازدواج فامیلی داشته اید، یا اگر در نزدیکانتان کسانی را می شناسید که ازدواج 
فامیلی داشته اند، تجربیاتتان را درباره این نوع از وصلت ها با ما و خوانندگان تبیان در 

میان بگذارید تا بیشتر درباره چالش های این نوع ازدواج بحث کنیم.

 برخی از جامعه شناسان معتقدند که ما امروز نسلی داریم 
که به نسل بند انگشتی معروف هستند، یعنی ما هرکه را می 
بینیم انگشت آنان روی گوشی است. این روند از نظر جامعه 
شناسان، تاثیرات جدی بر تحولات اجتماعی خواهد گذاشت.

 این دسته از کارشناسان می گویند خانواده زمانی تنها نهاد 
محض برای جامعه پذیری بود اما اکنون در کنارخانواده با 
مفهومی به نام جامعه پذیری رسانه ای مواجه هستیم. اگرچه 
بر اساس نظریه های جامعه شناسی و روانشناسی اجتماعی ، 
جامعه پذیری خانوادگی اهمیت ویژه ای دارد اما خانواده در 
عصر حاضر با تغییرات پیچیده اجتماعی و فناوری های نوین 
موثر بر این تغییرات در معرض وضعیت های کمتر شناخته 

قرار گرفته است. 
متقاعدکننده  تکنیک های  لوای  در  نوین  فناوری های 
و پیام های نوین و تازه ، لطیف و نشاط بخش ، طنز گونه 
با علائم شناخته شده تلاش در جلب  و سرگرم کننده 

مخاطبان هستند .
در کنار مزایای متعدد ،فناوری های نوین به جای توسعه 
ارتباطات واقعی اجتماعی باعث افول و آسیب روابط میان 

اعضای خانواده شده است .
ارتباطات  بر  تاثیر آن  از همین رو، فناوری های نوین و 
خانوادگی که برای نزدیک تر کردن انسان ها ظهور کرده اند، 
نظر جامعه شناسان را به خود جلب کرده و موجب تامل و 

واکاوی این مقوله از سوی آنها شده است.
دکتر باقر ساروخانی استاد دانشگاه تهران و دکتر اسد 
خالدی استاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز دو جامعه 
شناس ایرانی هستند که به تازگی در نشستی در دانشکده 
علوم اجتماعی دانشگاه تهران به بررسی تاثیر فناورهای نوین 

ارتباطی بر ارتباطات خانوادگی پرداختند.
**چگونه ازرسانه در جهت قوام خانواده

 استفاده کنیم ؟
دکتر ساروخانی در این نشست با اشاره به تغییرات سنی در 
ازدواج ، گستردگی ارتباطات بین دو جنس وهزینه های بالای 
زندگی در جامعه امروز ، این پرسش را مطرح کرد که ما در 
این فضا چگونه می توانیم با حفظ دو بعد خانواده یعنی تداوم 

و کیفیت ، از این نهاد مهم اجتماعی حراست کنیم؟!
این جامعه شناس با بیان اینکه درست است ما در پی 
ماندگاری خانواده هستیم، تاکید کرد: زمانی که خانواده 

را  ارزش خود  نوع خانواده  این  وتنفر شود  دچارخشونت 
ازدست می دهد، خانواده نیازمند همدلی و وفاق است. 

به عنوان مثال اگر خانواده پادگانی شود یعنی پسر به 
کلانتری برود و از پدرخود شکایت کند که مورد ضرب و 
شتم پدر قرار گرفته است آیا می شود در چنین شرایطی 

خانواده را هدایت کرد.
این استاد دانشگاه افزود :خانواده یک واحد خاصی است که 

نباید آن را به عنوان واحد اجباری دانست . 
وی با ابراز تاسف از وجود خانواده های اضطراری تاکید کرد: 
نباید خانواده اضطراری باشد این خانواده ظاهرخوبی دارد اما 

در درون این خانواده هیچ مهرو محبتی نیست .
 **چگونه رسانه در خدمت قوام خانواده باشد 

باقر ساروخانی به نقش رسانه ها درخانواده اشاره کرد و گفت 
: زمانی می گفتند چهاردیواری اختیاری یعنی چهار دیواری 
در اختیار ما است اما در حال حاضر اینگونه نیست رسانه ها 
باعث ریزش دیوار خانواده شده است ،رسانه ها بی اجازه ما 
وارد فضای خانواده شده اند ، حال این سوال مطرح می شود 
که ما با وجود رسانه ها و گسترش ارتباطات و تولید ارزشهای 
جدید چگونه برنامه ریزی کنیم که رسانه در خدمت قوام 

خانواده باشد.
بعد   : تاکید کرد  بیان اصطلاح تسخیر جغرافیا  با  وی 
ارتباطات انسانی افزایش یافته است و دنیای ارتباطات دنیای 

اطلاعات ایجاد کرده است .
باقر ساروخانی در پایان سخنان خود تاکید کرد : رسانه ها 
باید بلوغ انسانی ، بلوغ ارزشها و لذتهای متعالی ، انسانی و 
عاطفی را بسط دهند و درجهت والاسازی ذهن انسان حرکت 

کنند. 
**نسل امروز نسل بند انگشتی است 

خالد اسدی ، جامعه شناس در این نشست با تاکید براینکه 
قرن بیستم قرن ارتباطات و قرن بیست و یکم قرن اطلاعات 
است گفت : قرنی که پیوند ناگسستنی با فناوری اطلاعات و 
ارتباطات دارد سبب شده است ، فناوری ها دگرگونی عمیقی 
در روابط انسانها ایجاد کند ، همچنین امروزه فناوری اطلاعات 
به مدد فناوری ارتباطات فراگیر شده و جهان را دگرگون کرده 
است ، مهم ترین تغییراتی که این فناوری ها به وجود آورده 
در اصطلاح دهکده جهانی مارشال مک لوهان خلاصه شده 
است یعنی مردم در تمام نقاط مختلف جهان مانند ساکنان 

یک دهکده امکان برقرای ارتباط دارند ، اما این برقراری ارتباط 
با وجود فوایدی که دارد متاسفانه به دلیل نبود شناخت و 
آگاهی خانواده ها از این رسانه ها آنان را دچار نوعی واپس 

ماندگی فرهنگی کرده است .
این استاد دانشگاه تاکید کرد : ما امروز نسلی داریم به 
نسل بند انگشتی معروف هستند یعنی ما هرکه را می بینیم 
انگشت آنان روی گوشی است ، خانواده ها برای کودکان خود 
از سن دوسالگی موبایل و تبلت می خرند. وقتی ما وسیله 
ای در اختیار کودکان بگذاریم که توانایی اندیشیدن ندارند 
چگونه می توانیم انتظار داشته باشیم استفاده درست از 

اینگونه ابزارشود.
وی با ابراز تاسف از اینکه افراد در درون خانواده زندگی می 
کنند اما این زندگی نوعی زیستن در انزوا است ،گفت: چرا ما 
امروزه درجامعه روابط سرد داریم ، چرا طلاق عاطفی داریم 
امروزه نقش خانواده به عنوان محیطی برای سرگرمی های 
مختلف کاهش یافته است ، سینما و تئاتر جای شب نشینی 

و دیدو بازدید های خانوادگی را گرفته اند .
 **شمشیر دولبه تکنولوژی زندگی انسان را 

هدف قرار داده است 
این جامعه شناس معتقد است : امروزه پیشرفت تکنولوژی 
سبب دوری اعضای خانواده ها از یکدیگر شده است چنانکه 
هر یک از اعضای خانواده به علت درگیر شدن با انواع رسانه ها 
کمتر بایکدیگر گفتگو می کنند و کمتر حوصله یکدیگر را 
دارند ، به هرحال این شمشیر دولبه تکنولوژی هرروز یک 
بعدی از زندگی انسان را هدف قرار است و قدرت خود را 

به رخ می کشد، قدرتی که مخاطبان را منفعل کرده است.
وی افزود : فناوری های نوین ارتباطی اگر چه می تواند 
پیامد های مثبت بر خانواده داشته باشد مانند وسعت گستره 
ارتباطی که توانسته دایره ارتباطات را از داخل کشور به بیرون 
کشور توسعه دهد و شبکه های دوستی جدیدی را ایجاد کند 
اما این فناوری ها مناسبات اجتماعی واقعی را تضعیف کرده 
است ، شیوه گذران اوقات فراغت را دگرگون کرده است ، 

حضور در فضای عمومی را کمتر کرده است.
خالدی با تاکید بر اینکه فناوری های نوین ارتباطی ارتباطات 
خانوادگی را تضعیف کرده است گفت : این فناوری ها تاثیرات 
منفی بر روابط والدین و فرزندان ، رضایت از زندگی زناشویی، 

اعتماد زوجین ، ارتباطات مددکارانه داشته است .
این استاد دانشگاه این فناوری های نوین را عامل تغییر 
هرم قدرت در خانواده دانست وتاکید کرد : رابطه معکوس 
بین میزان استفاده از فناوری ها ی نوین ارتباطی و ارتباطات 

خانوادگی است .
**راهکارها 

این جامعه شناس با بیان راهکارهای اجرایی برای این 
مسئله اجتماعی تاکید کرد : در رسانه های باید برنامه هایی 
خانوادگی با ایجاد آرمان سازی ، پررنگ کردن خانواده ها در 
مقام گروه مرجع ، ساختن زندگی و اندیشه مدرن براساس 
سنت و میراث اجتماعی نیاکان تولید شود ، یعنی خانواده 
ایرانی هم سنتها ی عید نوروز و چهارشنبه سوری و دید و 
بازدید از اقوام را زنده نگه دارد وهم حرکت روبه جلو داشته 

باشد و به دهکده جهانی مک لوهان هم بپیوندد.
خالدی ، استاد دانشگاه در پایان سخنان خود با تاکید بر 
آموزش سواد رسانه ای گفت : ما نمی توانیم جلوی امواج 
رسانه ای را بگیریم امروزه مرزها شیشه ای شده اند ورسانه ها 
می تواند از هر جایی نفوذ داشته باشند،برخورد قهری جواب 

نمی دهد و بهترین راهکار آموزش سواد رسانه ای است . 

جامعه شناسان هشدار می دهند؛

ظهور نسل بند انگشتی در جامعه

امضاهای  از مهم ترین   علی نصیریان،  بی تردید 
با  و  قول خودش  به  است.  این سرزمین  بازیگری 
ارجاع به دیالوگ مشهورش در »آقای هالو«: »امضا 
مسئولیت داره.« و نصیریان سال هاست مسئولانه، 
متعهدانه و عاشقانه پای امضای معتبرش در فرهنگ 
و هنر ایستاده و با تشخص حرفه ای و مثال زدنی و 
نقش آفرینی شایسته و ماندگار، از شان بازیگری دفاع 

کرده است.
به بهانه بازی درخشان نصیریان در نقش »بزرگ 
آقا« در سریال شبکه نمایش خانگی »شهرزاد« که 
این روزها حسابی گل کرده و طرفدار دارد، از استاد 

برای گفت وگو دعوت کرده ایم.
 وقتی با او تماس می گیرم، نمی توانم به نقش های 
هنرمندانه اش در تئاتر، تلویزیون و سینما بی تفاوت 
باشم و امکان ندارد نگاه پرمعنا و صدا و بیان پرطنین 
و آرامش بخش و در عین حال مقتدر او را در حافظه 
تصویری و گوشه ذهن مرور نکنم. تلفن هنوز زنگ 
می زند و لحظه ای ستارخان را پیش رویم می بینم و 
لحظه ای بعد تقی پستچی را. دارم به سرنوشت تلخ او 
می اندیشم که میرزا نوروز دستم را می گیرد و پا به  
پای کفش هایش می برد. همین که می خواهم مصائب 
بانمک این عطار را به یاد بیاورم، می بینم آعلی یار شیر 
سنگی و فرحان ناخدا خورشید، رخ به رخ و به قصد 
نزاع به هم خیره شده اند. در ذهن خیال پردازم کار 
دارد بالا می گیرد که استاد با صدایی آرام و مهربان به 

تلفن جواب می دهد.
 خودم را که معرفی می کنم، اول از همه از یادداشتم 
با عنوان »بزرگ آقای بازیگری« به نیکی یاد می کند و 
می گوید: خیلی قشنگ نوشته بودید. دست شما درد 
نکند. نشان از آگاهی شما داشت، نسبت به کارهای 

ناقابلی که من کرده ام.
 سعی می کنم از تعارف و اظهار لطف استاد به نرمی 
بگریزم. برای همین،  حرف بازی زیبایش در نقش 
بزرگ آقا دیوان سالار در »شهرزاد« را پیش می کشم 
و می پرسم هیچ وقت چنین پدرخوانده ای را از نزدیک 
دیده اید؟ کسی با این مشخصات، پرنفوذ و رعب آور 
میان اعضای خانواده، بستگان، دوستان و آشنایان و 
اطرافیانتان وجود داشت؟ استاد کمی تامل می کند و 
می گوید: نه، چنین کسی را به این صورت اصلا ندیده 
بودم. یکی از کارهایی که اصولا علاقه ای ندارم دنبال 
آن بروم، الگوپذیری است. حتی با آینه مخالفم، یعنی 

مخالف هستم که بازیگر خودش را در آینه ببیند و با 
تمرین جلوی آینه،  خودش را برای حضور در صحنه 

نمایش یا دوربین فیلمبرداری آماده کند.
 ضرورت تحقیق و مطالعه

 مخالفت نصیریان با آینه از باب بازیگری، ضدیتی 
پسندیده است اما از منظر زندگی، این عناد ریشه 
در فروتنی هنرمندی افتاده دارد. اینکه می گویند 
درخت هر چه پرثمرتر باشد، افتاده تر است، همین 
جاست. ابوالفتح صحاف مشروطه خواه وطن پرست 
را چه نسبتی است با آینه خودپسندی؟ نصیریان 
در ادامه حتی مخالفتش را با دیدن راش )تصاویر 
فیلمبرداری شده( اعلام می کند. او در پاسخ به پرسش 
من که می پرسم یعنی پیش نیامده در طول سال های 
فعالیت هنری تان، راش های خود را حین فیلمبرداری 
ببینید، می گوید: نه، ابدا. هیچ وقت من نرفتم راش 
ببینم، برای اینکه یک جور وسواس بیخود دارم دیگر. 
به نظرم نقشی که بازی می کنم باید در مواجهه من با 
خود و با حس خودم به وجود بیاید و صیقل بخورد و 
شکل بگیرد، نه با دیدن و اصلاح کردن آن در راش یا 
جلوی آینه و توسط عوامل خارجی. البته این سوای 
آن چیزهای مهم و اولیه همچون فیلمنامه، مطالعه و 
تحقیق و کند و کاو میدانی و گفت وگو با کارگردان 

است. 
استاد در ادامه و درباره بحث مابه ازاهای بیرونی 
نقش، ما را به 45 سال قبل می برد و یادی از یکی 
از شاه نقش هایش، آقای هالو می کند: هیچ وقت من 
با آدمی مثل آقای هالو نه مواجه شدم و نه با چنین 
شخصی حرف زدم. فقط یک بار آدمی را لابه لای 
جمعیت و در شلوغی آن زمان میدان توپخانه دیدم. 
توجه می کنید؟ فقط یک لحظه و به صورت محو،  
آن  با  و  با آن مشخصات ظاهری  را  آدمی  چنین 
خودنویس در جیب کت و آن کراوات و آن حالت هاج 
و واج دیدم و عکسش در ذهنم ثبت شد. همه چیز در 
کوتاه ترین زمان رخ داد و بعد آن آدم میان جمعیت 
گم شد و من نه توانستم با او حرف بزنم و نه توانستم 
مواجه شوم. البته همین مدت بسیار کم برخورد و 

همان یک نگاه،  برایم الهام بخش بود. 
از نصیریان می پرسم، حالا که از دیدن تصاویرتان 
حین کار و سر صحنه فیلمبرداری دوری می کنید، 
آیا فیلم ها و نقش هایتان را پس از آماده شدن و هنگام 
اکران در سینما یا نمایش در تلویزیون می بینید؟ 

جواب می دهد: بله، می بینم. البته در آن زمان هم از 
بازی خودم ایراداتی می گیرم و نظراتی دارم.

 استاد ادامه پاسخ خود را با استناد به سریال شهرزاد 
بیان می کند و می گوید: در مجموع با حمایت و هدایت 
آقای حسن فتحی )کارگردان( و متنی که به من داده 
شد، فکر نمی کنم بازی ام خیلی پرت بوده باشد یعنی 
نقشی که از من می بینید یک چیز ایرانی و خودی 
است. یعنی بزرگ آقا نقشی نیست که شما مشابه 
آن را در هیچ اثر نمایشی دیگر ایرانی دیده باشید. 
نقش هایی تقریبا با این حال و احوال را در هزاردستان 
دیده بودیم و نقش خان مظفر که آقای انتظامی آن را 
بازی می کرد، تقریبا در همین فضا بود. نقش دیگری 
که ایشان در دیوانه ای از قفس پرید به عهده داشت 

هم قابل اشاره است که به نظرم کاملا اصل بود.
 یاد آقای بازیگر

 وقتی نصیریان از نقش های پرقدرت آقای بازیگر 
و عزت سینمای ایران مثال می زند، یاد همکاری های 
درخشان و متعدد این دو از سال های دور می افتم. 
لحظه ای را به یاد می آورم که مش اسلام برای کنترل 
مش حسن مجنون و استحاله شده به گاو، او را به باد 
تازیانه می گیرد و با وساطت همراهان است که به خود 
نگاهی  برمی دارد. در  از کتک زدن  می آید و دست 
طنزآمیز، انتظامی این ضربات خورده در »گاو« را در 
همکاری بعدی با »آقای هالو« جبران می کند و با بازی 
در دو نقش آقای محمدی پور و فتح الله خان، هالو - 
نقشی که نصیریان بازیگر آن است - را خانه خراب 
می کند! ابتدا محمدی پور که بنگاه معاملات مسکن 
دارد، هالو را وارد معامله ای پرماجرا و بی نتیجه می کند 
و فتح الله خان هم صاحب کافه ای در شمیرانات است 
که هالو مهری را از او خواستگاری می کند، چون فکر 
می کند مهری دختر فتح الله است. سرانجام هم فتح الله 
با گفتن حقیقت ماجرا، واقعیت را بر سر هالوی بیچاره 

آوار می کند.
 نصیریان و انتظامی پس از گاو و آقای هالو بار دیگر 
در فیلمی به نام پستچی با داریوش مهرجویی همراه 
می شوند. اینجا نصیریان نقش یک قربانی را بازی 
می کند، با این تفاوت که سرنوشت و البته کارگردان، 
خواب تلخ تری برای کاراکتر او دیده اند. شخصیت 
انتظامی اینجا هم غیرمستقیم به نقش نصیریان، 
تقی پستچی ضربه می زند. تقی ناچار است به خاطر 
پرداخت دیونش در خانه نیت الله خان )انتظامی( کار 
کند، حضوری که باعث اتفاقات ناگوار بعدی می شود.

 بررسی تقابل انتظامی و نصیریان در فیلم ها و 
نقش هایی متفاوت و ماندگار در این مقال نمی گنجد 
و خود مستعد تحلیلی دقیق تر و موشکافانه تر است. 
این  قالب  و در  فیلم ستارخان  نصیریان گاه مثل 
شخصیت مبارز میهنی از همراهی و حمایت انتظامی 
در قالب نقش حیدرخان عمواوغلی برخوردار می شود 
و گاه مثل »شیرسنگی«، انتظامی در نقش نامدارخان 
رودررویش می جنگد، اما شرافتمندانه به جنازه اش 
ادای احترام می کند و از ساخت شیرسنگی بر بالای 
مزارش حرف می زند. اگر نصیریان با کلام زیبایش مرا 
هوشیار نمی کرد، می خواستم همه لحظات مواجهه 
آقای بازیگر و بزرگ آقای بازیگری ایران را در ذهن 

مرور کنم و لذت ببرم.
 دنبال مدل نیستم

 بازیگر آفتاب نشین ها و جاده های سرد درباره نقش 
خاصش در »شهرزاد« ادامه می دهد: نقشم در کار 
آقای فتحی به دلیل بافت قصه و خود شخصیت و 
اجرای من با دیگر شخصیت های بانفوذ و قدرتمند 
که پیش از این در آثار نمایشی ایران دیده ایم، متفاوت 
است. همیشه اجراها و بازی هایم مبتنی بر برداشت 
خودم است، نه اینکه دنبال مدل و الگو و چارچوبی 

خاص بروم. 
از استاد می پرسم حسن فتحی در جلسات ابتدایی 
چه صحبت هایی با شما می کرد و چه می خواست؟ 
براساس  فتحی  آقای  می دهد:  جواب  نصیریان 
ویژگی هایی که در متن وجود داشت، روی حالت 
مقتدرانه بزرگ آقا تاکید می کرد و از من می خواست 
روی اقتدار این شخصیت تمرکز کنم، منتهی حین 
فیلمبرداری گاهی درباره ریتم حرکتی این شخصیت 
بسته به ضرباهنگ کلی قصه پیشنهادهایی می کرد و 

می گفت الان مثلا ریتم بازی ام تندتر یا کندتر باشد.
 به نصیریان می گویم، جدا از سخنان کارگردان، 
شما چه ویژگی ها و شناسنامه ای را برای این نقش در 
نظر گرفتید که با اظهارنظر جالبی روبه رو می شوم: من 
که اول نگاه دیگری به بزرگ آقا داشتم که با چارچوبی 
با  و  دارد، جور درنمی آمد  الان در قصه وجود  که 
دیگر کاراکترهای داستان همخوانی نداشت و نیاز به 
دوباره نویسی داشت. چیزی که اول برای این نقش در 
ذهن من وجود داشت، پیرمرد خنزرپنزری بوف کور 
بود. توجه می کنید؟ اگر ما بخواهیم یک پدرخوانده 
خیلی خوب و درست و حسابی ایرانی خلق کنیم، 
می توانیم چنین چیزی بسازیم،  منتها نه دقیقا آن 
چیزی که هدایت گفته بود، بلکه می توان با الهام از 
آن شخصیت و خلاقیت های بازیگر یک پدرخوانده 

اینجایی درآورد.
خوب و بد در کنار هم

بزرگ آقا دیوان سالار با اینکه ظرفیت رفتن به سوی 
نقشی یک سره سیاه را داشت اما به مدد متن و نگاه 
درست کارگردان و البته بازی خوب نصیریان واجد 
ابعاد انسانی مثبت هم هست. این هنرمند درباره 
پرداختن به این وجوه توضیح می دهد: برای اینکه 
آدمیزاد تخت و یک دست نیست و نیروهای رحمانی و 
شیطانی مدام در حال کشمکش با یکدیگرند و گاهی 
یکی بر دیگری غلبه می کند. این مبارزه هیچ وقت از 
بین نمی رود و در برخی آدم ها نیروی رحمانی برتری 
محسوسی دارد و در بعضی نیروی شیطانی می چربد 
اما حتی در یک آدم بد هم تکان هایی عاطفی و انسانی 
وجود دارد. کما اینکه خود بزرگ آقا هم برای کشتن 
یک آدم دو سال صبر می کند و این طور نیست که 
بلافاصله دست به این کار بزند. چرا سریع این کار را 
نمی کند؟ برای اینکه هنوز تردید دارد، برای همین 
است که چند بار می گوید: »من نمی خواهم خون بی 
گناه ریخته شود. می خواهم آن کسی که این بلا را 
سرم آورده، گیربیاورم. می خواهم مطمئن شوم.« توجه 
می کنید؟ پس این برای چنین آدمی امتیاز محسوب 
می شود. به هر حال این آدم برخی خصوصیات سنتی 
ایرانی برای خودش را دارد که ممکن است بعضی از 

آنها هم خوب نباشد.
 موقع حرف های استاد داشتم به لحظه مهم و 
تعیین کننده بازی او در سکانس طرح یک مساله 
با پدران دو دلداده سریال »شهرزاد« فکر می کردم؛ 
همان جا که بزرگ آقا با سنگدلی ناشی از مهری 
پدرانه و در نگاه ناباور و مبهوت دو پدر - در عین حال 
دو رفیق قدیمی و یار غار - امر می کند که شهرزاد 
شیرینی خورده فرهاد به عقد برادرزاده اش قباد درآید 
که همسر دخترش، شیرین است. بازی تاثیرگذار 
نصیریان جدا از هدایت صحیح کارگردان، مبتنی بر 
متنی درست نوشته شده و شخصیت پردازی بی عیب 
و نقص در فیلمنامه است؛ موردی که در سینما و 
تلویزیون ایران کمتر با نمونه های ایده آل آن مواجهیم، 
این مساله به ویژه درباره نقش نویسی برای بازیگران 
پیشکسوت بیشتر به چشم می خورد، در حالی که 
در سینمای حرفه ای دنیا همیشه نقش هایی خوب 
برای بازیگران کهنه کار و قدیمی نوشته می شود و 

بالا رفتن سن به هیچ وجه مساوی با پذیرش نقش 
شخصیت هایی منفعل و تزئینی در قصه ها نیست. 
می گوید:  و  می گذارد  نظر صحه  این  بر  نصیریان 
متاسفانه ما در نوشتن فیلمنامه ضعیف عمل می کنیم 
و حاضر نیستیم برای خلق متنی درست و جذاب با 
پیچیدگی های دراماتیک، دست به تحقیق و پژوهش 
بزنیم و متحمل زحمتی خلاقانه شویم. الان سناریوی 
سه فیلم سینمایی را برایم آورده اند که یکی از دیگری 
ضعیف تر است. هر چقدر به اینها نگاه می کنم، یک 
ذره هم نمی توانم با این متن ها ارتباط برقرار کنم. از 
کارگردان هایی که این فیلمنامه ها را برایم فرستادند 
هم عذرخواهی کردم و گفتم نمی توانم این نقش ها 
را بازی کنم. نه این که خیلی هم این کارها بد باشند، 
اما با سلیقه و نگاه من جور درنمی آیند. خوشبختانه 
آقای فتحی شناخت خیلی خوبی دارد و کستینگ 
)انتخاب بازیگر( او در شهرزاد پروپیمان است. اگر 
انتخاب بازیگر درست باشد، کلی از کار جلو می رود و 
امکان این که نتیجه خوبی حاصل شود بسیار بالاست، 
اما اگر انتخاب بازیگر اشتباه باشد، زور هم بزنید، کار 

خوب درنمی آید.
انتخاب فتحی همان طور که نصیریان   حسن 
در شهرزاد هم  است.  به سابقه  می گوید، مسبوق 
او در گزینش و چینش بازیگران موفق عمل کرده 
و هارمونی مناسبی میان بازیگر پیشکسوتی چون 
نصیریان با بازیگران نسل های بعدی مثل جمشید 
هاشم پور و ابوالفضل پورعرب و نسل جوان تر مثل 
شهاب حسینی، ترانه علیدوستی، مصطفی زمانی و 
پریناز ایزدیار ایجاد کرده است. حاج یونس فتوحی 
میوه ممنوعه در ادامه حرف هایش از انتخاب و بازی 
خوب بازیگران جوان مجموعه شهرزاد به نیکی یاد 

می کند و همکاری با آنها را بسیار دلپذیر می خواند.
 مقایسه تلویزیون و شبکه نمایش خانگی

 نصیریان که برای نخستین بار در اثری برای شبکه 
نمایش خانگی بازی می کند، می گوید: شبکه نمایش 
خانگی، گستردگی میلیونی تلویزیون را ندارد، با این 
حال گاهی که بیرون می روم، متوجه می شوم که 
مردم استقبال خوبی از این سریال کرده اند و با رضایت 

از آن صحبت می کنند. 
وقتی از قاضی شارح سربداران درباره دلیل این 
موفقیت صحبت می کنم و بخشی از آن را مربوط به 
تبلیغات می دانم، بیان می کند: تبلیغات به جای خود، 
اما این خود کار است که مخاطب جذب می کند. تئاتر 
هم همین طور است، اگر یک تئاتر خوب باشد در 
همان چند روز اول اثر خودش را در جامعه می گذارد 
و مردم همدیگر را به دیدن آن تشویق می کنند. کار 
سینما و تلویزیون هم همین طور است. سریال های 
چون  هم  »شهرزاد«  مثل  خانگی  نمایش  شبکه 
خریدنی است، باید کیفیت قابل اعتنایی داشته باشد 
که مردم راغب به خرید آن شوند. یعنی اگر کاری 
فقط تبلیغات داشته باشد و از بازیگران چهره ای هم 
برخوردار باشد، اما کیفیت و جذابیت لازم را نداشته 

باشد، فایده ندارد.
 دلم نمی خواهد گفت وگو با علی نصیریان را که 
امضای بازیگری این سرزمین است به پایان برسانم، اما 
چاره ای نیست. از او می خواهم در پایان صحبت هایش 
جمله ای را هم خطاب به مردم بگوید که حرف این 
چهره ماندگار این است: همه تلاش یک بازیگر برای 
انسان ها، همنوعان و مردم است. اگر ما  با  ارتباط 
بازیگران در مواجهه با مردم صادق باشیم و کارمان 
خوب باشد، موفق به ارتباط با مردم و جلب نظر آنها 
می شویم. هیچ چیز برای یک بازیگر بالاتر از مردم 
نیست. مردم هستند که ما را نگاه می دارند و به ما 

هیجان، امکان و انگیزه حرکت می دهند. 

گفت وگوی خواندنی با 
»بزرگ آقا«ی بازیگری
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رئیس جمهوری 16 آذر را روز دانشجو، دانشگاه، استقلال طلبی، 
آزادی خواهی و روز ایستادگی نخبگان ملت و دانشجویان در برابر 
استعمار و استبداد توصیف کرد و گفت: 16 آذر 1332 در هیچ مقطع 

زمانی محصور نخواهد شد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در آیین 
بزرگداشت دانشجو که در دانشگاه شریف برگزار شد، افزود: بسیار روز 
زیبا و فرصت مغتنمی برای من و همراهان در این جمع پرشور بود. 16 
آذر روز دانشجو روز دانشگاه ، روز استقلال طلبی ، روز آزادی خواهی و 
روز ایستادگی نخبگان ملت و دانشجویان در برابر استعمار و استبداد بود.

روحانی ادامه داد: 16 آذر به سال 1332 در هیچ مقطع زمانی 
محصور نخواهد شد . 16 آذر یک روز تاریخی برای دانشگاه، دانشجو و 

ملت بزرگ ایران است.
وی اضافه کرد: دوران تاریک و سیاهی بود. چند ماه بیشتر از 
کودتای 28 مرداد نگذشته بود. اما آن سه قهرمان در برابر لوله های 
تفنگ ایستادند و بالاخره راهی را برای جوانان ما ترسیم کردند که در 
نهایت به 22 بهمن سال 57 یعنی روز استقلال، آزادی و جمهوری 

اسلامی منتهی شد.
رئیس قوه مجریه اظهار داشت: هم این روز را گرامی می داریم و هم 
بر آن شهیدان درود می فرستیم و هم بر همه شهدای دوران انقلاب 
اسلامی شهدای دانشجو، اساتید، دانش آموز و همچنین دانشجویان 
شهیدی که در دوران دفاع مقدس از کشور و عزت و استقلال این 
سرزمین به خوبی دفاع کردند و همچنین بر دانشجویان عزیزی که 
امروز با قامتی استوار و با زبانی منتقدانه برای دفاع از کشور خودشان 

ایستادگی می کنند.
روحانی تصریح کرد: درود و سلام بر همه آن شهیدانی که دانشگاه را 
متحول کردند. طالقانی ها ، بهشتی ها ، مطهری ها ، مفتح ها ، بازرگان 
ها ، دکتر شریعتی ها و همه آنهایی که برای دانشگاه، برای علم، برای 

آزادی در برابر استبداد و در برابر استعمار ایستادگی کردند.
وی یادآور شد: در سال های گذشته موفق بودم 16 آذر را در یکی 
از دانشگاه ها به حضور دانشجویان و اساتید برسم، سخنان آنها را بشنوم، 
نقد آنها را استماع کنم و امسال خوشحالم که در یک دانشگاه پر آوازه به 

نام شریف حضور پیدا کردم.
رئیس دستگاه اجرایی کشور تاکید کرد: دانشگاه، دانشجو ، استاد، 
علم و فناوری ، تحقیق و به ویژه دانشگاه های برتر فخر و افتخاری برای 

فرهنگ این سرزمین و برای ملت بزرگ ایران است.
روحانی خاطرنشان کرد: البته قبل از آن که در جمع شما حاضر 
شوم در جمع مسئولان دانشگاه نشستی داشتم، نکاتی که مربوط به 
توسعه علمی در همه دانشگاه های کشور و از جمله مسایل این دانشگاه 

بود، مطرح شد.
وی یادآور شد: من به آنها قول دادم و به شما قول می دهم که 
در سال آینده مشکلاتی که در جلسه مطرح شد و از جمله مشکلات 

دانشگاه شریف را دنبال کنم و به وعده ام عمل خواهم کرد.

دانشگاه بهترین مکان برای نقد قدرت
رئیس دولت یازدهم با تشکر از سخنرانان تشکل های دانشجویی 
گفت: بسیار متشکرم که پشت این تریبون به نام تشکل های مختلف 
سخن گفتند، نقد، انتقاد و تشویق کردند، نقاط قوت دولت را و برخی از 

نکات ضعف دولت را برشمردند.
روحانی گفت: شاید بهترین جایی که باید قدرت نقد شود دانشگاه 
است. اگر قدرت در هرکشوری مورد انتقاد و سوال قرار نگیرد به انحراف 

و استبداد خواهد کشید.
وی خاطرنشان کرد: تمام مسئولین کشور مستقیم یا غیرمستقیم 
افتخار دارند که منتصب ملت بزرگ و از طریق آرای مردم بر مسند 
قدرت تکیه زدند و هیچ مقامی در جمهوری اسلامی ایران نداریم که 

مقام انتخابی نباشد.
رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان این که این تهمت است 
که برخی می گویند در ایران مقامات بر دو دسته تقسیم می شوند، 
گفت:می گویند برخی انتخاب می شوند و برخی انتصاب می شوند همه 

یا مستقیم با آرای ملت یا غیرمستقیم انتخاب می شوند.

هیچ کسی از سوال ملت مستثنی نیست
روحانی با بیان اینکه مسئولیت از کلمه سوال می آید گفت: همه 

مسئولین براساس مسئولیت باید مورد سوال قرار بگیرند.
وی اضافه کرد: هیچ کسی نباید خود را مستثنی از سوال ملت بداند 
و همه باید به سوال مردم و پاسخگویی در برابر سوال مردم افتخار کنند 

که البته افتخار می کنند.
رئیس جمهوری گفت: البته حالا نقد برخی از قوا و برخی از نهادها 

یک مقدار مشکل است فعلا از دولت و رئیس جمهوری شروع کنید.
روحانی خاطرنشان کرد: دولت یازدهم اگر چیزی دارد و اگر 
پیشرفتی کرده، فقط در سایه حمایت مردم و بویژه جوانان و دانشجویان 
بوده است، من همه انتقادات را دلسوزانه می دانم، البته برخی از لحن ها 

اگر کمی نرمتر شود، قشنگتر است.
رئیس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: اساسا این اعتدال که می گوییم 
در نقد هم باید مراعات شود امیرالمومنین فرمود راجع به من دو گروه 
خود را به هلاکت و نابودی انداختند چه آنهایی که علی را افراطی 
دوست دارند و او را تا مرز خدایی می برند و چه آنهایی که با افراط با 

علی کینه ورزی می کنند.
روحانی افزود: انتقاد هم باید در آن افراط نباشد، تعریف هم در آن 
افراط نباشد، همه امور از جمله انتقاد باید معتدلانه و میانه روانه باشد اما 

در عین حال انتقاد مفید است.
وی اضافه کرد: در این جمع مسئولان دولتی حضور داشتند، خودم 
هم سخنانتان را شنیدیم، باز هم فرصت هایی فراهم شود تا نقد و انتقاد 
را من و مسئولان بشنویم و اشکلات خودمان را اصلاح کنیم؛ ما هیچ 
کدام معصوم و بی خطا نیستیم اما در عین حال تلاش ما بر این است 

که گام هایی را برداریم که به نفع مردم باشد.

رای مردم در سال 92 آغاز موفقیت در موضوع هسته ای
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه آن جایی موفق بودیم که مردم به 
صحنه آمدند، خاطرنشان کرد: در بحث هسته ای آن وقتی موفق شدیم 
که مردم به صحنه آمدند؛ مردم در انتخابات 92 مسئله هسته ای را به 

بحث گذاشتند؛ این آغاز پیروزی ملت بود.
روحانی تاکید کرد: اگر هسته ای در انتخابات 92 به بحث گذاشته 
نمی شد، نقد نمی شد و آثار تحریم مورد بررسی قرار نمی گرفت، راه 
حل مسئله مورد بحث قرار نمی گرفت، مردم در رای 92 به هسته ای 

هم رای دادند، چون مورد بحث قرار گرفت.
روحانی ادامه داد: به هر حال چون مردم آمدند در صحنه و مسئله 
را مورد بحث قرار دادند، برای اینکه ما بتوانیم راهی را برای حل و فصل 
این مسئله بیابیم و پیدا کنیم، راه را باز کردند؛ چه راهی ما می توانستیم 
تا بتوانیم فشار را از روی دوش مردمی که در فشار قرار داشتند، برداریم.

ضرورت دستیابی به اجماع در مفاهیم و موضوعات
وی با بیان اینکه ما باید در مفاهیم و موضوعات به اجماع نظر برسیم، 
گفت:حتی در موضوعات و مفاهیمی که به نظر ما ساده می آید؛ راجع 
به عدالت باید به وحدت نظر برسیم که یعنی چه، راجع به مبارزه با 
استعمار و ایستادگی در برابر استعمار باید به وحدت نظر برسیم، راجع به 
منافع ملی باید به وحدت نظر برسیم ،مسئله حاکمیت ملی به وحدت 

نظر برسیم.
رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد:حتی باید راجع به خود 
دانشگاه به وحدت نظر برسیم، فلسفه وجودی دانشگاه برای چیست و 
برای چه تاسیس شده ، همانطور که از اسم آن پیداست آیا محل دانش 
است و آیا دانشجو باید طالب علم و دانش باشد یا در کنار علم و دانش، 
امور دیگری هم مورد ضرورت است؟ مسایل اجتماعی وسیاسی باید 

مورد بررسی قرار گیرد.
روحانی گفت:آیا راجع به این مفاهیم در کشورهای دیگر هم هنوز 
محل اختلاف است؟ یعنی مثلا در فرانسه آ یا با شروع به کار یک دولت 
درباره مفهوم دانشگاه، علم و وظایف دانشجو اختلاف نظر به وجود می 
آید؟ به یک اجماع نظری رسیدند و این اجماع به ما کمک می کند 

و این اجماع را اساتید عزیز ما ،دانشجویان عزیز باید به وجود بیاورند.
وی خاطرنشان کرد: ما در برابر دیگران باید بایستیم و باید به توان 
ملی مان تکیه کنیم ،باید مشکلات کشور را با امکانات داخلی حتی 
الامکان حل کنیم اما آیا به معنای این است با دنیا حرف نزنیم و اگر با 

دنیا مشکلی داریم، برویم تا مرز جنگ بجنگیم؟

کار دولت یازدهم درباره سلاح های راهبردی 
به اندازه 10 سال گذشته بوده است

رئیس جمهوری اظهار داشت: اصلا فرض بگیرید در آن جنگ در 
برابر همه دنیا هم پیروز شویم که به امید خدا هم اگر روزی توطئه 
ای علیه کشور ما ولو جهانی باشد؛ ما ایستادگی می کنیم و پیروز می 
شویم؛ اما آیا جنگ نباید آخرین راه حل باشد؟ روحانی گفت: اختلاف 
نظر اینگونه موارد است و گرنه هیچ فردی تردید ندارد که زمانی ممکن 
است جنگ را بر ما تحمیل کنند؛ بله ممکن است؛ ما باید قدرت نظامی 

داشته باشیم؛ بلی باید دارای چنین قدرتی باشیم.
وی افزود: برخی فکر می کنند که دولت یازدهم؛ دولت لبخند، 
منطق، مذاکره و گفت و گو در دنیا است؛ اما در ساخت سلاح و بنیه 

دفاعی کمتر است.

همزمان با پیروزی در برجام 
مهمترین موشک را آزمایش کردیم

رئیس شورای عالی امنیت ملی ادامه داد: بنده یک بار این امر را 
اعلام کرده ام که این دولت در طول دو سال در بنیه دفاعی، در سلاح 
های راهبردی، کاری که انجام داده به اندازه 10 سال گذشته بوده است.

روحانی اظهار کرد: بنابراین معنایش این نیست که ما مذاکره می 
کنیم؛ بنیه دفاعی کشور را قوی نکنیم و یا هیچوقت نباید به فکر جنگ 

باشیم؛ ما همیشه باید آماده باشیم. وی یادآور شد: جنگ زمانی روی 
نمی دهد که ما آمادگی کامل و صد در صد داشته باشیم ولی اگر آماده 
نباشیم جنگ به ما تحمیل می شود. رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: 
ما باید توانمند و قدرتمند باشیم؛ همزمان با پیروزی در مذاکرات برجام 

ما مهمترین موشکمان را آزمایش کردیم.

 آرامش اقتصادی یکی از مولفه های توفیق 
در مذاکرات هسته ای

روحانی در ادامه با اشاره به نقد وضعیت اقتصادی دولت توسط 
یکی از نمایندگان تشکل های دانشجویی گفت: البته معتقدم وضع 
اقتصادی کشور نیاز به نقد دارد اما یکی از مولفه هایی که توانستیم 
در مذاکرات هسته ای توفیق پیدا کنیم؛ آرامش و ثبات اقتصادی در 

داخل کشور بود.
رئیس جمهوری افزود: تورم نقطه به نقطه در آغاز این دولت 45 
درصد بوده است اما امروز این تورم به سمت تک رقمی رفته و حتی در 

روستاهای کشور این وضعیت قطعی شده است.
روحانی با بیان این که یعنی در ظرف 2 سال 36 واحد درصد 
کاهش تورم داده ایم، یادآور شد: شاخص ها معیار ما است؛ تمامی این 
بحث ها و رقابت های جناح های سیاسی برای چیست؛ برای چه باید 

در انتخابات فعال باشیم.
وی گفت: نتیجه نهایی اینها باید سبب تغییر شاخص ها شود چرا 
که اگر شاخص ها تغییر نیابد؛ این جناح روی کار بیاید تورم 45 باشد و 

بعدی 47 و بعدی 49 درصد شود؛ مفهومی ندارد.
رئیس جمهوری افزود: این رقابت ها، انتخابات، جناح های سیاسی و 
غیره برای این است که نه تنها شاخص های اقتصادی بلکه سایر مولفه 
ها همچون اقتصاد، فرهنگ و غیره رشد کند. روحانی خاطرنشان کرد: 
اگر اعتماد عمومی در نظرسنجی امسال همچون سال 92 باشد؛ این 

بدان معناست که پیشرفتی حاصل نشده است.
وی افزود: اگر اعتماد مردم به دولت در حال افزایش نباشد؛ اعتماد 
مردم نسبت به همدیگر در حال افزایش نباشد و سرمایه اجتماعی 

افزایش نیابد؛ چه فایده ای دارد که کدام جناح حاکم شود.

فضای امن در دانشگاه می خواهیم نه فضای امنیتی
رئیس جمهوری با بیان این که معیار ما شاخص هاست، گفت: اگر 
دانشگاه تغییر نکند، این دولت باشد یا آن دولت فرقی ندارد؛ نظر من 
این است، شاید اشتباه کنم ولی همه آنچه که به من گفته می شود و 
خودم هم این را حس می کنم که فضای دانشگاه سال 94 نسبت به 

92 زمین تا آسمان فرق کرده است.
روحانی با تاکید بر اینکه ممکن است، هنوز هم فضا امنیتی باشد، 

افزود: من نمی پسندم، ما فضای امن می خواهیم نه فضای امنیتی.
وی با طرح این سئوال از دانشجویان که سال 90، 91 و 92 هم شما 
برای 16 آذر به این راحتی می توانستید اجتماع داشته باشید؟ گفت: 

حالا الان سال 93 و 94 است و همه دنبال 16 آذر هستند.
رئیس شورای انقلاب فرهنگی اظهار داشت: یک زمانی بود که کسی 

جرات نمی کرد بگوید جنبش دانشجویی، از این کلمه می ترسیدند.
وی در ادامه خطاب به دانشجویان گفت: من از شما می پرسم اگر 
واقعا از لحاظ شاخص ها دانشگاه سال 94 با 91 فرق نکرده است حتما 
ما به عنوان دولت یازدهم محکوم هستیم و اگر هم فرق کرده البته 

ممکن است تا حد مطلوب خیلی فاصله داشته باشد.
رئیس جمهوری گفت: بعضی از نقد هایی که می کنید و می گویید 
هنوز ممکن است به یک دانشجو بی احترامی شود ، هنوز ممکن است 
آن فضای مطلوب در دانشگاه نباشد؛ بله درست است هنوز نشده است 

ما به نقطه مطلوب نرسیده ایم.
روحانی در ادامه با بیان اینکه در اقتصاد هم به نقطه مطلوب نرسیده 
ایم گفت: در حوزه سلامت هم جایی است که تلاش زیادی شده است 
و دکتر هاشمی بسیار زحمت کشیدند و ارقام هم نشان می دهد که 
مردم راضی هستند، به نقطه مطلوب نرسیده و باز هم راه زیادی مانده 
است. وی تاکید کرد: من به شما اعتماد می دهم راه دولت یازدهم 

نسبت به دانشگاه، دانشجو و وزارت علوم تغییر نکرده است، حالا اگر 
اشکال دارید بگویید، از نیلی منفرد تا فرهادی نباید فرق کند.

روحانی ادامه داد: بنابراین آن چیزی که ما خواستارش هستیم این 
است که شاخص های ما شاخص های مطلوب باشد.

رئیس دولت یازدهم با بیان این که بعضی از دوستان می گویند که 
دولت از لحاظ رکود حرکتی به پیش نداشته است، خاطرنشان کرد: 
آیا آمار واقعا این را می گوید. سال 91 رشد اقتصادی 6/8- یعنی وضع 
رکود این چنین بوده است یعنی ما در عمق رکود بودیم و در سال 92 

آن را رساندیم به 1/9- و در سال 93 رشد اقتصادی 3+ شد.
روحانی با بیان این که کار بزرگی انجام شده است، ادامه داد:البته 
امسال، سال بسیار سختی است. ممکن است وضع ما از نظر آمار رشد 
اقتصادی از سال گذشته پایین تر باشد اما باز هم رشد اقتصادی ما 

مثبت خواهد بود.

دانشگاه باید مستقل و نقد دلسوزانه باشد
وی اضافه کرد: یکی از خواست های ما نسبت به دانشگاه ها، 
استقلال دانشگاه ها است. استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی که به آن 
رسیدیم از برکت تلاش دانشجویان برای استقلال دانشگاه بود. دانشگاه 

باید روی پای خود بایستد و مستقل باشد.
رئیس جمهوری گفت: همه تلاش ما در شورای عالی انقلاب 
فرهنگی این است که به مسایل سیاستگذاری بیشتر بپردازد و امور 

اجرایی دانشگاه به خود دانشگاه ها برگردانده شود.
روحانی تاکید کرد: استقلال برای ما بسیار مهم است. آزادی دانشگاه 
برای ما بسیار مهم است. اگر دانشگاه در علم، پژوهش، تحقیق و بیان 
آزاد نباشد نمی توانیم به اهدافی که در سرمایه انسانی و در توسعه 

فرهنگی، علمی مدنظر است، دست یابیم.
وی یادآور شد: دانشجو و دانشگاه باید نقاد باشد و همیشه انتقاد 
داشته باشد و ما باید از نقد دانشجویان استقبال کنیم منتهی انتقاد 

دلسوزانه باشد.
رئیس جمهوری در ادامه به شرایط بعد از برجام اشاره کرد و گفت: 
در شرایط بعد از برجام و تحول اقتصادی و تعامل با دنیا هستیم. دانشگاه 

ها از این فرصت برای تعامل علمی با دنیا باید استفاده کنند.
روحانی خاطرنشان کرد: ما باید شرایط دانشگاه ها را از لحاظ وسایل 
کمک آموزشی تقویت کنیم. دانشگاه های ما باید از دانش دیگران 
استفاده کنند و دیگران هم بتوانند از دانش دانشمندان ما استفاده کنند. 

دانشگاه های ما باید در زمینه اقتصادی و فناوری حضور پیدا کنند.

تلاش کنیم حماسه 92 را در 94 تکرار کنیم
رئیس جمهوری در ادامه به انتخابات پیش رو اشاره کرد و گفت: در 
شرایطی که به سمت انتخابات می رویم دانشگاه ها باید حضور فعال در 
انتخابات پیدا کنند که این خیلی مهم است که مجلس آینده ما چگونه 
باشد؟ روحانی با بیان اینکه خیلی مهم است مجلس آینده ما چگونه 
باشد، تصریح کرد: از نظر دولت این جناح آن جناح ،هر کدام اینها باشند، 
مهم این است افرادی باشند که به منافع ملی فکر کنند، منافع جناحی و 

شخصی شان را بر ملی ترجیح ندهند و دلسوز مردم باشند.
رئیس دولت تدبیر و امید اضافه کرد: همه ما تلاش کنیم حماسه 
سال 92 را در 94 تکرار کنیم و بتوانیم مجلسی توانمندتر و قدرتمندتر 
داشته باشیم، همه باید تلاش کنند؛ وزارت کشور و شورای نگهبان همه 
ما باید کاری کنیم، همه امیدوار باشند و به این انتخاباتمان افتخار کنیم.

نظرم به شورای نگهبان، نظر قانون اساسی است
روحانی ادامه داد: کسی گفت من نسبت به شورای نگهبان نظر 
خاصی دارم، من نظرم نسبت به شورای نگهبان نظر قانون اساسی است، 

قانون اساسی شورای نگهبان را ناظر می داند ما هم ناظر می دانیم.
وی در پایان گفت: در فضای انتخابات ان شاء الله با تلاش وزارت 
کشور،شورای نگهبان، مسئولان و همه مردم بویژه دانشجویان، انتخابات 

بسیار پرشکوهی را پیش رو داشته باشیم.

اهمیت گزارش جدید آژانس
 در فرایند اجرای برجام

 آژانس بین المللی انرژی اتمی چهارشنبه شب گذشته 
عنوان  تحت  را  خود  جدید  گزارش  مورخ 1394/9/11 
گزارش نهایی و در چارچوب بررسی مسایل گذشته و حال 

برنامه هسته ای ایران برای ارائه به جلسه آینده شورای حکام منتشر کرد. جمهوری اسلامی 
ایران معتقد است بر اساس گزارش جدید آژانس، کشورهای گروه 1+5 اکنون موظفند 
بر اساس بند 14 سند برجام، پرونده مطالعات ادعایی )PMD( را رسما در شورای حکام 
مختومه نماید؛ چرا که مطابق برجام، کشورهای 1+5 متعهد به ارائه قطعنامه ای به شورای 

حکام با هدف بستن PMD پس از ارائه گزارش آژانس شده اند.
کشورهای غربی و به طور مشخص آمریکا در مواضع رسمی خود نسبت به گزارش 
جدید یوکیو آمانو مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی رویکرد مثبتی اتخاذ کرده اند و 

این گزارش را برای اجرای فرایندهای بعدی برجام مناسب ارزیابی کرده اند.
با عنایت به مقدمه فوق، اکنون این پرسش بیش از هر مساله ای قابل توجه است که 
در حال حاضر اهمیت گزارش جدید آژانس بین المللی انرژی اتمی در نسبت با فرایندهای 

اجرای برجام از چه جایگاه و اهمیتی برخوردار است؟
در پاسخ به پرسش مزبور تاکنون 2 دیدگاه کاملا متضاد در تحلیل ها و ارزیابی های 

کارشناسی به چشم می خورد:
الف-فرضیه اول می گوید گزارش جدید آژانس موجب تقویت امکان اجرای برجام 

خواهد شد.
ب- فرضیه دوم معتقد است گزارش جدید آژانس امکان ایجاد و تقویت چالش ها در 

مسیر اجرای برجام را بیشتر می کند.
تحلیلگرانی که فرضیه اول را مورد توجه قرار می دهند، اینگونه استدلال می کنند که 
اگر چه میزان انطباق محتوای گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی با واقعیت های برنامه 
هسته ای ایران فاصله زیادی دارد و داوری ها و قضاوت های آقای یوکیو آمانو در این گزارش 
به هیچ عنوان نباید از سوی جمهوری اسلامی ایران مورد تایید قرار گیرد، اما به دلایلی این 

گزارش در فرایند اجرای برجام مثبت خواهد بود؛ چرا که:
اولا گزارش جدید آقای آمانو بدین معنی است که برای آژانس مسجل است ایران به 

دنبال بمب هسته ای نیست و دیگر نیازی به بازبودن PMD نیست.
ثانیا گزارش جدید آژانس نتیجه برجام است. بنابراین به نظر می رسد برجام به عنوان 

یک گام سیاسی توانسته ا ست آژانس را مجبور به انتشارگزارش واقع بینانه کند.
اما آن دسته از کارشناسان که به فرضیه دوم باورمندند، می گویند گزارش جدید آژانس 
 PMD به آن صورت که مورد نظر جمهوری اسلامی ایران است منجر به بسته شدن پرونده
نخواهد شد و حتی برعکس، موجب تقویت مواضع غرب و آمریکا در مسیر اجرای برجام 
برای فشار بیشتر به ایران خواهد شد. عمده ترین استدلالی که این دسته از تحلیلگران به 
آن توجه دارند آن است که برجام فرصتی شده تا آژانس بتواند ادعاهای دروغین خود را به 
بهانه کمک به بستن PMD در یک گزارش رسمی و نهایی بگنجاند. علاوه بر این، پذیرش 
اتهامات گزارش جدید آژانس از سوی ایران به منزله بسته شدن ناقص PMD خواهد بود. 
بنابراین باید انتظار داشت این نحوه گزارش دهی آژانس و بسته شدن PMD موجب افزایش 

بیشتر چالش های مسیر اجرای برجام در آینده شود.
تجزیه و تحلیل دیدگاه های مزبور بیانگر آن است که محتوای گزارش جدید آژانس 
به هیچ عنوان مورد تایید جمهوری اسلامی ایران نیست و حتی بسته شدن PMD با هر 
شکل و عنوانی را نباید به معنی پایان سوالات و ابهام آفرینی های احتمالی بعدی آژانس 
قلمداد کرد. در عین حال نباید از ارزش و اهمیت گزارش جدید آژانس در فرایند اجرای 

برجام غفلت کرد.
بنابراین در اتخاذ هرگونه رویکردی در قبال گزارش جدید آژانس با عنایت به تاثیرات آن 

بر روند برجام ضروری است به 3 موضوع زیر توجه گردد:
1-محتوای گزارش جدید آژانس برای بسته شدن پرونده مطالعات ادعایی هرچند 
ناکافی به نظر می رسد، اما در روند اعتمادسازی های بعدی ایران و آژانس گامی مهم 

قلمداد می شود.
2-این گزارش در صورتی که در روزهای آینده منجر به رای شورای حکام مبنی بر بسته 

شدن پرونده مطالعات ادعایی شود، دارای تاثیرات مثبت برای برجام خواهد بود.
3-جمهوری اسلامی ایران الزامی به پذیرش و قبول همه ادعاهای آمانو در این گزارش 

ندارد.
* سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس

اینها کرم هایی هستند که باطن این نهضت را به فساد خواهند کشید

موضع گیری امام در مقابل عوامل خودسر
حضرت امام خمینی)ره(، 26 آذرماه 1358 در جمع مسئولان و فرماندهان سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی،  در سخنانی در مقابل خودسری های برخی به اسم کمیته و 

پاسدار واکنش نشان دادند.
حضرت امام خمینی)ره(، در این سخنرانی فرمودند: »... آنهایی که به اسم اسلام مشغول 
شده اند به اعمال سرخودی؛ اینها کرم هایی هستند که باطن این نهضت را به فساد خواهند 
کشید. و من نمی دانم باید چه بکنیم. سر خود همین طوری یک دسته ای، هر کس در هر 
جا، یک تفنگی داشته دست خودش گرفته، و به اسم »کمیته« و به اسم »پاسدار« و به اسم 
]بسیج [، هر که هر چه دلش می خواهد، هر کاری دلش می خواهد می کند. با هر که بد است 
می ریزند منزلش بازرسی  می کنند. با هر که یک غرضی دارند می ریزند منزلش، خانه اش را 
غارت  می کنند. و این یک خطر بزرگی است که برای اسلام در زمان ما پیش آمده، و شاید 

خطرش بیشتر از خطری باشد که اسلام از رژیم سابق داشت.'
تمام ضوابط را به هم  ریخته اند. هر چه ضابطه اسلامی باشد عمل به آن نمی شود. به 
اسم اسلام، اسلام را دارند از بین می برند. اشخاصی نفوذ کرده اند در همه جا، به اسم اسلام، 

اسلام را می پوسانند. اسلام را می کوبند... .«
صحیفه امام)ره(؛ جلد 11؛ صفحات 313 تا 315«

چگونه 48 گروگان ایرانی در سوریه از اعدام نجات پیدا کردند؟

ماجرای تماس سردار سلیمانی با صالحی
علی اکبر صالحی به بیان جزئیات ناگفته ای از مذاکرات محرمانه ایران و آمریکا و 

همچنین دیپلماسی دوران احمدی نژاد پرداخت.

وی ضمن پرداختن به چگونگی آغاز و انجام مذاکرات، به مخالفت های جلیلی و 
دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی با مذاکرات محرمانه زیر نظر وزارت خارجه اشاره کرد و 
گفت که به رسمیت شناخته شدن حق غنی سازی در مذاکرات محرمانه ایران و آمریکا 

توافق شد.
وی افزود: اواسط سال 90، اولین باری که مطلع شدیم آمریکایی ها علاقمند هستند 
درخصوص مسائل هسته ای مذاکرات دوجانبه ای به صورت محرمانه با ما داشته باشند، 
معاونت کنسولی ما، جناب آقای قشقاوی سفری به عمان داشتند . فردی عمانی به نام 
آقای سالم )مشاور سلطان( به یکی از همراهان آقای قشقاوی )یکی از مدیران ایشان( اعلام 
میکند که آمریکاییها علاقمندند در مسائل هسته ای با شما مذاکرات دوجانبه داشته باشند.

وی تصریح کرد: آقای دکتر احمدی نژاد هم خیلی راغب به مذاکره نبود ولی مانع هم 
نبود. اما اینکه بگوییم مشوّق باشند، نبودند. میگفتند: »آقای صالحی! حواست را جمع 
کن. موضوع پیچیده است و ممکن است صدمه ببینی.« برادرانه نصیحت میکرد که امری 
پیچیده است و حواسم باشد که راه خطرناکی است. به هرحال مشوّق نبودند، اما مانع هم 
نبودند. صالحی گفت: دبیرخانه شورای امنیت ملی )جلیلی( خیلی نظر مثبتی نسبت به 
این رویکرد نداشتند. میگفتند آمریکاییها قابل اعتماد نیستند و مذاکره با آمریکا مذاکره با 
1+5 را زیر سوال میبرد. برخی نیز نگاه سیاسی داشتند. شایعاتی در مورد قصد بنده برای 
نامزدی ریاست جمهوری مطرح شد اما بنده صادقانه گفتم که خود را شایسته چنین 

مقامی نمیدانم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: یک روز سردار عزیز آقای سلیمانی به من 
زنگ زد که »آقای صالحی میخواهند 48 گروگان ایرانی در سوریه را فردا اعدام کنند، 
چه کار کنیم؟«به ذهنم رسید که با نخست وزیر قطر تماس بگیرم. گفتم: »ما این اقدام 
معارضان سوریه را از چشم شما می بینیم. شما بی جهت خودتان را در آنجا درگیر کرده 
اید«. او هم به ما می گفت که شما روی اسب باخته شرط بندی کرده اید که بحث جدایی 
بود. گفتم: »آقای نخست وزیر! الان به من خبر رسیده که می خواهند فردا 48 تن از عزیزان 
ما را اعدام کنند. اگر این اتفاق بیفتد، حداقل چیزی که می توانم بگویم و این حداقلش 
است، این است که نمی دانم عواقب روابط ما و شما به چه سمت و سویی خواهد رفت دیگر 
چیزی قابل پیش بینی نخواهد بود.« گفت:»آقای صالحی! تنها راهی که هست این است 
که امشب به شبکه الجزیره بروم و به صورت زنده اعلام کنم که این 48نفر را اعدام نکنند. 
هرکسی این کار را کند چنین و چنان...« از من خواست که آن شب تلویزیون را نگاه کنم. 
دیدم که ایشان آمد و بیان جالبی داشت. پس از آن معارضان جواب دادند که به پاس پیام 

نخست وزیر قطر دست نگه می دارند.

دیدگاه

ویژه

گزارشی از نوزدهمین جلسه رسیدگی به پرونده زنجانی

برگزاری دادگاه متهمان نفتی بدون حضور بابک

روحانی در مراسم روز دانشجو: 

فضای امن می خواهیم نه امنیتی

نوزدهمین جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده بابک زنجانی موسوم به پرونده فساد 
نفتی با حضور متهم در در شعبه 15 دادگاه انقلاب آغاز شد.

»م.ش« متهم ردیف دوم که در جلسه نوزدهم دادگاه از خود دفاع می کرد به 
بحث توضیحات تخصصی اقتصادی و ارائه نمودارهای اقتصادی پرداخت که قاضی 
صلواتی خطاب به وی گفت: از اتهامات خود دفاع کنید، اینجا کلاس اقتصاد نیست 

که درس اقتصاد می دهید.
»م.ش« در ادامه خاطرنشان کرد: در ISO نه سهامدار بودم نه عضو هیات مدیره 

و نه حق امضا داشتم، فقط یک کارگزار بودم.
رییس دادگاه در واکنش به برخی صحبت های »م.ش« اظهار داشت: حق ندارید 
به کسی تهمت بزنید و به دادسرا اتهام بزنید٬ لذا در چارچوب اتهامات از خود دفاع 

کنید. تا کم می آورید از دولت مایه می گذارید.
و  مال  رد  راستای  در  اینکه دستگیر شوم  از  پیش  تا  افزود:  دوم  ردیف  متهم 
بازگرداندن اموال همچون فروش شرکت اونر ایر با بازپرس همکاری داشتم٬ اما فردی 

مانند خانم »م. م« خیلی راحت آزاد است.
متهم ردیف دوم پرونده فساد نفتی تصریح کرد: من 49 درصد سهام شرکت 
اونرایر را در اختیار داشتم ضمن اینکه 51 درصد از سهام این شرکت که به امین 
بابک زنجانی واگذار شده بود را در اختیار داشتم و می توانستم این شرکت را به مبلغ 
255 میلیون دلار به فروش برسانم و امروز بدون هیچگونه مشکلی در سواحل باما ها 
باشم و مثل خیلی دیگر از افرادی که با ننگ و بی آبرویی از کشور فرار کردند من 

هم فرار کنم اما با اعترافات دروغین افراد مسئول آوار بر دیوار کوتاه من فرود آمد.
کرد گفت:  تغییر  یکباره  به  متاسفانه سیاست مدعی العموم  اینکه  بیان  با  وی 
من نمی دانم چرا اقدام اساسی برای بازگرداندن اموال انجام نشد. در کیفرخواست 
اینگونه مطرح شده که بابک زنجانی فردی است که مبالغ دریافتی از شرکت نفت 
را با کمک من در امور شخصی اش هزینه کرده، در قسمت دیگری از کیفرخواست 
هم تصریح شده که من بابت مبالغی که وجود دارد به سورینت بدهکار هستم اما 
را در حق ذی نفعان  از کیفرخواست عنوان شده که من مبالغ  در بخش دیگری 

پرداخت کرده ام.
این  در  گفت:  و  کرد  اشاره  کیفرخواست  در  شده  ارائه  نتیجه گیری  به  وی 
نتیجه گیری آمده با احتساب این مبالغ من 40 میلیارد و 296 میلیون دلار طلبکار 
هستم که این مبلغ 20 برابر بدهی زنجانی است، این مطلب نیازمند تامل، تفحص 
این تناقضات در کیفرخواست زیاد  از  اما متاسفانه  و قضاوت مرجع قضایی است 

دیده ایم.
 »م. ش« تاکید کرد: در نامه ای که بانک مرکزی به بازپرس پرونده داده آمارهایی 

ارائه شده که اصلا درست نیست و من هم در جلسه قبل گفتم که مبلغ بدهی 
زنجانی یک نیم درصد سهم شرکت نیکو از کل مبلغ فروش نفت در دولت های نهم 
و دهم است، من قصد ندارم رقم را کوچک نشان دهم بلکه هدف من این است تا 

بزرگ نمایی مقام تحقیق را یادآوری کنم.
»م. ش« در ادامه درباره دو فروند کشتی گفت: ظاهرا برخی اعتراف کردند که 
این کشتی ها را من به نام خودم زده ام این در حالی است که کشتی های مذکور به 
صورت شرکت های یک منظوره است و قرار بود بابک زنجانی یک پاسپورت دانمارکی 

بفرستد تا این کشتی ها به نامش شود٬ اما این کار انجام نشد.
وی افزود: با این وجود مالکیت کشتی هایی که در مورد آنها صحبت کردیم در 

اختیار زنجانی است و خودش باید در این خصوص توضیح دهد.
متهم ردیف دوم پرونده فساد نفتی در ادامه اظهار داشت: طی یک جلسه بازپرس 
درک  همگان  را  مذکور  موضوعات  گفت: حساسیت  و  کرد  احضار  را  من  پرونده 
می کنند و نیازی نیست که دیگر پیگیر رد مال شرکت های خارجی باشیم و من هم 

دیگر پیگیری نکردم.
 »م. ش« با اشاره به اینکه قیمت اموال خارجی از جمله شرکت اونر ایر مجموعا 
700 الی 750 میلیون دلار است گفت: از من خواستند که دیگر موضوع را پیگیری 

نکنم.
وی با اشاره به اینکه در پرونده گفته شده اگر »م.ش« زنجانی را معرفی نمی کرد 
هیچ معامله ای با زنجانی انجام نمی شد٬ گفت: این مطلب کذب محض است من نه 
سهام دارم و نه عضو هیأت مدیره شرکت های زنجانی هستم بلکه یک کارگزار حمل 
بودم و اگر کل محمولات نفتی را 13 بشکه فرض کنیم حق الزحمه من 13 میلیون 

دلار می شد در کجای قانون کارگزار حمل می تواند شریک جرم باشد؟
»م. ش« با بیان اینکه در وکالت نامه نوشته اند تابعیت من انگلیسی است که 
فکر  بازپرسی  زمان  تا  داشت:  اظهار  ندارد٬  قبول  را  مضاعف  تابعیت  ایران  دولت 

می کردم SCT BANKERS بانک بوده است.
وکیل شرکت نفت که در نوزدهمین جلسه دادگاه گفت: معتقدیم 49 درصد 
از سهام اونور ایر با پول نفت و بیت المال خریداری شده است. آقای »م.ش« هنوز 

وکالت درستی به ما نداده است.
متهم ردیف دوم ادامه داد: اگر به تاریخ های تقدم و تاخر ورود زنجانی به مجموعه 
نفت دقت کنید متوجه می شوید که هیچ نقشی در معرفی وی به مجموعه نفت 

نداشتم.
وی تصریح کرد: زنجانی در تاریخ 25 فروردین ماه سال 91 با نامه بانک ملت به 
لوزان سوئیس رفت و با نظر »ک.د« و »س.ج« و به دلیل آشنایی که از قبل با وزیر 

وقت نفت داشت تاییدیه اخذ کرد.
وی با تاکید بر اینکه در تاریخ 14 اردیبهشت ماه سال 92 حساب HK نزد بانک 
FIIB افتتاح شد گفت: در تاریخ 24 اردیبهشت ماه   همان سال نیز نخستین اعتبار 

اسنادی خرید نفت به شرکت SCT و ISO ابلاغ شد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، متهم ردیف دوم با بیان اینکه حتی اگر بر فرض محال 
من معرف زنجانی بوده باشم٬ گفت: مگر بر اساس قانون معرفی افراد به یکدیگر و 

کارگزاری جرم است.
وی به جلسه ای که با »الف.و.د« اشاره کرد و گفت: من به خاطر منافع مادی در 
این جلسه حاضر نشدم و شخص آقای »الف.و.د« پس از جلسه به من گفت زنجانی 
فردی شناخته شده و مورد اعتماد است و قبلا هم خدمات زیادی را به قرارگاه 
خاتم ارائه کرده است. با توجه به تحریم نفت در سال 91 و مشکلات پیش آمده در 
خصوص فروش نفت ایران، حمل و نقل و بیمه کردن نفتکش ها این فروشنده بود که 
اصرار به فروش داشت ویکی از سازمان ها صندوق بازنشستگی کارکنان نفت بود. در 
آن جلسه هیچ قراردادی به امضا نرسید و پس از آن جلسه هم زنجانی به من گفت 
که چون صندوق بازنشستگی کارکنان نفت غیرحرفه ای است نمی توانیم با آن ها کار 

کنیم و بهتر است با شرکت HK و نیکو کار کنیم.
وی با بیان اینکه نخستین LC قبل از ملاقات من »الف.و.د« به شرکت نیکو 
ابلاغ شده بود٬ گفت: مسئولان شرکت نفت موظف بودند که از بیت المال صیانت 
کنند، من به عنوان کسی که سال ها در اروپا مسئول بودم تا از طرف مقابل مطمئن 

نمی شدم با او کار نمی کردم حتی اگر وزیر به من دستور می داد.
 »م. ش« در خصوص اظهارات »س.ج« در جلسات بازپرسی به عنوان شرکت 
نیکو و مدیرعامل سابق شرکت نفت گفت: من اگر زنده باشم٬ این فرد را نه به خاطر 
اظهارات کذبی که داشت بلکه به جهت حفظ آبروی خود مورد تعقیب کیفری قرار 
می دهم. من اگر چنین نفوذی داشتم برای خودم معاملات را می گرفتم در این لحظه 

قاضی صلواتی خطاب به متهم گفت اسم کسی را نبر و توهین نکن.
نماینده دادستان هم در خصوص اظهارات »م. ش« مبنی بر فشار به دستگاه 
قضایی برای تشکیل این پرونده گفت: گروه فشار چه کسانی هستند؟ این اظهارات 

نشر اکاذیب است.
متهم در پاسخ گفت: گروه فشار دولت بوده است.

قاضی در این لحظه گفت چرا هر وقت کم می  آورید از دولت مایه می گذارید؟ 
شما باید در چارچوب کیفرخواست از خود دفاع کنید.

نماینده دادستان تهران در ادامه جلسه گفت: دو جلسه است به جای دفاع از 
ماهیت از فلسفه و منطق صحبت می کنید.

نوذر شفیعی *
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هركس دو حدیث سودمند بیاموزد یا آنها را 

به دیگرى آموزش دهد كه از آن دو حدیث، بهره مند 

شود، این كار بهتر از شصت سال عبادت است.

سه شنبه - هفدهم آذرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3885 روزنامه

ممانعت از ورود ابراهیم یزدی به دانشگاه تهران
گفته می شود:  وزیر امور خارجه دولت موقت که میهمان برنامه روز دانشجو در دانشگاه تهران بود٬ اجازه 
ورود در دانشگاه را نیافت. این در حالی است که قرار بود ابراهیم یزدی در مراسم بزرگداشت روز دانشجو انجمن 
اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران به سخنرانی بپردازد. از سوی دیگر به عماد بهاور برای قرائت پیام ابراهیم 

یزدی اجازه داده نشد. فائزه هاشمی به جای ابراهیم یزدی به سخنرانی پرداخت.

پرتاب گاز فلفل در دانشگاه علامه
گفته می شود: در اواخر مراسم روز دانشجو در دانشگاه علامه طباطبایی مراسم تریبون آزاد برگزار شد 
که در حین این مراسم عده ای نا شناس گاز فلفل به سالن انداختند و مراسم به صورت نیمه کاره   رها شد. یکی 
از دانشجویان حاضر در این مراسم به خبرنگار ایلنا گفت: برهم زنندگان این مراسم جزو نیروهای امنیتی و 
حراست دانشگاه نبوده اند و آنها نیز از این اتفاق تعجب کرده اند. دانشجویان پس از پایان مراسم، با همخوانی 
سرود »یار دبستانی« در حال ترک سالن، و واگذار کردن سالن برای برگزاری همایشی دیگر بودند که ناگهان 
همه بر اثر انتشار گاز فلفل در سالن به سرفه افتادند. پس از این اتفاق، دانشجویان از ترک  کردن سالن به صورت 
موقت اجتناب کردند و خواستار پاسخگویی رئیس دانشگاه و رئیس حراست شدند. بسیاری از دانشجویانِ 
حاضر در این مراسم، بر این باورند که زدن گاز فلفل در مراسم، کار هیچ یک از فعالان دانشجویی نبوده و آن ها 

علی رغم اصطکاکی که با یک دیگر دارند، دست به چنین اقدامی نمی زنند.

رسایی برکناری نعمت زاده را خواستار شد!
گفته می شود: نماینده اصولگرای مجلس نهم که طرح سوال خود از وزیر صنعت و معدن را مطرح می 
کرد، خواستار برکناری نعمت زاده شد. حمید رسایی از وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص حضور 
همزمان نعمت زاده در هیات مدیره 16 شرکت خصوصی که در نهایت منجر به دریافت سومین کارت زرد وی 
و شانزدهمین کارت زرد دولت یازدهم شد، با اشاره به گفته رئیس جمهور که نعمت زاده را "پدر صنعت" نامیده  
بود، گفت: آقای نعمت زاده، شما پدر صنعت را درآورده اید!  وی خطاب به رئیس  جمهور خواستار برکناری 

نعمت زاده شد و تهدید کرد در غیر این صورت، »کمترین کار مجلس استیضاح ایشان است«.

عذرخواهی ایران از عراق تکذیب شد 
گفته می شود: حسین امیرعبداللهیان معاون عربی و آفریقای وزارت خارجه ایران اخبار منتشر شده 
مبنی بر ارسال پیام اعتراض العبادی به ایران و یا عذرخواهی سفیر ایران از نخست وزیر عراق در ملاقات اخیر 
و در موضوع بی نظمی در مرز مهران را رد کرد و گفت: این اخبار صحت ندارد. معاون وزیر خارجه با اشاره به 
دیدار حسن دانایی فر سفیر ایران در بغداد با حیدر العبادی نخست وزیر عراق عنوان کرد: ملاقات سفیر ایران و 
نخست وزیر عراق در فضای مثبت و در چارچوب هماهنگی های سیاسی دوجانبه انجام شده و آقای العبادی و 
مقامات عراق نیز قدردانی خود را از برگزاری باشکوه مراسم اربعین و همکاری مقامات مسئول و مردم 2 کشور 
اعلام کردندسفارت جمهوری اسلامی ایران در بغداد نیز یکشنبه  شب گذشته با صدور بیانیه ای اخبار منتشر 

شده مبنی بر عذرخواهی ایران از عراق را تکذیب کرد.

خبرخوش برای انصراف دهندگان وام 2۵ میلیونی خودرو 
گفته می شود:  معاون فروش سایپا با بیان اینکه بعد از اعلام این موضوع تاکنون حدود 30 هزار نفر 
نسبت به تکمیل پرونده خود اقدام کرده اند،  گفت: موج انصرافی ها صحت ندارد و حتی این شرکت در 
بخشنامه جدید خود به نمایندگی ها حق انصرف را به صورت موردی برای کسانی که پول اولیه را پرداخت و 
6 فقره چک را با تکمیل و تأیید مدارک به نمایندگی های این شرکت ارائه کرده باشند را پیش بینی کرده 
است.رضا تقی زاده اضافه کرد: در حال حاضر روزانه 3 هزار خودرو تحویل مشتریان می شود و تعداد انصرافی ها 

اندک شمار است.

چقدر دلار خانگی در کشور وجود دارد؟ 
گفته می شود:  معاون اسبق وزیر اقتصاد و بانک مرکزی گفت: در حال حاضر میزان ارز زیادی در اختیار 
مردم است. بر اساس آخرین آمار اعلامی از سوی رئیس سابق بانک مرکزی 20 میلیارد دلار ارز در اختیار مردم 
است )ارزخانگی( و به نظر می رسد که در حال حاضر هم میزان ارز در دست مردم در همین حدود باشد. اما 
نکته مهم این است که این میزان ارز دارای جهت مشخصی نیست و از یک منطق پیروی نمی کند.حیدر 
مستخدمین حسینی با اشاره به افزایش قیمت ارز دلار از هزار تومان به سه هزار تومان طی سالهای اخیر، این 

وضعیت را باعث هجوم سفته بازان و حتی گرایش مردم عادی به بازار ارز دانست.

توقیف شش ماهه روزنامه خبر ورزشی 
گفته می شود : یک منبع آگاه قضایی در گفت وگو با میزان، از توقیف شش ماهه روزنامه خبر ورزشی 
خبر داد و گفت: دادسرای فرهنگ و رسانه به معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد دستور داد با تایید 

دیوان عالی کشور روزنامه خبر ورزشی به مدت شش ماه توقیف شود.

بازداشت ۵3حامی تفکر داعش توسط پلیس فتا 
گفته می شود: رئیس پلیس فتا کشور  گفت: 53 تن نیز از حامیان تفکر داعش که در داخل کشور اقدام 
به حمایت از این گروه در فضای مجازی کرده بودند، در داخل کشور دستگیر شدند که این افراد به محاکم 
قضایی معرفی شده و برخی از آنان از روی غفلت یا ناآگاهی اقدام به این کار کرده بودند، با تعهد آزاد شده اما 
کسانی که در جرم خود اقرار داشتند، دستگیر شدند.به گفته سردار سید کمال هادیانفر ، عمده این افراد در 
استان های مرزی کشور بودند. وی گفت: در یک سال و هشت ماهه گذشته، پلیس فتا 285 سایت و پروفایل 
حامی داعش و گروه های تروریستی را شناسایی کرده از این تعداد 108 سایت در خارج از کشور بوده و از 
طریق اینترپل با آن برخورد شده است. فرمانده پلیس فتای نیروی انتظامی گفت: با توجه به قوانین جهانی 
بیشترین کاربران شبکه تلگرام در ایران هستند این شرکت باید اقدام به انتقال سرورهای خود به داخل خاک 
ایران کنند. هادیان فر در پاسخ به سوال ایسنا مبنی بر اینکه با تصمیم اخیر وزارت ورزش و جوانان در ایجاد 
سایت همسان گزینی آیا ادامه فعالیت های سایت های همسریابی مجاز است یا خیر، گفت: هیچ سایتی تحت 
عنوان همسریابی در کشور مجوز ندارد و تنها سایتی که اجازه فعالیت به آن داده شده، سایت همسان گزینی 
تبیان است که در آن با شیوه های سنتی و از طریق واسطه ها اقدام به انتخاب همسر می شود. بنابراین تاکید 

می کنم هیچ یک از سایت های همسریابی مجوز ندارند.

اسناد کفاشیان توسط نهاد امنیتی ضبط شد
گفته می شود:  یک سایت خبری مدعی شد که نامه ها و مدارک دفتر رئیس فدراسیون فوتبال، توسط 
یک نهاد بازرسی ضبط شده است. یک منبع آگاه به تابناک خبر داد که در روزهای اخیر مأموران یک نهاد 
امنیتی با حضور ناگهانی در دفتر رئیس فدراسیون فوتبال، نامه ها و مدارک موجود در میز کار و کارتابل های 
اتاق کار علی کفاشیان را جمع آوری و ضبط کردند.مأموران مذکور وجه نقد و ارز موجود در اتاق علی کفاشیان 
را نیز صورتجلسه کرده و فعلًا ضبط کردند تا بررسی های لازم انجام شود.تابناک در صورت نیاز اطلاعات 

تکمیلی را طی روزهای آتی در این باره از سوی منابع آگاه منتشر خواهد کرد.
علی کفاشیان سه سال پیش نیز بر سر رسیدگی به یک پرونده، برای چند ساعت در حالت بازداشت به 
سر می برد که با ضمانت افراد معتبر و قید کفالت لازم در آن مقطع آزاد شد اما آن ماجراها تمام شده بود و 
شخص رئیس فدراسیون هم درباره آن موضوع در چند مصاحبه مختلف توضیح داد که در رسانه ها نیز منتشر 
شد اما در آستانه انتخابات اسفندماه فدراسیون فوتبال، رسیدگی به مسائل مختلف حوزه مدیریتی فدراسیون 
در قریب به هشت سال گذشته، یکی از ضرورت های موجود به حساب می آمد که به نظر می رسد مورد توجه 

ارگان های ذیربط قرار گرفته است.

بخشدار سلفچگان:

سوگواره 28 صفر در بخش خلجستان قم 
برگزار می شود

بخشدار خلجستان گفت: همزمان با فرارسیدن سالروز شهادت 

امام حسن مجتبی )ع( و رحلت پیامبر اکرم )ص(، سوگواره 28 صفر 
در روستای انجیله واقع در بخش خلجستان برگزار می شود.

سید داود حاج حسینی روز دوشنبه در جمع خبرنگاران، افزود: 
این سوگواره برای نخستین بار به همت خیران و معتمدان بخش 
خلجستان همراه با مدیحه سرایی، مداحی، شبیه خوانی و با حضور 

مسئولان استانی ترتیب یافته است.
وی با بیان اینکه این آیین ساعت 9 صبح 19 آذرماه جاری آغاز 
می شود، اضافه کرد: در حاشیه برگزاری این سوگواره، نمایشگاه 
هایی با محتوای تصاویر عزاداری در بخش خلجستان و امکانات، 
تجهیزات و وسایل عزاداری که برخی دارای قدمت زیادی است، 

برپا می شود. 
وی گفت: یادواره شهدای بخش خلجستان، تجلیل از پنج ذاکر 

برجسته اهل بیت )ع(، برپایی هشت موکب برای پذیرایی از مهمانان سوگواره، پخت 28 دیگ آش نذری 
و همچنین دعوت از هنرمندان نقاش و خطاط برای هنرنمایی زنده با موضوع عزاداری از دیگر برنامه های 

جنبی این سوگواره است.
حاج حسینی گفت: یک تیم درمانی نیز شامل پنج پزشک متخصص جهت ویزیت رایگان بیماران در 

محل برگزاری سوگواره مستقر می شود.
وی افزود: سیستم سیار سازمان انتقال خون جهت دریافت خون نذری و واحد مشاوره خانواده به همت 

حوزه علمیه نیز در این آیین به مراجعه کنندگان خدمات ارائه می کنند.
وی با بیان اینکه جمعیت شرکت کننده در سوگواره 28 صفر، دو هزار و 500 تن پیش بینی شده 
است، بیان کرد: در همین راستا اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم و موسسه تنظیم و نشر آثار 

امام خمینی )ره( در مجموع اقدام به توزیع پنج هزار جلد کتاب می کنند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد: 

دستگیری سارق500میلیونی تجهیزات اداری 
فرمانده انتظامی شهرستان با اشاره به دستگیری یک سارق تجهیزات اداری در قم، اموال مسروقه 

کشف شده از وی را بیش از500میلیون ریال عنوان کرد.
سرهنگ هادی دیده ور در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی شکایت چندین 
تن از مالکان یکی از مجتمع های اداری در قم مبنی بر به سرقت رفتن تجهیزات اداری شامل مانیتور، 
لپ تاپ، کیس و سایر لوازم اداری، تجهیزات تصویری و پزشکی، تحقیقات مأموران انتظامی استان در این 
رابطه آغاز شد. به گفته وی این مجتمع فاقد لوازم بازدارنده و هشداردهنده بوده که سارق ضمن شناسایی 

در فرصتی مناسب اقدام به سرقت می کند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم افزود:در ادامه با فعال کردن تیم های اطلاعاتی و انجام اقدامات 
پلیسی، متهم در حالی که قصد فروش لوازم مسروقه در یکی از پاساژهای قم را داشت توسط مأموران 
کلانتری11شناسایی و دستگیر شد. وی اضافه کرد:در لحظه دستگیری یک دستگاه لپ تاپ، مانیتور، 
پرینتر، اسکنر و دوربین مسروقه از متهم کشف که در ادامه ضمن انتقال وی به کلانتری، در تحقیقات از 
محل دپوی اموال سرقتی پرده برداشت. سرهنگ دیده ورگفت:سپس ضمن اخذ دستور از مقام قضائی 

استان محل مورد نظر مورد بازرسی قرار گرفت و کلیه لوازم مسروقه کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان قم ارزش این اموال را بیش از500میلیون ریال برشمرد و گفت:نهایتاً پس 

از تشکیل پرونده متهم جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

نامحرمانه

اخبار

کارشناس اداره کل هواشناسی قم گفت: در ساعت های 
اولیه صبح امروز تا پایان هفته دمای قم به منهای هفت یا 8 

درجه سانتیگراد می رسد.
محمد رضا قاضی اظهار داشت: بارش برف از بامداد امروز 
دراین استان آغاز شده و تاکنون شش سانتی متر برف از 
ایستگاه شکوهیه که ایستگاه رسمی هواشناسی شهر قم می 

باشد، گزارش شده است.
وی افزود: مجموع آبی که از بارش برف و باران تاکنون 

استحصال شده است رقمی بالغ بر 9 میلیمتر می باشد.
وی بیان داشت: در ایستگاه سلفچگان پنج سانتی متر، 
در ایستگاه دستجرد هشت سانتی متر و در ایستگاه کهک 
نیز یک سانتی متر بارش برف گزارش شده و پیش بینی می 

شود بارش ادامه یابد.
وی هوای قم را از امروز تا پایان هفته را صاف پیش بینی 
کرد و افزود: در ساعت های اولیه صبح تا پایان هفته دمای قم 

به منهای هفت تا هشت درجه سانتیگراد می رسد.
تردد خودروها با زنجیر چرخ

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی قم نیز طی سخنانی 
گفت: با وجود بارش برف در محورهای مواصلاتی استان، 

کلیه محورها باز اما تردد با زنجیر چرخ ممکن است.
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد افزود: کلیه رانندگانی 
که قصد عبور از محورهای مواصلاتی استان قم را دارند باید 

زنجیرچرخ به همراه داشته باشند.
وی با اشاره به این که محور قم – سلفچگان محوری 
است که بیشترین بارش را در آن شاهد بوده ایم بیان داشت: 
متاسفانه به دلیل کاهش دید و شدت بارش از بامداد شب 
گذشته تاکنون شاهد 10 تصادف در این محور بوده ایم که 

البته خسارت جانی نداشته است.
وی از رانندگان خواست در هنگام تردد در محورهای 
استان با توجه به لغزندگی جاده ها و کاهش دید احتیاط 
لازم را به خرج دهند تا از بروز حادثه های احتمالی جلوگیری 

کنند.
کلیه راه های اصلی و روستایی باز است

کلیه راهداران اداره کل راه و شهرسازی قم نیز از بامداد 
گذشته مشغول خدمت رسانی هستند تا کلیه راه های اصلی 

و روستایی استان باز نگاه داشته شود.
سرپرست اداره راه و شهرسازی شهرستان قم در این 
زمینه به ایرنا گفت: هم اکنون در تمام محورها تردد برقرار 
است اما در برخی محورها چون سلفچگان با توجه به بارش 

شدیدی که در محور ایجاد شده نیاز به زنجیر وجود دارد.
اکبر نوروز پور بیان داشت: تمام عوامل راهداری قم با 
استفاده از 40 دستگاه ماشین آلات سنگین و نیمه سنگین 
با حضور 80 نفر از پرسنل هم اکنون در راه های استان 

مشغول به کار هستند.

وی بیان داشت: مهم ترین اقدام ما تاکنون عملیات برف 
روبی، نمک پاشی و یخ زدایی از سطح محورها بوده است و 
نزدیک به 350 تن ماسه و نمک در محورهای استان استفاده 

شده است.
وی تاکید کرد: با توجه به این که تعداد نیروهای راهداری 
کم است هم اکنون کلیه نیروها آماده باش هستند تا کار 
حفاظت از ایمنی 850 کیلومتر راه غیر هم سنگ استان را 

بر عهده داشته باشند.
نوروز پور با اشاره به این که پنج راهدارخانه در محورها و 
یک راهدارخانه مرکزی واقع در آزاد راه قم – تهران مستقر 
هستند ابراز داشت: رانندگان باید در محورها صبور باشند 
ضمن این که پیش از سفر از سلامت وسیله نقلیه خود 
اطمینان حاصل کنند و خودرو خود را به وسایل گرمایشی 
و زنجیر چرخ مجهز کرده و لباس گرم و پتو را حتما دنبال 

خود داشته باشند.
مدیر ساخت و توسعه راه های اداره کل راه و شهرسازی 
قم نیز گفت: هیچ کدام از راه های روستایی اکنون 100 
درصد مسدود نیستد اما با توجه به این که سطح راه ها 
لغزنده است رانندگان باید با زنجیر چرخ در راه های روستایی 

تردد کنند.
عباس فراهانی افزود: بیشترین بارش دربخش خلجستان 
صورت گرفته است و محور قاهان و کهندان نیز بیشترین 
بارش را در بخش روستایی داشته است اما این محور نیز با 

تلاش راهداران باز است.
وی همچنین از فعالیت سه اکیپ راهداری در راه های 

روستایی استان قم خبر داد.

امداد رسانی به 83 نفر
 در محورهای مواصلاتی 

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم نیز 
از امدادرسانی به 83 تن در محورهای مواصلاتی زیر بارش 

برف در استان خبر داد.
محمد رضا بهرامی با اشاره به آغاز بارش برف از شب 
گذشته در استان قم، اظهار کرد: طبق اعلام قبلی اداره کل 
بحران استان، تیم های امدادی این جمعیت از عصر دیروز 
به حالت آماده باش درآمدند و ساعت 3 صبح با بارش برف 
سنگین در محورهای مواصلاتی، این تیم ها برای امدادرسانی 
اعزام شدند. وی ادامه داد: 25 تن امدادگر و نجاتگر جمعیت 
قم،   ـ سلفچگان  محور  چهار  به  قم  استان  احمر  هلال 
 ـتهران با   ـکاشان و قم   ـساوه، محور قدیم قم  سلفچگان 
پنج دستگاه خودروی نجات و کمک دار سنگین اعزام شده و 

به امدادرسانی به حادثه دیدگان در برف پرداختند.
وی با اشاره به استقرار تیم های امدادی در بخش های 
سلفچگان و کهک، بیان کرد: طی ساعت های اولیه امروز 
به 26 دستگاه خودرو امداد رسانی و 83 تن از کمک های 

امدادی جمعیت هلال احمر بهره مند شدند.
بهرامی با اشاره به اینکه در پایگاه های جاده ای جمعیت 
حادثه  برای  و خشک  زمستانی  های  احمر جیره  هلال 
دیدگان پیش بینی شده است، خاطرنشان کرد: زائران و 
مجاوران کریمه اهل بیت )ع( در صورتی که دچار مشکل 
یا سانحه ای شوند می توانند با شماره تلفن 112 به صورت 
شبانه روزی تماس بگیرند تا نیروهای امدادی هلال احمر 

برای امدادرسانی به آنان اقدام کنند.

با پیش بینی دمای منهای 8 درجه برای امروز:

قم یخ می بندد اخبار
استاندار قم:

 توسعه ارتباط صنعت و دانشگاه 
ضروری است 

استاندار قم بر ضرورت توسعه ارتباط بین صنعت و دانشگاه تاکید کرد. 
سید مهدی صادقی روز دوشنبه در حاشیه آیین آغاز به کار نمایشگاه هفته 
پژوهش و فناوری استان با بیان اینکه در بسیاری از زمینه ها پژوهش های 
خوبی صورت گرفته است افزود: نکته مثبت اکثر این پژوهش ها این بود که 

تجاری سازی شده و یا در این مسیر قرار دارند.
وی حمایت از تلاشگران عرصه علم در استان قم را مورد تاکید قرار داد و 
افزود: هفته پژوهشی به عنوان نمود این حمایت بوده و پشتیبانی از محققان و 

فناوران باید در طول سال ادامه دار باشد.
وی ایجاد ارتباط بین حوزه صنعت و دانشگاه را از اهداف برنامه های هفته 
پژوهش و این نمایشگاه عنوان و تصریح کرد: این ارتباط زمانی مستحکم 
خواهد شد که نیاز حوزه صنعت تعریف و در بخش های دانشگاهی به آن 
پرداخته شود. صادقی نیازسنجی پیش از فعالیت های پژوهشی را بسیار مهم 
برشمرد و افزود: اگر شناسایی نیازهای صنعتگران به درستی صورت بگیرد 

شاهد توسعه این ارتباط خواهیم بود.
استاندار قم با حضور در نمایشگاه هفته پژوهش و فناوری استان قم در 
دانشگاه قم، از غرفه های پژوهشگران، فناوران و فن بازار بازدید کرد و از نزدیک 

با دستاوردهای محققان حوزوی و دانشگاهی و فناوران استان آشنا شد.
نمایشگاه هفته پژوهش و فناوری استان قم از 16 الی 18 آذر ماه و از 

ساعت 8:30 تا 17 در دانشگاه قم پذیرای بازدید علاقه مندان است. 

معاون استاندار خواستار شد:

توقف توسعه سایت های دفن زباله در قم
معاون امور عمرانی استاندار قم گفت: دفن زباله و توسعه سایت های دفن 

در استان باید متوقف شود. 
محسن بهشتی روز دوشنبه در سومین جلسه کارگروه مدیریت پسماند 
استان اظهار داشت: کارهای خوبی در سال های گذشته در بخش پسماند 
به ویژه ساماندهی نخاله های ساختمانی انجام شده اما در بخش زباله های 
عفونی و بیمارستانی باید اقدام های جدی تری صورت گیرد. وی افزود: اگر در 
هر بخش سرمایه گذاری صورت می گیرد تا خدمتی به مردم ارائه شود باید 

پسماندهایش را هم مدیریت کنند تا سلامت مردم به مخاطره نیفتد.
وی بیان داشت: متاسفانه در کشور ما مسائل زیست محیطی دغدغه جدی 
مردم نیست اما در جامعه های پیشرفته این مساله دغدغه جدی همه مردم 

است و همه حفظ محیط زیست را رعایت می کنند.
بهشتی با اشاره به قانون عدم دفن زباله که از سال 92 اجرایی شده افزود: 
قانون، دفن زباله و توسعه سایت های دفن در عرصه های منابع طبیعی را 

ممنوع کرده است، اما متاسفانه هنوز شاهد دفن زباله در استان هستیم.
وی گفت: لازم است دستگاه های متولی با استفاده از تجربه سایر کشورها 
و استفاده از فناوری های پیشرفته امروز، از این طلای کثیف تولید ثروت کنند 
تا هم محیط زیست حفظ شود و هم سلامت و ایمنی شهروندان افزایش یابد 

و هم درآمدزایی از این ثروت عظیم به عمل آید.
معاون امور عمرانی استاندار و رئیس کارگروه مدیریت پسماند در بخش 
دیگری از سخنان خود از واگذاری 20 دستگاه خودرو حمل زباله به دهیاری 
های 20 روستای استان در سال 94 خبر داد و گفت: این تعداد خودرو در دو 

مرحله به دهیاری های روستاهای استان واگذار شده است.
بهشتی افزود: ماهانه حدود 500 تن زباله در روستاهای استان تولید می 
شود که متاسفانه بخش عمده ای از آن در عرصه های منابع طبیعی دفن 

می شود.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم  خبرداد:

انجام 19 هزار بازرسی از کارگاه های 
مشمول قانون تامین اجتماعی

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان 
مهرماه، 19 هزار بازرسی از کارگاه های مشمول قانون تامین اجتماعی در 
سطح استان انجام شد که در مقایسه با مدت مشابه سال 93 از رشد 35 

درصدی برخوردار بوده است. 
سید مجتبی موسوی روز دوشنبه در جلسه مشترک با بازرسان کارگاهی 
شعب تامین اجتماعی استان افزود: این تعداد بازرسی علاوه بر بازرسی های 
کارگران ساختمانی، قالیبافان و بازرسی های تحقیقی است که صورت می 
پذیرد. وی با تاکید بر لزوم دقت در بازرسی ها افزود: بازرسی از کارگاه ها و 
صنوف باید با استناد به مدارک و به گونه ای باشد که حق و حقوق هیچ کارگر 

و یا کارفرمایی پایمال نشود.
وی با بیان اینکه مشاوره صحیح به کارفرمایان در حین بازرسی بخشی از 
وظائف بازرسان تامین اجتماعی است اظهار داشت: سازمان تامین اجتماعی با 
حفظ حقوق قانونی کارگران و کارفرمایان در جهت توسعه اشتغال پایدار در 

جامعه حرکت می کند.
مدیرکل تامین اجتماعی قم ادامه داد: با بازرسی صحیح و همراه با دقت 
می توان از تحمیل هزینه های اضافی جلوگیری کرد و اصول فعالیت واحدهای 

بازرسی در سازمان باید حرکت در این مسیر باشد.
وی تصریح کرد: بازرسی از کارگاه های مشمول قانون تامین اجتماعی در 

راستای صیانت از حق و حقوق بیمه شدگان صورت می گیرد.
موسوی در خصوص کارگاه هایی که لیست حق بیمه خلاف ارسال می 
کنند اظهار داشت: ارسال لیست خلاف و یا بیمه گریزی از جمله رفتارهای 
خلاف قانون بوده که در صورت مشاهده و اثبات برابر ماده 97 قانون تامین 

اجتماعی با کارگاه متخلف برخورد خواهد شد.
وی با تقدیر از تلاش بازرسان شعبه یک تامین اجتماعی قم در تحقق 
اهداف سازمانی گفت: بازرسان کارگاهی شعبه یک توانستند با همتی مضاعف 

رشد 25 درصدی در میزان بازرسی های کارگاهی داشته باشند.
در این جلسه تعدادی از بازرسان نقطه نظرات فنی خود را در زمینه بازرسی 

از کارگاه ها بیان کردند. 

معاون امور زیربنایی شهرداری قم مطرح کرد: 

امکان تردد معلولان 
در کمتر از 20 درصد معابر قم

معاون امور زیربنایی شهرداری قم با بیان اینکه باید در طرح های جدید 
حتما تردد معلولان مورد توجه جدی قرار گیرد گفت: کمتر از 20 درصد 

از معابر مهیای استفاده از معلولان است و شاید این عدد پایین تر هم باشد.
دکترعلیرضا قاری قرآن با اشاره به وضعیت معابر شهر برای تردد معلولان 
بیان کرد: عبور و مرور عابر پیاده یکی از محورهای اصلی حمل و نقل و ترافیك 
است و از اهمیت زیادی برخوردار است و این اهمیت در بحث تردد معلولان 

دوچندان می شود.
وی با اشاره به اینکه برای تردد انواع معلولان باید برنامه ریزی خاص خود 
را داشته باشیم بیان کرد: باید تردد معلولان در طراحی های شهری دیده شود.

معاون امور زیربنایی شهرداری قم بیان کرد: یکی از ملزومات در خصوص 
اجرای طرح ها رعایت حال معلولان است و اذعان داریم که وضعیت مناسبی 

نداریم و معابر ما برای افراد سالم هم مناسب نیست چه برسد به معلولان.
وی با بیان اینکه در گذشته متاسفانه در خصوص عبور معلولان نکات لازم 
رعایت نشده است بیان کرد: در نوسازی پیاده روها باید این مقوله مورد توجه 
قرار گیرد. دکترقاری قرآن با بیان اینکه در شهر قم از سال 91 بحث پیاده 
روسازی شروع شده و اقداماتی صورت گرفته است بیان کرد: البته باید اقدامات 
صورت گرفته تکمیل شود و مهم است که این شبکه در تمام شهر تکمیل 
شود. وی بیان کرد: در بهسازی ساختمان های موجود برای تردد معلولان 

مشکلات مختلفی وجود دارد و با کار پیچیده ای روبه رو هستیم.
معاون امور زیربنایی شهرداری قم تصریح کرد: در گذشته این نیازها دیده 
نشده است و امروز حل مشکل و پاسخ دادن به خواست معلولان که انتظار به 

حقی  است کار بسیار دشواری است.
وی با بیان اینکه باید در طرح های جدید حتما تردد معلولان مورد توجه 
جدی قرار گیرد خاطرنشان کرد: کمتر از 20 درصد از معابر مهیای استفاده از 

معلولان است و شاید این عدد پایین تر هم باشد.
دکترقاری قرآن با اشاره به اعتبار تخصیص یافته از سوی شهرداری برای 
بهسازی معابر در خصوص معلولان و پیاده روسازی ها بیان کرد: این اعتبار در 
سال 91، 2.9 میلیارد تومان، در سال 92، 6.6 میلیارد تومان، در سال 93، 3.3 

میلیارد تومان و در سال جاری 5.3 میلیارد تومان بوده است.
وی با بیان اینکه نهضتی برای ساخت پیاده رو سازی در شهر قم آغاز 
گردیده است گفت: امسال به دلیل مشکلات مالی افت پیدا کرده است ولی در 

سال آینده به این مقوله اصلاح معابر توجه جدی خواهیم داشت.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم در پی بازدید سرزده تیم نظارتی دانشگاه از برخی 
درمانگاه های شبانه روزی قم و تعطیلی شبانه برخی از آنها گفت: این درمانگاه ها باید در 
تمام ساعات به مردم ارائه خدمت نمایند و در صورت تعطیلی مطابق قانون برخورد صورت 

می گیرد. 
محمد رضا مظفری روز دوشنبه با اعلام این خبر افزود: در پی بازرسی شبانه ای که توسط 
اداره نظارت بر درمان دانشگاه علوم پزشکی قم بین ساعت های 12 نیمه شب تا 4 بامداد امروز 
از درمانگاه های شبانه روزی سطح شهر قم انجام شد اقدام های قانونی در خصوص تذکر به 

درمانگاه های متخلف صورت گرفت.
وی ادامه داد: تیم نظارتی مدیریت نظارت و اعتبار بخشی معاونت درمان دانشگاه علوم 

پزشکی قم، از 21 مرکز درمانگاهی شبانه روزی در سطح شهر قم بازدید به عمل آورد.
مظفری ضمن اشاره به اینکه طبق آیین نامه این درمانگاه ها باید در طول شبانه روز 
خدمات درمانی را به شهروندان ارائه دهند افزود: در بازرسی های انجام شده، تعداد 13 
درمانگاه تعطیل بود و این خلاف مقررات است و ما طبق قانون ابتدا به متخلفین اخطار و تذکر 

می دهیم و در صورت تکرار به کمیسیون ماده 11 و 20 دانشگاه ارجاع و در نهایت برابر قانون 
با آنان برخورد جدی خواهد شد.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم خاطرنشان کرد: باید یک وحدت رویه و سیاست 
گذاری واحد در خصوص اعمال قانون در مورد متخلفان وجود داشته باشد که با هماهنگی 

هایی که صورت پذیرفته امیدواریم در اسرع وقت این امر محقق شود.
وی همچنین با اشاره به برخی از اقدام های نظارتی در آبان ماه سال جاری گفت: 68 
مورد بازرسی از مطب ها، دفاتر کار و مراکز سوء مصرف مواد مخدر، 3 مورد بازرسی از مراکز 
مشاوره مامایی، 15 مورد بازرسی از درمانگاه ها و مراکز جراحی محدود،6 مورد اقدام به پلمپ 
مراکز غیر مجاز،11 مورد اخطار کتبی و تذکر،15 مورد ارجاعی به کمیسیون ماده11 و 9 
مورد ارجاعی به تعزیرات حکومتی، نظارت بر بیمارستان های دولتی، مراکز درمانی غیر دولتی 
اعم از مطب ها، فیزیوتراپی ها، بینایی سنجی ها، مراکز مشاوره تغذیه، مشاوره مامایی، شنوایی 
سنجی، درمانگاه های عمومی و تخصصی پزشکی و دندانپزشکی، صدور پروانه کار و مراکز 

رادیولوژی از جمله این اقدام هاست.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: 

تعطیلی درمانگاه های شبانه روزی ممنوع 

امور  و  شهری  خدمات  معاون 
همه  گفت:  قم  شهردار  اجتماعی 
در  برف  آغاز  با  شهرداری  پرسنل 
حالت آماده باش هستند تا شرایط به 

حالت معمولی برگردد.
سیدامیر سامع با اشاره به تمهیدات 
زمستانی  برف  برای  شهرداری 
اظهار کرد: از مدت ها قبل در بحث 
پیشگیری و آمادگی برای عملیات 
زمستانی ستاد مرکزی تشکیل شده 
بود و شرح وظایف نیروهای مربوطه، 
امکانات،  لوازم و تجهیزات آن ها نیز 

پیش بینی شده بود.
همکاران  کرد:  خاطرنشان  وی 
مجموعه خدمات شهری و مناطق و 
از  تجربیاتی  سازمان های شهرداری 
سال های گذشته در این زمینه دارند.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی 
شهردار قم با بیان اینکه کمیته سیلاب 
گفت:  است،  شده  ایجاد  اخیراً  شهری 
مباحث به صورت فنی و دقیق با حضور 
شهرداری  مناطق  و  سازمان ها  مدیران 
در این کمیته رصد و پیگیری می شود، 
بنابراین در مدیریت بحران و ستاد حوزه 

خدمات شهری آمادگی لازم فراهم شده 
است.

مانوری در 20  وی خاطرنشان کرد: 
روز گذشته برگزار و در آن همه امکانات 
و  تجهیزات به کار گرفته شد و افراد در 
رده های مختلف مانند شهرداران مناطق، 
معاونان، پرسنل حوزه خدمات شهری و 
مدیران ادارات و مدیران سازمان ها در مانور 

شرکت کردند.

سامع یادآور شد: آموزش های لازم در 
دو تا سه مرحله ارائه شده بود و آمادگی 
نیز  قبل  از  و  است  شده  فراهم  خوبی 

سایت ها اعلام کرده بودند.
وی با بیان اینکه شیفت شب فعال بوده 
و به طور دائم به رصد شرایط می پردازد، 
گفت: به محض شروع بارندگی با توجه 
به نوع و میزان بارش مناطق اعضای ستاد 
به  دائم  طور  به  و  شده  موضوع  درگیر 

رصد وضعیت پرداختند، البته معابر، 
شیب ها، ورودی رمپ ها،  زیرگذرها و 
ورودی و خروجی ها در اولویت قرار 

گرفت.
امور  شهری  خدمات  معاون 
اجتماعی شهردار قم خاطرنشان کرد: 
در حد محدودی در برخی مکان ها 
مجبور شدیم، شن و نمک در ابتدای 
صبح روی معابر پاشیده شود و پس 
از آن نیز نیروها در معابر و ورودی 
کوچه ها و ادارات شروع به برف روبی، 

خاکبرداری و آماده سازی کردند.
با  هماهنگی  داد:  ادامه  وی 
مدیریت بحران در استان داشتیم و 
تصمیم گرفتند که مدارس ابتدایی 
شهر تعطیل شود، زیرا احتمال دارد 

بارش برف تا ظهر ادامه داشته باشد.
سامع با اشاره به اقدامات فضای سبز 
گفت: درختانی که برف سنگینی روی آن 
بود، برای اینکه شاخه آن نشکند و سالم 

باشد، برف تکانی شدند.
وی یادآور شد: همه پرسنل شهرداری 
بعد از ظهر و شب آماده باش هستند تا 

شرایط به حالت معمولی برگردد.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهردار قم خبر داد:

آماده باش شهرداری برای مقابله با مشکلات ناشی از بارش برف

در نظر دارد تعداد سه دستگاه خودرو )پیکان( از طریق 

مزایده عمومی به فروش برساند، از کلیه متقاضیان دعوت می شود 

از تاریخ 1394/9/23 لغایت 1394/9/26 از ساعت 9 الی 14 به 

آدرس: 75 متری عمار یاسر، بلوار تعاون، مجتمع ادارات، ساختمان 

دیوان محاسبات استان قم مراجعه و برگ شرایط مزایده را دریافت 

نمایند. 

دیوان محاسبات استان قم

دیوان محاسبات استان قم

آگهی مزایده  )نوبت دوم(


